
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:19:09) 
 
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Otvaram Dvanaestu posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2024. 
godini 28. saziva. Kao što znate, dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja u vezi sa 
određenom temom. 
 Prvi dio sjednice posvećen je Premijerskom satu, u okviru kojeg pitanja premijeru postavljaju 
predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova poslanika. Vrijeme za postavljanje 
pitanja predsjedniku Vlade iznosi najviše pet minuta, a predsjednik Vlade odgovara u trajanju od najviše pet 
minuta. Poslije datog usmenog odgovora, predsjednik, odnosno ovalašćeni predstavnik kluba poslanika koji 
je postavio pitanje, ima pravo da komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a predsjednik Vlade da 
odgovori na komentar u trajanju njaviše tri minuta. Predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba 
poslanika koji je postavio pitanje, nakon što predsjednik Vlade da odgovor na komentar, ima pravo da iznese 
stav na odgovor predsjednika Vlade u trajanju najviše do dva minuta.  
           Podsjećam da su pitanja predsjedniku Vlade postavili poslanici: Vasilije Čarapić, predsjednik Kluba 
poslanika Evropa sad; Danijel Živković, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratske partije 
socijalista; Ervin Ibrahimović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke stranke; Boris Bogdanović, 
predsjednik Kluba poslanika Demokrate; Dritan Abazović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Građanski 
pokret URA; Milun Zogović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika ZBCG-Demokratska narodna partija; 
Nikola Zirojević, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijaldemokrata; Slađana Kaluđerović, ovlašćena 
predstavnica Kluba poslanika SNP-CIVIS; Adrijan Vuksanović, predsjednik Kluba poslanika Demokratske 
unije Albanaca i Hrvatske građanske inicijative; Jevrosima Pejović, predsjednica Posebnog kluba poslanika i 
gospodin Marko Kovačević, koji je treći po redosledu, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika ZBCG-Nova 
srpska demokratija. 
 Prelazimo na postavljanje pitanja.  
 Gospodin Knežević traži proceduru.  
 Izvolite, gospodine Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.07.24 14:21:44) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvaženi premijeru Spajiću, 
            Imam obavezu da vas obavijestim da je danas u Osnovnom sudu u Prištini crnogorski državljanin 
Ekrem Bajrović, nastanjen u Baru, osuđen na 12 godina zatvora zbog navodnih ratnih zločina koje nije 
počinio. Ekrem Bajrović je čovjek koji mrava u životu nije zgazio, sučio se sa jednom apsurdnom optužnicom 
u kojoj je na kraju i Tužilaštvo izjavilo i saopštilo da je Ekrem Bajrović učestvovao u spasavanju civila na 
Kosovu, a ne njihovom ubijanju.  
           Ja molim Vas, gospodine predsjedniče Skupštine, gospodine Spajiću, i Ministarstvo pravde da ne 
samo uputimo protestnu notu privremenim kosovskim institucijama, već da pošaljemo jasan signal i porodici 
Bajrović i svim crnogorskim državljanima da ćemo im pružiti institucionalnu podršku u dokazivanju jedne 
farsične optužnice, u kojoj je stradao sad Musliman ili Bošnjak po nacionalnosti, stradaju Srbi, stradaju i 
Crnogorci i plašim se da smo se našli u jednom projektu koji treba da predstavlja etnički čisto tzv. državu 
Kosovo. Očekujem od vas, iako ja Ekrema Bajrovića nikad u životu vidio nisam, da jasno iskažemo stav 
prema ovoj montiranoj optužnici i ovoj kriminalnoj presudi. Što se tiče porodice Bajrović, lično im stojim na 
raspolaganju sve što mogu svojim imenom i prezimenom, jer ovo je nešto na šta sam ukazivao, predsjedniče 
Skupštine, u jednom od prethodnih premijerskih satova kog gospodina Spajić. Sugerisao sam tada i ministru 
pravde da se zauzmu za porodicu Bajrović i slučaj crnogorskog državljanina. Evo, desilo se da je gospodin 
Bajrović danas osuđen na 12 godina zatvora.  
            Molim vas ono što je u polugama moći Vas, kao predsjednika Skupštine, i gospodina Spajića, kao 
premijera, da pružimo svu neophodnu pomoć i gospodinu Bajroviću i njegovoj porodici. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:23:55) 
 
 Gospodine Kneževiću, odlično se sjećam kada ste govorili o porodici Bajrović i o Ekremu Bajroviću.  
Crna Gora ima obavezu da vodi računa o građanima Crne Gore koji su se našli u tako teškoj situaciji. On je 
danas osuđen, ja pretpostavljam da je to prvostepena presuda. Naša država i naša Vlada sigurno će da 
preduzmu sve one neophodne korake koji se očekuju od jedne ozbiljne države, kao što su svi vodili računa o 
svojim građanima. Svaka država na prostoru bivše Jugoslavije vodila je računa o svojim građanima i ne 
sumnjam da će i Crna Gora postarati se da povede računa onoliko koliko je u njenoj moći. Stojim na 



raspolaganju taman kao i Vi, ali ovo je ingerencija Ministarstva spoljnih poslova i Ministarstva pravde i oni će 
preduzeti korake.  
 Gospodin Nikolić je prvi, pa ste onda Vi, gospodine Zirojeviću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.07.24 14:25:10) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Vlada Crne Gore je juče usvojila platformu, u kojoj je navedeno da će predsjednik Vlade putovati 24. 
jula u Pariz gdje će prisustvovati otvaranju Olimpijskih igara i da će tamo boraviti do 29. jula. Sve ovo znači da 
predsjednik Vlade Milojko Spajić ponovo neće prisustvovati na Premijerskom satu, koji i je uredno zakazan 
od strane Parlamenta za 26. jul, osim ako ne mislite da poslanici treba da idu u Pariz pa da tamo održimo 
sjednicu posvećenu Premijerskom satu.  
 Poštovani građani, ne znam može li ova država da izdrži ovoliko dječačkih snova i ovoliko 
neozbiljnosti, ali pitam svakoga od vas, bez obzira na to koga glasate, da li je normalno da premijer jedne 
zemlje odlazi na otvaranje Olimpijskih igara i da tamo provodi pet dana. Pritom, tamo je pozvan i predsjednik 
države koji je najavio da će ići. Gle čuda, Crna Gora će imati dva najviša državna zvaničnika od kojih jedan,  
 
 
            PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
            Gospodine Nikoliću, 
 
 
            ANDRIJA NIKOLIĆ: 
            Dozvolite da završim. Bili ste tolerantni prema gospodinu Kneževiću, budite jednako tolerantni prema 
opoziciji bez obzira što Vam ne odgovara ovo što govorim. Mnogo bih volio da ste revnosniji u odnosu na 
poštovanje obaveza od strane predsjednika Vlade, koji se zajedno sa vama ruga građanima iz crnogorskog 
Parlamenta. Zato što ne poštuje Parlament u kojem izabrani predstavnici građana imaju ustavno pravo da 
kontrolišu Vladu, a Vi dozvoljate da se nepoštuju ustavne obaveze od strane ove Vlade. Zašto? I to je valjda 
svakome jasno, ali želim samo da Vam kažem da je ova igra provaljena. Koliko god ona bude trajala, cijena 
će se platiti na narednim parlamentarnim izborima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:27:21) 
 
 Hvala Vam, gospodine Nikoliću. 
 Ja vodim računa o ugledu Parlamenta.  
 Za ovu Vladu je glasala parlamentarna većina, nije opozicija, i parlamentarna većina ne procjenjuje 
da je ugrožen ugled parlamentarne većine, a opozicija je ona koja procjenjuje drugačije. Tako da prihvatam 
sve činjenice. 
 Izvolite, gospodine Zirojeviću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.07.24 14:27:58) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, pošto kažete da odgovarate za ono što Parlament radi, u smislu 
poštovanja njegove ustavne uloge, kažite nam da li ćemo imati Premijerski sat 26. jula, jer ste taj Premijerski 
sat zakazali shodno odluci Kolegijuma.  
            Dakle, ja ođe govorim da se nema vremena za dolazak u Parlament, a da se ima vremena za 
turističke ture i odlaske na Olimpijske igre. Ako mi kažete da postoji primjer, a duže ste parlamentarac od 
mene, u kojem je neki predsjednik Vlade radio ovo šo radi aktuelni premijer Spajić i za to imao dozvolu od 
strane parlamentarne većine, ovo nikad nijesmo gledali u parlamentarnoj praksi. Ovo je četvrti ili peti put da 
čovjek pokazuje elementarnu neozbiljnost, a, vjerujte mi, kako god ovo da se završi - u Crnoj Gori nema veće 
kazne nego kad vas građani ocijene kao neozbiljnog čovjeka. Ovo je neozbiljno, ovo je sramota za Parlament 
i za Vladu.  
 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:28:48) 



 
 Hvala Vam, gospodine Nikoliću. 
 Evo ste opet uzeli riječ i iskoristili kako ste Vi procjenili da ste iskoristili. Zna Crna Gora dobro kakvi su 
lideri parlamentarne većine bili prije gospodina Spajića. Zvali su ih kraljevi, klanjala im se tadašnja 
parlamentarna većina. Tako da sada, upoređujući diktatorske sklonosti premijera Spajića sa nekim njegovim 
prethodnicima Crna Gora na to može samo da se smije. Da sada njega predstavite diktatorom, a da one 
prethodnike predstavite demokratama. 
 Izvolite, gospodine Zirojeviću. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 14:29:55) 
 
 Ista je tema i ne bih se javljao da smo dobili odgovor. 
 Ali, mene samo zanima, isto sam htio da postavim, nijeste nam dali odgovor, da znamo da li će 26. 
jula biti Premijerskog sata. Da li će se održavati ovdje, da li će se održavati u Parizu na nekom od olimpijskih 
stadiona. Da li da pripremamo kofere, ili da se spremamo za plažu, s obzirom na to da, kada je bio onaj prošli 
Premijerski sat, premijer je lijepo iskoristio vrijeme u Pržnu, a mi smo se ovđe kuvali u Podgorici. Samo da 
nam kažete šta da planiramo za 26. jul - da li će biti Premijerskog sata ili neće. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:30:33) 
 
 Kao što smo dobili obavještenje od premijera Spajića, on tu neće biti 26. jula. Ja sam danas, prije 
početka ove sjednice, razgovarao da gospodinom Spajićem da li će se 29. ili 30. jula nadoknaditi taj jedan 
premijerski sat. Jer vi znate da je ovo nadoknađivanje jednog premijerskog sata, koji je trebao da se održi 
negdje početkom godine. Još nije usaglašeno da li je 29. ili 30. jul, ali bićete o tome obaviješteni. 
 Gospodine Zirojeviću, izvolite. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 14:31:14) 
 
 Samo da Vas pitam, s obzirom da je za Premijerski sat, koji je bio planiran 26. jula, planirano i 
postavljanje pitanja ministrima, da znamo koliko to traje. Da li ćemo to uspjeti da završimo do 31. jula, ili ćemo 
pitanja ministrima postavljati i u avgustu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:31:33) 
 
 U ponedjeljak ćemo održati Kolegijum na kome ćemo se sve dogovoriti. 
 Izvolite, gospodine Camaj. 
 
 
 NIKOLLA CAMAJ (19.07.24 14:31:42) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče.  
            Koleginice i kolege poslanici, dragi ministri, dragi građani, 
 Imam potrebu da na ovaj način iskažem svoj stav povodom onoga što se ovdje čulo. Mi jesmo za to 
da se izlazi u susret svim građanima Crne Gore, da im se pruža sva pravna zaštita koja je moguća, ali nikako 
za miješanje u unutrašnje stvari drugih država, a pogotovu da se nazivaju kojekakvim imenima države sa 
kojima Crna Gora ima diplomatske odnose i koje su međunarodno priznate. Stoga molim da se ubuduće, dok 
je to stanje takvo, Crna Gora je priznala Republiku Kosovo, i dok imamo diplomatske odnose, dok je ta 
realnost da tako i postupimo. Ako neko misli da treba drugačije, apsolutno legitimno je i to pravo da neko 
pokrene kojekakve procedure. U svakom slučaju, do tada mi jesmo za pružanje pravne zaštite svim 
građanima Crne Gore, bez miješanja u unutrašnje poslove. 
 Hvala. 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:32:29) 



 
 Hvala, gospodine Camaj. 
 Naravno da je to tako. 
            Izvolite gospodine Konatar, Vi ste sljedeći prijavljeni. Proceduralno. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 14:32:53) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine,  
           Ja neću komentarisati ovo što su kazali moji prethodnici zato što je više ovo postala praksa. Ja sam i 
na početku, kad ste i Vi izabrani za predsjednika Skupštine voljom parlamentarne većine, kada je izabrana 
Vlada na način kako je izabrana, rekao da ćemo mi svjedočiti unižavanju institucija i Skupštine i Vlade. I sa 
tim se nastavlja.  
 Ono što želim da Vas pitam, predsjedniče Mandiću, mislim da je neka normalna praksa 
podrazumijevala, s obzirom na to da će danas u prvom dijelu sjednice koja je posvećena Premijerskom satu, 
premijer odgovarati na pitanja koja su mu upućena. Ali, kao što Vam je poznato, mi imamo drugi dio ove 
sjednice gdje smo mi kao opozicija, shodno Poslovniku, odredili da ministar pravde u Vladi Crne Gore  Andrej 
Milović odgovara na temu: Vladavina prava u Crnoj Gori. S obzirom na to da je ministar Milović imao i druge 
opservacije vezano za rad Vlade, premijera i programske politike, mislim da bi bilo korisno, da ne kažem 
neophodno, da mi danas znamo kada će odgovarati ministar Milović na pitanja poslanika na određenu temu. 
S obzirom na sve što se radi u Skupštini, mene ne bi čudilo da Vi kažete da neće odgovarati uopšte na 
pitanja. I neće to biti najveće poniženje Skupštine u ovom mandatu. Ali, makar kažite, nema razloga da se 
igramo žmurke, kada će ministar Andrej Milović doći u Skupštinu da odgovara na pitanja poslnika, jer je to 
predviđeno za rad ove sjednice Premijerskog sata. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:35:26) 
 
 Gospodine Konatar, radićemo sve u skladu sa Poslovnikom. Danas će odgovarati premijer, ima veliki 
broj pitanja, počeli smo u 14.00h i doći će na red i ministar Milović u skladu sa onim što predviđa naš 
Poslovnik.  
 Evo se javio gospodin Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 14:35:49) 
 
 Predsjedniče Mandiću, ako je to način da Vi odgovorite - u skladu sa Poslovnikom, a ja Vam kažem i 
Vi ste bili poslanik i znate da se nikad nije desilo dosad da počne sjednica, a da ne znamo kakva će biti 
dinamika i raspored rada na toj sjednici. To nema veze sa tim ko sjedi na poziciji predsjednika Skupštine. 
Mislim da nije korektno, ali opet kažem, ako većini od 81 ne smeta da Vi kažete da ćemo mi raditi u skladu sa 
Poslovnikom, a to se podrazumijeva - to je aksiom. Najbolje da ste sa te pozicije rekli - nećemo raditi u skladu 
sa Poslovnikom je li? Ali je normalno kolegijalno da Vi kolegama iz parlamentarne opozicije, koji su manjina, 
kažete kad će biti ministarski sat. Znate zašto ovo govorim? Nebitno je, mi smo otvorili točak demokratizacije 
u Crnoj Gori. Mijenjaće se u budućnosti i generacijama poslije nas parlamentarna većina i parlamentarna 
opozicija. Ali, ako uvedemo ovu praksu - onda postaje bemisleno. 
 Ja Vas molim, kao šef poslaničkog kluba želim da znam. Ne da mi odgovorite - biće u skladu sa 
Poslovnikom, zato što znam da će biti u skladu sa Poslovnikom. Valjda mora biti u skladu sa Poslovnikom. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:37:30) 
 
 Imamo još proceduralnih intervencija tako da saslušamo sve, pa ćete ... 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 14:37:56) 
 
 Nemojte da saslušamo sve, nego odgovorite na pitanje kad ćemo imati ministarski sat. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:37:58) 
 
 Izvolite, gospodine Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.07.24 14:38:01) 
 
 Pravo je vrijeme da se uključim. Evo da se moje kolege ispričaju pa ćemo da nastavimo. Ne, ne, nije 
nikakav problem. Vi znate da ja imam strpljenja, nema problema.  
 Mislim da je pravo vrijeme da se uključim da se priča o nastavku sjednice. Mi, kao Nova srpska 
demokratija, treba da na stranačkim organima donesemo neke važne odluke, možda istorijske što se tiče 
naše stranke u ponedjeljak. I zbog toga koristim pravo kao i svi drugi klubovi, koji su i zbog mnogo manje 
bitnih stvari to radili, da zamolim da u ponedjeljak ne radimo, a da Kolegijum održimo u nekom terminu koji 
nam odgovara u odnosu na te stranačke obaveze, a Vi znate otprilike, predsjedniče, da je to recimo u 10.00 
ili 11.00 sati za Kolegijum da bismo poslije imali vrijeme za ove stranačke poslove. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:39:12) 
 
 Hvala, gospodine Radunoviću. 
 Kolege, da pređemo na postavljanje pitanja. 
 Ima riječ poslanik Vasilije Čarapić. 
 Prije toga da vam odgovorim. Pošto u ponedjeljak naša stranka traži da ne radimo u ponedjeljak, u 
ponedjeljak sigurno neće biti. A na Kolegijumu u ponedjeljak u 10.00 ili u 11.00 sati kada bude, dogovorićemo 
se kada će doći ministar Milović. /Prekid/ 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:40:07) 
 
 Dajte riječ gospodinu Konataru. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 14:40:08) 
 
 Predsjedniče Mandiću,  
 Mi ovdje nismo neozbiljni iako imamo političke razlike i mislim da nema potrebe da vrijeđamo jedni 
drugima inteligenciju. Mi ovdje imamo dvije opcije - da Kolegijum održimo sada i da dogovorimo kada će 
gostovati, kada će biti Premijerski, odnosno ministarski sat na kom će govoriti ministar Milović. U suprotnom 
je jasno što radite, a to je da kupujete vrijeme do sjednice posvećene rekonstrukciji Vlade, koja se planira za 
utorak, mada nikad se ne zna, i da na taj način onemogućite da mi kao poslanici parlamentarne većine 
održimo sjednicu posvećenu ministarskom satu.  
            Mislim da to nije dobro, ali je dobro da građani čuju sve ovo što se dešava u Skupštini Crne Gore. Ako 
imate dobru volju, predlažem da održimo Kolegijum i da utvrdimo danas vrijeme kada će gostovati, odnosno 
kada će biti ministrski sat. U suprotnom, nastavite sa ovom predstavnom. Moj predlog kolegama iz opozicije 
biće da mi više ne učestvujemo u radu Kolegijuma, jer Kolegijum predsjednika, ako želite da ga vodite ovako 
kako ga sad vodite, postaje besmislen da u njemu bilo ko učestvuje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:41:59) 
 
 Gospodin Vasilije Čarapić.  
            Izvolite, postavite pitanje. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (19.07.24 14:42:16) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvaženi gospodine Spajiću,  
 



 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:42:25) 
 
 Jeste li Vi proceduralno ili postavljate pitanje? 
 Izvinjavam se. Nije mi služba skrenula pažnju da je prijavljena gospođa Pejović.  
            Izvinjavam se molim Vas. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 14:42:46) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. Razumijem da je ovo i teško ispratiti, jer ovo je jedna od sjednica gdje smo 
mi najbrojniji.  
 Nijesam do kraja razumjela, da li mi imamo Kolegijum danas, pošto je kolega Konatar tražio 
Kolegijum. Ne pamtim da se nekada zahtjev nekoga, naročito ne šefa poslaničkog kluba, za sjednicu 
Kolegijuma odbio. Tako da, radi naših daljih planova danas, meni bi vrlo značilo ukoliko bismo ga održali ili 
sada ili kada biste precizirali vrijeme kada da održimo Kolegijum. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:43:31) 
 
 Ja ću Vas, nakon konsultacija sa mojim potpredsjednicima, obavijestiti vezano za zahtjev gospodina 
Konatara. U svakom slučaju ga ne možemo održati sada. Mi smo pozvali premijera koji treba da odgovara na 
pitanja, pa ćemo eventualno nakon završetka Premijerskog sata održati Kolegijum ako se dogovorimo. Znači, 
ne mogu Vam odgovoriti ovog momenta.  
 Izvolite, gospođo Pejović. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 14:44:02) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. S obzirom na to da je tema Kolegijuma upravo ova sjednica, do sada je 
bila praksa, ja sam nova u političkom životu, ali ja ne pamtim da se nekada zakazala sjednica, odnosno da 
smo došli ovdje a da nijesmo znali kako ćemo raditi.  
            Dio ove sjednice je i ministarski sat. Jako je važno da mi sada, odnosno trebalo je prije početka ove 
sjednice da se dogovorimo kako ćemo raditi. Ja ne znam da li iko se ovdje sjeća drugačije prakse. Evo Vi ste 
mnogo iskusniji, Vi ste iskusniji i u opoziciji, da li se Vi sjećate neke druge prakse? Do sada, ja sam zaista 
branila svoj stav i bilo mi je negdje drago što sam doprinijela da upravo Vi sjedite u toj stolici, jer sam vjerovala 
da ćete upravo raditi svoj posao dobro i da ćete omogućiti kvalitetan rad ovog doma. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:45:11) 
 
 Nikada kvalitetniji rad ovog doma, što se tiče opozicije, nije bio. Što se tiče parlamentarne većine, ona 
je u prethodnim desetinama godina imala jednog šefa. Postojala je jedna velika glava i znali su kako su bili 
poravnati.  
 Izvolite, gospodine Čarapiću. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (19.07.24 14:45:39) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvaženi gospodine Spajiću, Vi ste sa Balkana i političar ste, ali ne bih rekao da ste jedan balkanski 
političar budući da u svom djelovanju apsolutno ne potencirate politiku podjela. Nikada Vas nisam čuo da ste 
pričali o tome i dijelili narod na partizane i četnike, na bjelaše, zelenaše, na Srbe, Crnogorce i slično. Vi se 
bavite nekom nestandardnom politikom i tom kontekstu ja ne bih Vam postavljao pitanje iz onoga što je ipak 
ekspertiza nekih ranijih permijera koji su bili na Vašem mjestu prije mnogo decenija, već bih postavio jedno 
pitanje iz onoga o čemu Vi non-stop pričate, a to su plate, penzije, razvoj i slično. 
 Moje pitanje glasi: 
 Kakva je Vaša vizija strateškog razvoja Crne Gore i na koji način bi razvojna banka Crne Gore 
podržala buduće strateške infrastrukturne i razvojne projekte u Crnoj Gori? Budući da ne znate mnogo o 
tematici podjela, molim Vas recite mi onda šta možete da kažete o razvoju i dajte odgovor na ovo pitanje. 



 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:46:56) 
 
 Izvolite, gospodine Spajiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 14:46:59) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Čarapiću. 
 Mi smo dugo imali, da budemo fer prema opoziciji, priču o razvojnoj banci. Ja se sjećam još kad sam 
bio u Japanu student, to je bilo prije nekih 15-ak godina, da je postojala priča o razvojnoj banci Crne Gore, ali 
se to nažalost nije desilo. Ništa od svih priča koje su trajale decenijama i decenijama i povećanju plata i 
povećanju penzija, i povećanju mnogih drugih izdataka, se nije desilo. Vi ako vidite pravu koju predstavlja 
prosječna zarada u Crnoj Gori, koja je decenijama bila identična, iznosila oko 500 eura i imate jedan 
eksponencijalni rast sa programom Evropa sad 1 kada su prosječne zarade skočile sa nekih 500 eura na 
preko 700, pa sada na 800 eura, i do kraja godine će da budu 1.000 eura - to je eksponencijalni rast i mi 
ubrzano sustižemo Evropsku uniju i ubrzano primjenjujemo evropske prakse.  
           Razvojna banka je jedna od evropskih praksi. Razvojna banka postoji i u Češkoj, i u Poljskoj, i u 
mnogim drugim zemljama gdje je bio potreban kapital za investicije i za razvoj. Vi nažalost niste imali sluha,  
za privredu kojoj je trebao novac, kojoj je trebala likvidnost. Poreska uprava je od početka godine riješila 
preko 20.000 zahtjeva za povrat PDV-a, koji su iz 2009. godine, 2011. godine, 2013. godine, 2017. godine, 
2019. godine? Niste vraćali porez privredi. Niste vraćali PDV privredi. Znate šta se dešavalo? Privreda je bila 
zagušena, a nije imala gdje da se zaduži. Znači, privrednici su željeli da investiraju, da otvaraju nova radna 
mjesta, da otvaraju fabrike, da otvaraju hotele, da otvaraju mnoga druga preduzeća koja bi pravila nova 
radna mjesta, otvarala bi mogućnosti za naše građane. Vi to niste radili, nažalost. Upravo zbog toga, Poreska 
je počela da vraća novac. Upravo zbog povrata novca, likvidnost privrede je uvećana mnogostruko - 15 
miliona eura smo vratili samo u par mjeseci privredi. U prilog likvidnosti privrede ide i razvojna banka koja će 
da ide korak u korak s Kreditno - garantnim fondom o kojem je, takođe, bilo puno priče, ali tek se sada 
primjenjuje. Vidite, političari u Crnoj Gori, naročito ovi koji sada sjede u opozicionim klupama, su pričali, pričali 
i pričali i nikada ništa nisu uradili. Kreditno - garantni fond ide ruku uz ruku s razvojnom bankom i te dvije 
institucije će preplaviti likvidnost naše privrede i daće mogućnost našoj privredi da investira i da pravi nova 
radna mjesta. Tako će se i u budućnosti podizati prosječne zarade na taj način, jer će biti ogromna potražnja 
za radnom snagom i naši građani će imati mnogo više izbora za poslovima. To je nešto na šta mi računamo 
u budućnosti da će se desiti.  
 Zašto je bitno da razvojna banka ide zajedno s Kreditno - garantnim fondom. Zato što će razvojna 
banka, kao državna strateška banka, da da kredite koji su dugoročni krediti koji gledaju u budućnost i to za 
kredite koji su investicionog karaktera. Nažalost, privatni sektor bankarski nije pronalazio interes do sada da 
plasira takve kredite, ali država će, naravno, kao neko ko ima interes da privreda raste, upravo to uraditi, ali 
ćemo dati šansu.  
 Kreditno - garantni fond će da služi za to da i privatni sektor, odnosno banke iz privatnog sektora imaju 
priliku da učestvuju u toj tržišnoj utakmici. Država će garantovati za sve kredite razvojnog karaktera i za 
investicije i za sve privrednike, uključujući i privrednike koji su bili mnogo manje zastupljeni do sada, kao što 
su, recimo, žene privrednici koje su imale mnoge probleme kada su htjele da dobiju kredite u privatnom 
sektoru, a sada to više neće biti slučaj. Mi ćemo razvojnom bankom i Kreditno - garantnim fondom 
obezbijediti zdravo takmičenje privatnog sektora i javnog sektora u plasiranju kredita i obezbjeđivanju 
likvidnosti privrede. Privreda će samo da benefitira od toga, a na koncu građani će imati više poslova i imaće 
veće plate, imaćemo brže razvijajuću ekonomiju, imaćemo više prihoda za budžet. Znači, moći ćemo da 
podignemo penzije i sve druge stvari u budućnosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:52:25) 
 
 Izvolite, gospodine Čarapiću. Imate tri minuta za komentar. 
 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (19.07.24 14:52:30) 
 
 Hvala premijeru na odgovoru.  



 Samo bih prokomentarisao par nekih stavki. Vi ste spomenuli da se godinama nije vraćao PDV i da je 
privreda zbog toga bila ugušena. Međutim, moram Vas malo ispraviti. PDV se i te kako vraćao, ali 
privilegovanim pojedincima čak za jedan dan. To je bio problem Crne Gore. Problem je bio taj što su neki 
imali benefite, a drugi su godinama čekali da im se vrati nešto što zaslužuju. Takođe, zašto su naše banke 
bile skeptične oko davanja kredita i zašto smo mi tržište koje se karakteriše time što imamo visoku likvidnost 
banaka, ali malo kredita za razvoj. Prethodne vlade su zadužile ovu Crnu Goru tri milijarde eura za kapitalni 
razvoj. Međutim, u Crnoj Gori je od tih tri milijarde eura plasirano dvije milijarde eura investicija, a jedna 
milijarda je isparila. Jedna milijarda eura je uzeta iz zaduženja, trebalo je da ide u kapitalne projekte, ali nije 
pošla u kapitalne projekte. Svi znamo da je ta milijarda eura pošla negdje drugo. Ona je potrošena. Ona se ne 
nalazi u glavnom računu trezora i čeka nove investicije, nego je negdje isparila. To je bio problem zbog čega 
Crnoj Gori nisu odobravani krediti i zbog čega je naša privreda imala problema. Zato što smo mi bili dugo 
vremena nepouzdana destinacija za ulaganje, budući da nam je neko dao da uložimo tri milijarde, a mi smo 
uložili tj. prethodne vlade su uložile dvije milijarde, a jednu milijardu rashodovali, prije svega u svoje džepove. 
To je bio problem Crne Gore.  
 Nadamo se, sigurni smo i uvjereni smo da će ova Vlada, ova parlamentarna većina pokrenuti jedan 
proces promjene imidža Crne Gore i da ćemo mi to što dobijemo iz zaduženja plasirati u razvoj. Upravo je 
razvojna banka, kako ste i naveli, jedan od načina da se taj razvoj i realizuje. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 14:54:34) 
 
 Da li premijer Spajić želi odgovor na komentar? Ne. Hvala.  
 Sledeći prijavljeni je predsjednik Demokratske partije socijalista gospodin Danijel Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.07.24 14:54:51) 
 
 Hvala Vam, predsjedavajući.  
 Pregaoče, radnička munjo, oprostite što smo Vam oduzeli ovo malo slobodnog vremena koje ste imali 
da dođete da pričate sa nama neradnicima. Nemojte nam zamjeriti, nadam se da Vas nećemo omesti i u 
namjeri da odete na Olimpijske igre. Nije se rađalo takvog pregaoca kao što ste Vi u Crnoj Gori. Kada Vas 
slušamo, ispadamo minijaturni neradnici svi ovdje zajedno u opoziciji. Nemojte zamjeriti šta iz vlasti, vi ste, 
takođe, radničke munje kao i premijer koga podržavate. 
 Gospodine Spajiću, znam da vi ovo doživljavate kao cirkus, možda je Vama život cirkus, možda ga ne 
shvatate ozbiljno i možda je bolje što se tako odnosite prema životu. Možda je lakše tako i živjeti. Vjerujte mi, 
kada bih mogao da pozajmim makar na 12 časova Vaš mozak da malo odmorim, vjerovatno bi mi bilo ugodno 
u životu. Ali, da se vratimo na ozbiljne teme.  
 Dobili smo čuveni i nadaleko očekivani IBAR. Dobro je što Crna Gora napreduje u procesu evropskih 
integracija, predsjedniče Vlade, jer, vjerujem, to pozdravlja većina građana i građanki Crne Gore. Mislim da je 
to tema oko koje se svi zajednički okupljamo i oko koje makar mi nemamo dileme. Takođe, u odgovoru na 
postavljeno pitanje, Vi ste i kazali da je zasluga prethodne vlasti do 30. avgusta 2020. godine to što smo 
danas dobili IBAR. Podsjetiću Vas ko je činio tu prethodnu vlast do 30. avgusta: Demokratska partija 
socijalista, Socijaldemokrate, Socijaldemokratska partija, albanske partije, Bošnjačka stranka, Liberalna 
partija, Hrvatska građanska inicijativa. Te partije su se borile za obnovu crnogorske nezavisnosti i 
samostalnosti. To su partije koje su se borile da se otvori evroatlantska perspektiva. To su partije koje su 
otvorile evropsku perspektivu i započele pregovore sa Evropskom unijom. To su partije koje su do 30. 
avgusta 2020. godine otvorile sva pregovaračka poglavlja. To su partije koje su učlanile Crnu Goru u NATO 
2017. godine. Siguran sam da i Vi i većina ove parlamentarne većine možete reći da je objektivno to bio 
najbolji dio državne politike u prethodnom vremenskom periodu.  
             Zahvaljujući tako odgovornoj državnoj politici, Vi danas sjedite u ulozi premijera nezavisne, 
samostalne, međunarodno priznate države, Vi danas predstavljate Crnu Goru u svijetu i dobili smo nadaleko 
čuven IBAR. Ono što je problematično, predsjedniče Vlade, da ste Vi Vašim ponašanjem, kao i 
parlamentarna većina doveli u opasnost evropski put Crne Gore jednim potezom, jednom odlukom - 
usvajanjem u crnogorskom Parlamentu Rezolucije o osudi genocida u Jasenovcu. Ništa to ne bi bilo sporno 
da Vi dva dana pred izglasavanje te rezolucije za Politiku niste kazali da će nam to nanijeti štetu i da neće 
ništa dobro donijeti Crnoj Gori.  
            Pazite, poštovane građanke i građani Crne Gore, premijera jedne države koji izjavi da će nam 
donošenje jedne odluke nanijeti štetu i pristane na izglasavanje takve odluke. To je čisti mazohizam - kada 
predsjednik Vlade kaže da će nam donošenje takve odluke nanijeti štetu.  



 Vi ste, predsjedniče Vlade, izabrali svoj put. Dakle, umjesto državnih interesa i zaštite državnih 
interesa, u ovom slučaju evropskog puta, Vi ste izabrali svoju fotelju. Zbog fotelje ste glasali za ovu rezoluciju 
u crnogorskom Parlamentu, svjesni da će nam Hrvatska, kao članica Evropske unije, kao naš partner na tom 
putu, osporiti ili usporiti proces evropskih integracija. Dakle, sa umišljajem. Znate li kada neko izvrši krivično 
djelo sa umišljajem kakvu kaznu dobije? Vi ste sa umišljajem zaustavili evropski put Crne Gore. Ono što je još 
gore, a ja ću Vam dati kvalifikaciju, Vi ste čovjek opasnih namjera i sa opasnim namjerama. Znate zašto? 
Zato što za Vas ne postoji nijedna stvar ni u životu ni u politici nijedna crvena linija, nijedna pogubna odluka 
zbog koje biste Vi kazali - Ne, neću da učestvujem u rušenju države Crne Gore, nacionalnih interesa. Neću to 
uraditi, idemo na izbore, neka građani kažu šta misle o ovim politikama. Za Vas ne postoji ništa na ovom 
svijetu što bi Vas zaustavilo da sačuvate sebe na poziciji predsjednika Vlade. Ono što je još pogubnije od 
toga je da ste pristali na ucjenu dvojice lidera bivšeg Demokratskog fronta - Milana Kneževića i Andrije 
Mandića. /Upadice/ Pričam vrlo činjenično i vrlo argumentovano. 
 Imali ste jedan put - da glasate za Rezoluciju i da vaša Vlada opstane. To je ucjena koja Vam je 
ispostavljena, ili ste imali drugu opciju - da ne izglasate Rezoluciju i da Vlada padne. Uostalom, to je rekao 
kolega Knežević. Imate zapisano u medijima, ako mislite da ja nešto pogrešno govorim, pročitajte medije, pa 
recite - evo nije kolega Knežević, on makar, operisan i ustati da kaže da li je ovo ovako ili nije ovako. I Vi ste, 
predsjedniče Vlade, poklekli pred tom ucjenom. Ono što je još opasnije od toga, predsjedniče Vlade, jeste da 
ste Vi obećali građanima životne teme, životni standard povećanje plata i penzija, a vi ste došli na ideološku 
platformu Andrije Mandića. Umjesto da on dođe na Vašu platformu, Vi ste došli na njegovu platformu.  
             Osim ekonomskih tema, ja prethodnih dana i mjeseci čitam o promjeni crnogorskog Ustava, o 
promjeni simbola, o promjeni službenog jezika, o uvođenju dvojnog državljanstva i o vraćanju kapele na 
Lovćen. Lijepe ekonomske teme, gospodine Spajiću. Što je još pogubnije i tragičnije, Vi ste kazali Andriji 
Mandiću i Milanu Kneževiću - Da, pristajem na sve što vi tražite samo da ostanem na poziciji mjesta 
predsjednika Vlade. Odgovoran i ozbiljan čovjek bi se zapitao gdje je granica političkog dostojanstva i gdje je 
crvena linija preko koje neko ne bi valjda trebalo da pređe i da kaže - Evo, ovo je tačka topljenja koju ne treba 
da pređemo zbog nacionalnih interesa. 
  Vi ste dobro svjesni, uvođenjem ovih tema u javni narativ ili pokušajem da kroz uvođenje radikalnih, 
ekstremnih, desničarskih političkih struktura u Vladu, koje ne mogu ni da privire u Francusku ili Njemačku, ste 
spremni da rizikujete mir i stabilnost u Crnoj Gori. 
 Dakle, gospodine Spajiću: Kako Vi planirate da ostvarite jedan od najvažnijih vanjsko-političkih ciljeva 
Crne Gore, a to je članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji? 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:00:53) 
 
 Gospodine Živkoviću, prekoračili ste značajno vrijeme koje Vam je predviđeno Poslovnikom za ovo 
postavljanje pitanja, a mnogo toga što ste rekli je sastavni dio vaše politike i to ne bih komentarisao (iako sam 
mnogo puta pomenut).  
 Izvolite, premijeru Spajiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 15:02:40) 
 
 Uvaženom sugrađaninu Živkoviću, ne znam odakle bih počeo pošto imate jedno 20-ak pitanja u 
Vašem izlaganju. U stvari to nijesu pitanja već su komentari i konstatacije koje su neistinite, većina njih - neke 
su poluistine, neke su izokrenute. Ali, bih počeo od toga da 2017. godine kada je Crna Gora, nažalost,  
zaustavljena u EU integracijama kada smo imali neformalno klauzulu balansa.  
 Znači, mi tri godine nijesmo mrdnuli ni centimatar prema Evropskoj uniji, od 2017-2020. godine. 
Poslije toga, takođe, zbog nesporazuma Parlamenta, Vlade itd. nije bilo progresa koji smo očekivali svi. Ali je 
bilo nekog progresa. Pravi progres kreće od 31. oktobra 2023. godine, kada smo za sedam mjeseci, što ne 
govorimo mi nego govore evropski zvaničnici, uradili više nego svi zajedno za sedam godina i to se ne govori 
za džabe, zato što je to istina. Ogroman posao je urađen i u Vladi i u Parlamentu. Ja i vama čestitam što ste 
bili dio tog procesa i vi ste pomogli, i kao opozicija ste bili dio tog procesa. Bili ste konstruktivni, radili ste na 
tome. Bili ste dio nekih konstruktivnih procesa, kao što je dogovor o popisu koji pozdravljam. Svi ovdje ljudi 
koji sjede u Parlamentu su takođe bili dio tog jednog dogovora. Mislim da su teme koje opterećuju građane, 
koje dijele građane, imamo popis kao jedan primjer, blu print, kako treba da se te teme rješavaju. Ja 
podržavam taj način rješavanja takvih tema. To je najbolji način rješavanja takvih tema. Možete u zgradu 
Vlade da dođete kada god hoćete da razgovaramo na te teme. Ja razumijem da ste vi navikli da samo 
razgovarate o tim temama. U redu je, nije problem, izliječićemo te traume iz prošlosti  - zajednički ćemo sjesti 
i popričati o tim traumama i zajednički ćemo izaći iz tih trauma. Nikakav problem nije.  Crna Gora će ići samo 



naprijed, Crna Gora ide nezaustavljivo evropskom trasom, jakim ekonomskim rastom. Kao što ste vidjeli, za 
prvi kvartal smo imali 4,4% ekonomskog rasta, potpuno neočekivano. Pričali smo o kataklizmi, pričali smo 
gdje je Evropa sad 2. Mislim da nije bilo veće kampanje u istoriji od one da je   Evropa sad 2 nepostojeći 
program, nepostojeći program koji je juče prezentovan građanima.  
 Prosječna plata će u oktobru, mjesec prije nego što smo obećali, biti 1000 eura. /Upadice/ Znam da 
vas to ne interesuje, jer imate visoke plate, vas nije briga za te informacije. Ja to razumijem, ali prosječnog  
građanina, koji trenutno prima 450 eura, a koji će sjutra ako je visokoškolac primati 800 eura, 78% više nego 
danas ili srednjoškolca koji će primati 600 eura, 33% više nego što prima danas, za samo par mjeseci, 
zanima. To su velike teme, to su teme koje interesuju građane, ja razumijem da vas to ne interesuje, ja 
razumijem. 
 Evo i Boris se javlja. Rekao si da te ne interesuje ta tema. Ja to razumijem.  Ali, građane interesuju te 
teme, građani hoće da čuju, njih to interesuje i privredu to interesuje. Privreda će imati najmanje poresko 
opterećenje u Evropi na rad. Jedno od najmanjih poreskih opterećenja u svijetu, neće postojati bolje 
okruženje za investicije od Crne Gore. Radujte se, ljudi, radujte se tome. /Upadice/ Zašto ste toliko nervozni? 
Ja ne razumijem stvarno toliku nervozu. Ovo je doba ekonomskog procvata Crne Gore. /Upadice/ Kako smo 
došli do toga, .../Upadice/ 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:02:43) 
 
 Poštovane kolege, ja znam da je ovo veoma važna argumentacija i da je ovo zanima građane Crne 
Gore i razumijem potrebu opozicije da viče i pravi opstrukciju. 
 Izvolite, gospodine Spajiću. Nastavite o platama. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 15:06:51) 
 
 Ništa manje bitna je i vladavina prava koja je za sedam mjeseci doživjela nevjerovatnu ekspanziju, do 
te mjere da je nama Evropska unija to priznala IBAR-om. IBAR je priznanje da je vladavina prava u Crnoj Gori 
dosegla minimalan nivo onoga koji je potreban za ulazak u Evropsku uniju. Je li to dovoljno? Nije dovoljno, mi 
ćemo i dalje da napredujemo i dalje ćemo da popravaljamo vladavinu prava. Hapsićemo i kriminalce, i 
mafijaše, i korumpirane ljude. To je to. /Upadice/ Neću ja naravno, jer ja nijesam kao što su bili prethodni 
premijeri koji su hapsili druge. SDT i SPO će to da radi. To su institucije koje treba to da rade i mi ih 
maksimalno podržavamo na tom putu.  
            Dame i gospodo, to je prava vladavina prava i mi smo dosegli taj nivo vladavine prava za samo 
sedam mjeseci. Imali smo klauzulu balansa zbog nedostatka vladavine prava 2017. godine, neformalnu 
klauzulu balansa. Tri godine nijesmo centimetar mrdnuli upravo zbog nedostatka vladavine prava, a zamislite 
za samo sedam mjeseci smo uspjeli da ispravimo toliko veliki problem. 
 To vam govori o magnitudi rezultata koje je 44. Vlada donijela našim građanima. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:09:46) 
 
 Hvala Vam, gospodine Spajiću. 
            Vrlo je važno ovo što ste rekli, jer sam, slušajući neke nedobronamjerne medije sinoć i jutros, mislio  
da ste smanjili plate u Crnoj Gori, a ne gotovo duplo povećali.  
 Izvolite, gospodine Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.07.24 15:10:06) 
 
 Dobro, predsjedniče Vlade, očekivano od Vas. Ništa neočekivano, Vaša politika je samo jedna obična 
prevara i obmana građana.  
 Podsjetiću Vas kako djeluje Vaš politički rad u prethodnom vremenskom periodu i koliko bi građani 
trebalo da Vam vjeruju na riječ za ovo što ste ovdje danas kazali za skupštinskom govornicom. Vi ste kazali 
da niste nosilac državljanstva Republike Srbije - kad ono ispade da jeste. Kazali ste da nemate ni prebivalište 
u Republici Srbiji - kad ispade da imate. Kazali ste da nemate ni biračko pravo - kad ispade da imate. Kazali 
ste da je čisti mazohizam uvesti Demokratski front u Vladu - od utorka Vi ste mazohista. Kazali ste da ćete 
nam donijeti milijardu investicija iz Japana u Pljevlja - od toga je ostala čuveno i nadaleko poznata pljevaljska 



magla. Kazali ste, predsjedniče Vlade, da ste došli u Crnu Goru da ona ekonomski prosperira, kazali ste da 
ste došli u Crnu Goru kao bogat čovjek, je li tako? prijavili Vašu imovinu u imovinskom kartonu i tamo se našlo 
par desetina hiljada eura. Ja ne znam šta je sa ostatkom od onih što je bilo navedeno u nekom prethodnom 
kartonu. Kazali ste, predsjedniče Vlade, sve i sve obmanuli, prevarili građane Crne Gore. Šta dalje da mi 
pričamo s Vama? O ozbiljnim pričama je li? Da pričam ozbiljno sa Vama koji ne znate imate li državljanstvo ili 
nemate, imate li prebivalište ili nemate i na kraju se ispostavi sve onako kako jeste i kako je tačno. Žao mi je 
što je tako, ali to je Vaš politički rukopis i politička legitimacija. Sad Vi očekujete da Vam većinski građani 
povjeruju ovo što ste danas ovdje pričali.  
 U Vašem tradicionalnom maniru ste počeli priču oko Evrope sad 2 i navodno oko neke jučerašnje 
fiskalne strategije. Tačno, treba da razgovaramo i oko Evrope sad 2 i oko podizanja životnog standarda i 
plata i penzija. Ali šta je, predsjedniče Vlade, sa 25% povećanja plata svima koje ste obećali građanima Crne 
Gore? Izašli ste pred građane Crne Gore i kazali - Ja volim čvrsta i tvrda obećanja. Obećali ste povećanje 
plate 25%, kad ono kalkulator izbrisali sa sajta. Ali kalkulator je ipak kod nekoga ostao. Pa danas kada 
ukucate da imate platu od 1.000 eura, po čuvenom kalkulatoru Evrope sad 2, ono ispada po Evropi sad 2 da 
je to povećanje od 250 eura. Juče, zamislite, šef kabineta odgovara na pres konferenciji pored premijera i 
ministra finansija - povećanje plata 5 ili 7%. Ozbiljna prevara. Znate šta Vi treba da uradite? Umjesto onog 
kalkulatora, da stavite drugi kalkulator da građane izračunaju koliko ste ih puta prevarili. To treba da uradite. 
Kalkulator za prevare građana Crne Gore, jer, kako kažete i kako tvrdite, obećali ste građanima 
sedmočasovno radno vrijeme i obećali ste građanima nultu stopu nezaposlenosti za godinu dana.  
 Predsjedniče Vlade, ja znam da je politika za Vas manipulacija, obmana i prevara. To će na kraju 
građani kazniti kao što će kazniti svakoga ko se tako bude ponašao kako se ponašate Vi. Imam potrebu samo 
još da razobličim nekoliko neistina predsjednika Vlade koje je ovdje izrekao. Jedna od njih je sledeća: kazali 
ste, jer se to Vama sve češće dešava u javnom prostoru - od 2017. godine zaustavljen put Crne Gore ka 
Evropskoj uniji. Elementarno bi se čovjek na Vašem mjestu informisao šta se desilo 2017. godine na ovamo, 
a ja ću Vam reći. Od 2016. do 2020. godine, predsjedniče Vlade, otvoreno je 12 pregovaračkih poglavlja. 
 
 
 
 
              PREDSJEDNIK ANDIJA MANDIĆ: 
              Gospodine Živkoviću, veoma poštujem što ste predsjednik najjače opozicione stranke, ali to Vam ne 
daje za pravo da možete ovoliko da prekoračite. Gospodine Živkoviću... 
 
 
 
               DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
               I ovaj čovjek ima obraza političkog da izađe pred ovu govornicu i da kaže 2017. godine do 2020. 
godine nije bilo nikakvog uspjeha u procesu evropskih integracija. Pa ko vas priprema predsjedniče Vlade za 
ova zasijedanja? Znate li izjave iz 2014. godine oko zaustavljanja daljeg proširenja od strane Evopske unije? 
Nikada u Crnoj Gori za vrijeme vlasti Demokratske partije socijalista nije uvedena klauzula balansa. Ali vi 
hoćete da se poštpate.  
 
 
 
               PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
               Što ne koristite deduktivnu metodu? Prvo opšte, pa onda pojedinačno. 
 
 
 
               DANIJEL ŽIVKOVIĆ. 
               Pričam argumentovano, činjenično. Elementarno imate pravo da se oko ovoga informišete. 
Dozvolite mi da završim.  
 
 
               PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
               Ne mogu da Vam dozvolim ako ste prekoračili znate koliko. 
 
 
 
              DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 



              Ja znam gospodine Mandiću, da ćete vi ući u Vladu.  
      
 
 
              PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
              Ne znam ja ništa ko će ući u Vladu. 
 
 
 
              DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
              Dozvolite, u utorak ćete ući u Vladu.  
       
 
              PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
              Hvala Vam na lijepim željama. 
 
 
              DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
              Prije utorka ćete smijeniti Milovića. Nemojte da obmanjujete građane. Pustite da razgovaram sa 
premijerom, rijetko ga gledamo, ovog neimara i radnika, dozvolite da sa neimarom i radnikom mi neradnici 
porazgovaramo. Dozvolite sa ovim svemoćnikom, ekonomskim ... Crne Gore da popričamo malo i oko 
ekonomskih identitetskih tema. Nemojte prekidati, elementarno je, dozvolite...  
 
 
 
             PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
             Gospodine Živkoviću, kada pripremate svoje izlaganje, onda je dobro da pripremite u vremenu... 
 
 
              DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
              Evo, 26. možda ćete i Vi sa njim na Olimpijske igre, ali omogućite nam. Pa i Vi ste kao predsjednik 
Nove srpske demokratije uvijek imali malo više povoljnosti i senzibiliteta od strane predsjedavajaućeg i Vi to 
dobro znate.  
 
 
 
             PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
             Ako ko ima, imate Vi. 
 
 
 
            DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
            Nećete Vi spasiti premijera, hoću da objasnim. 
 Dakle, predsjedniče Vlade, da smo mi imali opoziciju kao što je vi danas imate, državotvornu, 
odgovornu i evropsku opoziciju ne rušilačku poziciju, koja je organizovala proteste 2015. i 2016. godine i 
radila da Crna Gora ne bude članica NATO saveza, nikada ne biste sjeđeli za onim stolom tamo gdje ste bili 
i obilježavali sedamdesetopetogodišnjicu NATO saveza. Nemojte da se smijete. Vi te ljude sjutra treba da 
uvedete u Vladu i uvedite ih. Ja ću podržati to, gospodine Spajiću, podržavam da vi uđete u Vladu.  
 
 
 
             PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
             Držimo Vas za riječ. Hoćete li glasati? 
 
 
             DANIJEL ŽIVKOVIĆ. 
             Naravno da neću glasati, jer bi to bilo besmisleno, ali podržavam da vi uđete u Vladu. Što prije uđete 
vi u Vladu, ta Vlada će prije pasti, gospodine Spajiću. Jer, da su se ovi pitali koje treba da uvedete u Vladu, 
nikada Crna Gora ne bi bila članica NATO saveza, a kamoli članica Evropske unije.  



             Kada govorite, gospodine Spajiću, o identitetskim temama, nismo mi pokretali identitetske teme. To 
rade vaši partneri iz sadašnje vlasti. Jesmo li mi pomenuli promjenu Ustava? Jesmo li mi pomenuli promjenu 
državnih simbola? Jesmo li mi pomenuli uvođenje srpskog jezika kao službenog? /Upadica/ Jesmo li mi 
pomenuli pitanje dvojnog državljanstva? Jesmo li mi pomenuli pitanje vraćanja kapele na Lovćen, ili vaši 
koalicioni partneri koje treba, između ostalog, u utorak da dovedete do pozicija vlasti. Završavam.  
 Naravno, radite ovako kako radite, kao što reče i šef kluba poslanika DPS-a - vi ste dar sa neba što se 
tiče opozicije. Vrlo brzo ćemo se mi izmjeriti, predsjedniče Vlade, na izborima. Ali, krenete li u razradu ovih 
tema o kojima pričamo svih ovih prethodnih dana, koje se odnose na dvojno državljanstvo, koje se odnose i 
na promjenu Ustava itd. - imaćete više nego jasan odgovor makar što se tiče Demokratske partije socijalista. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:18:02) 
 
 Hvala Vam, gospodine Živkoviću. 
 Kažem poštujem činjenicu da vodite najjaču opozicionu stranku, ali ne mogu da poštujem činjenicu da 
tako pripremate govore gdje više vremena potrošite u onom dijelu koji Vam ne pripada i prekoračite vrijeme. 
Molim Vas da ubuduće vodite računa da se držimo vremena. Evo mi imamo gosta predsjednika Vlade, koji se 
vrlo precizno drži vremena koji mu je predviđen Poslovnikom. 
 Izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 15:18:36) 
 
 Samo sam htio da podijelim sa građanima. Sjećam se iz 2002, 2003. ili 2004. godine, nećete 
zamjeriti, kampanje DPS-a u Pljevljima, kada sam bio u srednjoj školi, o toplifikaciji Pljevalja. To je prije nekih 
20 plus godina. Takođe se sjećam ankete koju je tada jedan čiko iz DPS-a nama đeci dijelio da nas pita da li 
hoćemo u Pljevljima zatvoreni bazen ili novi stadion, ili ne znam kakve druge šarene laže. Dvadeset godina 
ništa od toga ne da se nije desilo, nego je ostalo na tim pričicama za malu djecu. Mi se sjećamo svega toga. 
Tada smo bili mala djeca, sada više nismo. Sada mi te snove ispunjavamo. Krajem jula počinje izgradnja 
toplifikacije u Pljevljima. U našim Pljevljima će krajem jula krenuti radovi toplifikacije. Ono što ste vi daleke 
2002, 2003. 2004. godine obećavali.  
           Dalje, napravićemo novi kalkulator koji će uključivati i ukoliko se DPS i URA vrate na vlast koliko će 
iznositi plata, odnosno penzija građanima. Iznosiće 145 eura minimalna penzija, iznosiće 222 eura minimalna 
zarada. Mogu vas nazvati - klub 222 zajedno sa predsjednikom, za koga je glasalo 222.000 građana. Vi ste 
222 eura, minimalna zarada, prosječna zarada je bila 500 eura i u ta vremena se mi vraćamo ukoliko se vi 
vratite na vlast.  
 Hvala vam puno na tom ekonomskom programu. Hvala, niste trebali. Takav ekonomski program nam 
treba. /Upadica/ To je ružna prošlost Crne Gore koja se nikada više neće ponoviti. Crna Gora ide samo 
naprijed. Imaćemo u oktobru, dragi građani, prosječnu zaradu 1.000 eura, u prosjeku minimalna zarada će 
biti 700 eura, za visokoškolce čak 800 eura, što je povećanje 78%, što je skokovito povećanje. U vaše 
vrijeme, kada su DPS, SD i ostali bili na vlasti, imali smo povećanje minimalne zarade sa 143 na 147 eura. 
Aplauzi za vas. Minimalna zarada će biti povećana za visokoškolce sa 450 na 800 eura, a za srednjoškolce 
sa 450 na 600 eura. Svi u Crnoj Gori će imati značajna povećanja zarda i u prosjeku ta povećanja će iznositi 
25%. Mi nikada u kampanji nismo rekli da će svima biti povećane zarade 25%, nikada u kampanji to nismo 
izjavili. Mi smo rekli - u prosjeku će zarade da rastu na 1.000 eura. Ako znate da su trenutne zarade 800 i 
nešto eura, a da će u budućnosti biti 1.000 eura, uzmite digitron, koga toliko pominjete, i vidite koliko je to 
povećanje. To je povećanje od 25%. U prosjeku zarade rastu 25%. Onima sa nižim primanjima zarade će 
značajno više da rastu. To je socijalna država o kojoj gospodin Mugoša često govori. To je otjelotvorenje 
socijalne države. To nije priča, to je prava socijalna država koja brine o građanima sa nižim primanjima.  
 Za vas što imate 3.000 eura, što će vam prosječno plata porasti za 7%, odnosno 200 eura, /upadica/ 
vjerujte mi, pustiću suzu i za vas, /upadice/ ali u mjesecu limburgu. Ne interesujete me vi sa 3.000 eura i 
vama će porasti zarade. Nećemo vas ostaviti bez ičega, nećemo vas ostaviti bez povećanja. Imaćemo u 
prosjeku 1.000 eura zarade u Crnoj Gori u oktobru. To je suština priče. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:23:49) 
 
 Hvala Vam, gospodine Spajiću. 
 Vrlo je važno da građani Crne Gore čuju sve ovo.  



 Gospodin Živković dva minuta i imamo prijavljene dvije procedure nakon dva minuta.  
 Gospodine Živkoviću, odmah da Vam kažem na početku, imaćete dva minuta da se ne bi prepirali. 
/Upadice/ 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.07.24 15:24:12) 
 
 Vi svakako uvodite parlamentarnu diktaturu i nije problem. 
 Dakle, što se tiče 2002, 2003. godine i toplifikacije Pljevalja, gospodine Spajiću, još jedna u nizu 
obmana. O toplifikaciji Pljevalja se ne priča od 2002, 2003. godine, nego od 80-ih godina. Tako da morate 
malo da se pozabavite činjenicama. Druga stvar, za vrijeme vlasti Demokratske partije socijalista je raspisan 
tender za ekološku rekonstrukciju prvog bloka Termoelektrane. Elementarno treba biti informisan i ustati i reći 
onako kako jeste. Da je tako loše bilo za vrijeme vlasti Demokratske partije socijalista, pa i Vi ste kazali ne bi 
Vaša baba glasala za Demokratsku partiju socijalista. Ako je to toliko bilo loše, ne bi glasala.  
 Druga stvar, gospodine Spajiću, ne bi pola Vašeg kluba glasalo za Demokratsku partiju socijalista da 
je tako bilo loše. Hoćete li da Vam nabrajam iz ovog kluba ovdje i da Vam pokazujem fotografije polovine ljudi 
koji su bili na skupovima Demokratske partije socijalista, pojedini u okviru Savjeta mladih? Rezervna klupa, 
naravno. Dakle, bavite se obmanama i klasično neozbiljno populistički. Slika i prilika današnjih Pljevalja u 
čemu Vi saučestvujete je Dario Vraneš. To je slika i prilika današnjih Pljevalja. 
            Kada pričate već o povećanju plata, povećanju penzija i životnog standarda, znate li šta Eurostat 
kaže, gospodine Spajiću? Eurostat kaže da se bolje živjelo 2019. godine nego danas. Ne morate meni da 
vjerujete, provjerite Eurostat u pogledu životnog standarda kako je. Ne vjerujete valjda Danijelu Živkoviću iz 
Demokratske partije socijalista, ali pozivate se na evropske institucije. Pogledajte parametre Eurostata o 
kupovnoj moći, gospodine Spajiću. Ono što je najvažnije i što će građani vrlo lako razumjeti to je, gospodine 
Spajiću, inflacija. Inflacija će pojesti svako povećanje zarada, kao što je pojela i Evropu sad 1 i Evropu sad 2. 
To je Vaš problem. Povećate plate 10%, a cijene 50%. Kad Vi ubijedite građane da je to povećanje plata i 
penzija i životnog standarda, onda dođite opet da nam ovdje pričate ozbiljno o ekonomskoj logici.  
           Finalno, sa tim završavam, za vrijeme vlasti Demokratske partije socijalista, gospodine Spajiću, je 
urađena prva dionica auto puta, Luštica, Porto Montenegro, regionalni vodovod, put Žabljak - Risan, urađeno 
je mnogo infrastrukturnih projekata, za koje vi za četiri godine vlasti niste uspjeli ekser u gredu da zabodete. 
Pričate o ašovu od septembra mjeseca, o drugoj dionici auto puta, ja ću Vam pokloniti onaj vojni ašov da 
idete kao veliki ašov da zakopate prvu rupu za drugu dionicu auto puta. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:27:13) 
 
 Gospodine Živkoviću, hvala Vam.  
 Izvolite, gospođo Nedović. Proceduralno. 
 
 
 JELENA NEDOVIĆ (19.07.24 15:27:18) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče. 
 Pošto je procedura, obraćam se Vama i molim Vas da uspostavite red u Skupštini Crne Gore. Ne 
mogu da shvatim da opozicija nema elementarnu kulturu da uvaži Milojka Spajića, koji danas govori i obraća 
se građanima Crne Gore. Vjerujte mi, svi smo mi ovdje odrasli ljudi, ali ovo danas, ne znam da li ovo mogu 
građani da čuju na malim ekranima, ove komentare i ovu vrstu bezobrazluka.  
            Tako Vas molim da dozvolimo ovom čovjeku da ovdje ne pokušava da svojim visokim tonovima 
objašnjava i dere se iz mozga da bi ga mi prvo ovdje čuli, a ne da bi ga čuli ljudi koji ga slušaju na malim 
ekranima. Hvala vam. 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:28:06) 
 
 U pravu ste, gospođo Nedović. Ovo je Parlament, ali su svi čuli dobro oko plata i oko onoga što je 
važno.  
 Gospodine Adžiću, izvolite. 
 



 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:28:22) 
 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, poštovane koleginice i kolege poslanici, 
 Ja se nijesam javio proceduralno, gospodine Mandiću. Iskoristiću i proceduralno da se obratim Vama. 
Trebali ste da zaustavite gospodina Spajića kada je ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:28:41) 
 
 Samo sačekajte, moramo da razjasnimo Vašu poziciju. Mislim da ste se Vi javili proceduralno i dajem 
Vam proceduralnu intervenciju, jer Vi imate pitanje koje dolazi na red. Objasnite mi po kom osnovu se Vi 
javljate. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:28:56) 
 
 Vi istinu zaustavit, gospodine Mandiću, nećete, to sigurni budite, govorio u proceduri ili u obraćanju. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:29:07) 
 
 Gospodine Adžiću, Vi možete proceduralno da se javite u ovoj fazi.  
 Izvolite, proceduralno. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:29:13) 
 
 Prva proceduralna reakcija, Vi ste trebali da zaustavite Spajića kada je slagao čitavu crnogorsku 
javnost i rekao ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:29:22) 
 
 Nemojte to da radite. Nije on rekao poslanicima, on je rekao onima kojima imaju 3.000 eura. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:29:39) 
 
 Gospodine Mandiću, druga stvar. Direktno je Spajić prozvao političku partiju kojoj pripadam i iznio 
veliku neistinu, rekavši da smo se mi zalagali da plata ili penzija budu 143 eura. To je velika neistina. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:30:06) 
 
 To nisam registrovao. Jeste li vi to registrovali? Da je URA insistirala da budu plate 143 eura. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:30:16) 
 
 Povratkom na vlast DPS-a i URE će se plata vratiti na 143 eura. Kažem, to je velika neistina. 
/Upadica/ 
 Dozvolite samo, vrlo ću kratko, ako mogu da ispravim ono što su laži koje se svakodnevno slušaju od 
gospodina Spajića. Ja to neću dozvoliti makar u mom prisustvu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:30:31) 
 
 Gospodine Adžiću, on to nije rekao da sam ja registrovao. Rekao je da su plate bile u vrijeme DPS-a, 
nije pominjao URU. 



 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.07.24 15:30:41) 
 
 Vratite stenogram, pa mi dajte onda riječ ako mislite da treba. Ja Vam kažem kako je bilo. Ne bih se 
javljao, nijesam ni do sad.  
           Dakle, dok je URA bila na vlasti i dok je premijer bio gospodin Abazović i potpredsjednik Vlade, ja bih 
rekao da je minimalna penzija povećana duplo, 100%, a da su sve penzije u Crnoj Gori povećane za 17%. Da 
je minimalna plata prvobitno sa 222 eura, odlukom, ne Vlade i ne odlukom gospodina Spajića, nego odlukom 
ove Skupštine i poslanika Građanskog pokreta URA povećana na 300 eura. Znate li, dragi građani, što se 
tada desilo? Sadašnji šef kabineta, a tada saradnik gospodina Spajića je zvao poslanike crnogorske 
Skupštine, dozvolite da kažem. Istinu sakriti nećete. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:31:37) 
 
 Gospodine Adžiću, neću da Vam dozvolim. Pa Vi sada imate diskusiju. Oduzimam Vam riječ, 
gospodine Adžiću. /Upadica/ 
 Evo ste sve naveli to. 
 Ima riječ Marko Kovačević. 
 Dajem pauzu od pet minuta. 
 
 
                                                                   /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:47:10) 
 
 Kolege, nastavljamo sa radom. 
 Izvolite, gospodine Konatar. Minut proceduralno. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 15:47:30) 
 
 Hvala, predsjedniče Mandiću. 
 Ne želim da na bilo koji način Vam otežavam predsjedavanje, niti želim da dam bilo kakav argument 
premijeru Spajiću da može koristiti žučniju raspravu za svoje neprisustvo u daljem toku sjednice, ali samo 
čisto moram da istine radi ispravim nešto što je kazao - da će se povratkom Građanskog pokreta URA na 
vlast, što će se desiti, minimalne plate u Crnoj Gori vratiti na nivou od 147 eura. Jer, upravo sam ja bio kao 
poslanik građanskog Pokreta URA, sa drugim poslanicima, predlagač Zakona kojim su povećane minimalne 
zarade sa 147 eura na 350 eura. Zajedno smo sa tadašnjim kolegama iz parlamentarne većine prošlog 
saziva Parlamenta povećali minimalne penzije i uveli dječije dodatke za svu djecu i uveli besplatne udžbenike 
za sve osnovce. Tako da može se govoriti neistina i može se u nekoj mjeri obmanjivati javnost, ali ipak 
pozivam da se držimo činjenica. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 15:49:24) 
 
 I ja Vas evo pozivam da privedete kraju. 
 Gospodine Kovačeviću, možete postaviti pitanje. Stići će premijer. 
 
 
 MARKO KOVAČEVIĆ (19.07.24 15:49:42) 
 
 ...da nije možda premijer pozajmio mozak nekome pa da taj drugi odgovori. 
            U skladu sa Poslovnikom, postavio sam sledeće pitanje: 
 Da li je Vlada spremna da učestvuje u realizaciji projekta Sunčani grad u Nikšiću?  
            Dakle, ovo je za Nikšić jedno važno pitanje i važan projekat, a do njega smo došli suočavajući se sa 
problemima. Kada smo preuzeli vlast na lokalnom nivou u Nikšiću, suočili smo se sa dosta problema koje 
smo zatekli. Jedno od glavnih pitanja bilo je i ono sa kojim su se suočavali naši sugrađani na području mjesne 



zajednice Humci, u naseljima: Zverinjak, Trudbenik i Budo Tomović. U tim naseljima oni su imali   objekte koji 
su se vodili na njih na zemljištu koje je bilo u vlasništvu Željezare i to pitanje nije bilo adekvatno riješeno u 
vremenu dok je Željezara bila u vlasništvu države. Oni tu žive decenijama i u svim tim decenijama u 
međuvremenu se javila potreba i da se taj prostor proširuje i da se grade neki pomoćni objekti. Međutim, nije 
se odradila legalizacija svega toga i naši su se građani našli u problemu zato što nije bilo nekad ni zakonskog 
okvira za tako nešto.  
            Kada smo došli na vlast u Nikšiću, razmatrali smo taj problem i praktično smo bili u jednoj nemogućoj 
situaciji da ga riješimo, iz prostog razloga što je vlasnik Željezare bio strani investitor. Ono što smo mi mogli 
da uradimo jeste da u procesu donošenje planskog dokumenta za Nikšić naše sugestije kao Opštine Nikšić 
budu u pravcu da se upravo na tom dijelu naše opštine, na toj teritoriji u budućnosti predvide 
stambeno-poslovni kompleksni - kako bi na neki nači podstakli i ljude koji tamo žive i oni koji su vlasnici 
zemljišta da se u tom pravcu dogovaraju i nešto po tom pitanju i urade.  
 Druga stvar koju smo uradili kao lokalna samouprava u čitavom tom procesu jeste što smo,  
razgovarajući sa brojnim investitorima, predvidjeli da na zemljištu koje se nalazi na tom području naše 
opštine, upravo u tim naseljima koja su na taj način problematična, dovedemo respektabilnog investitora i 
napravimo neki tržni centar, poput onoga koji imamo u Podgorici koji je prepoznat po nazivu Delta City, da bi 
mogli da stvorimo neku osnovu da se oko jedne takve investicije gradi buduće nasilje na adekvatan način, a 
onda u skladu sa tim interesima i riješe pitanja stanovnika prije svega Zverinjaka. Poboljšanje u rješavanju 
ovih problema nastalo je kada smo imali problem sa radnicima Željezare u Nikšiću, koji su  protestovali. Moja 
inicijativa je bila da Elektroprivreda Crne Gore kupi imovinu nikšićke Zeljezare, prije svega zbog toga da u 
tom momentu kratkoročno riješimo pitanje radnika koji su trebali da ostanu bez posla. A meni je svakako to 
bilo važno, kao predstavniku lokalne samouprave, zato što možemo onda mnogo lakše i adekvatnije da 
rješavamo i probleme stanovništva u tim naseljima. To se zaista desilo. Kao što znamo, Željezara je kupljena 
za 20 miliona evra. Istakao bih i ulogu predsjednika Odbora direktora gospodina Milutina Đukanovića i 
prethodnog premijera i kupljeno je za 20 miliona zemljište koje sada vrijedi preko 50 miliona. Vidimo da mnogi 
kritikuju taj potez, a znamo da u nekom prethodnom periodu zemljište koje ima ovakvu vrijednost i fabrika 
prodati su za nekih 17 miliona eura. Mislim da to dovoljno govori o načinu našeg postupanja.  
 Iz svega toga, kada smo obavijestili predstavnike Elektroprivrede o tome šta smo uradili do tada po 
ovom pitanju, da smo tražili da se u PUP-u predvidi stambeno-poslovni kompleks u tom području, da imamo 
izvjesnu investiciju koju treba realizovati u vidu jednog savremenog tržnog centra - rodila se ideja o 
Sunčanom gradu, nazivu koji je "krstio" Milutin Đukanović usled ove solarne energetske revolucije koja se 
sprovodi danas u Crnoj Gori. U tom smislu, potpisali smo Memorandum sa Elektroprivredom i raspisali 
konkurs za konkursna rješenja i vizuelizaciju kako bi jedno takvo moderno naselje trebalo da izgleda u našem 
gradu. Ono što je svakako pitanje, kada postavljamo ovakva pitanja i idemo sa ovakvim inicijativama prema 
Vladi Crne Gore - to su novčana sredstva. Nije to ni sada izostalo, ali to je ipak na jedan malo drugačiji način 
- ona sredstva koja, recimo, Elektroprivreda Crne Gore svakako predviđa na godišnjem nivou da da za 
rješavanje stambenih pitanja svojih zaposlenih, gdje bi se ona na neki način akumulirala i u nekom periodu od 
deset godina uložila upravo u ovaj projekat. To isto bi uradila i Opština Nikšić, koja bi  skupštinskom odlukom 
oprostila i komunalije. A nama treba pomoć Vlade da i sama Vlada i Ministarstvo i sve ostale institucije i 
kompanije u vlasništvu Vlade, u onom dijelu stambene politike i sredstava koja se za to izdvajaju, na neki 
način ta sredstva usmjeri prema ovom projektu. Pomoć smo dobili već, a to je  usvajanje samog PUP-a, što je 
bio osnovni preduslov. U kasnijem komentaru mogu da kažem još ponešto što sam i mislio o ovoj temi, da ne 
prekoračujem previše. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 15:55:39) 
 
 Zahvaljujem kolegi Kovačeviću. 
 Jeste Vi imali proceduru? Molim Vas kratko vrlo. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.07.24 15:55:51) 
 
 ... pozornice smo čuli neistinu i od Vas, da je tu predśedavajući Mandić tražio bih to isto od njega. 
Tražim izvinjenje premijera Vlade koji je uputio neistinu, iznoseći konkretno navode da poslanici primaju 
3.000 eura. Ja nisam od tih poslanika, ako ima neko, neka kaže. Neka se izvini svima onima koji to ne 
primaju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 15:56:21) 



 
 Zahvaljujem, kolega Huter. 
 Ja nisam čula da je premijer pominjao poslanike. /Upadice/ On je pominjao one koje primaju 3.000 
eura. Radi građana, kolega Huter, da kažem da poslanici primaju plate od 1.600 do maksimalno 2.000 eura i 
to je to. Da znate, da praktično toliko primaju ministri. 
 Zahvaljujem. 
 Sada riječ ima predsjednik Vlade Milojko Spajić.  
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 15:57:04) 
 
 Hvala, potpredsjednice, na pojašnjenju. Upravo je to bio slučaj. Poslanicima će biti povećane zarade 
u prosjeku od 150 eura, 130 do 150 eura, tako da mislim da imate čemu da se radujete. I poslanici su građani, 
svih 300.000 radnika naše zemlje će imati povećanje u oktobru ove godine (bez ikakve diskriminacije). 
/Upadice/ Ono što su mnogi pričali - da je socijalna pravda, da treba siromašnima pomoći,  da ćemo ugroziti 
Fond PIO i neke druge bajke koje smo čuli sa raznih strana - znate li šta najviše ugrožava Fond PIO? 
Ekstremno male zarade ugržavaju Fond PIO. Ako ste osigurani na 145 eura, vi možete da radite 300 godina 
- nećete zaraditi nikakvu penziju. Sada će ljudi imati dostojanstvene zarade i uplaćivati u Fond PIO i na tu 
mnogu veću osnovicu i mnogo manja stopa doprinosa će značiti 400 i nešto miliona eura prihoda za budžet 
zato što je osnovica mnogo veća, bruto jedan osnovica, ona osnovica na koju se računaju doprinosi. To je 
ključna stvar, a ne ona reforma koja nas vraća u vremena kada su minimalne penzije bile 145 eura, 
minimalne plate 222 eura, prosječne zarade 500 eura. Ne želimo ta vremena više ikada.  
             Puno puta je pomenut moj šef kabineta, koji ima potpunu podršku i apsolutno sam ponosan na 
jednog takvog čovjeka. Crna Gora nije imala takvog genijalca odavno i drago mi je da jedan takav čovjek radi 
u Vladi Crne Gore. On bi mogao da bude premijer u bilo kojoj evropskoj zemlji. Smijte se. Razumijem da ne 
znate šta znači jedan takav radnik koji radi svakoga dana po 16 sati, koji je genije i koji je pravi tvorac Evrope 
sad 2. To je čovjek koji je izgurao Evropu sad 2. Nemam nikakav problem da sve ljude koji rade u Vladi i koji 
se trude da pohvalim, da ih istaknem. Oni treba da izlaze i pričaju. Znam da ste navikli na samo jednoga bosa 
i čovjeka koji je izlazio i prisvajao sve zasluge - i zaslužene i nezaslužene. Meni to ne treba. Volio bih da svi 
ljudi iz Vlade prezentuju svoje rezultate i da pričaju o svojim rezultatima i ja nemam nikakav problem sa tim. 
Mogu u pozadini da sjedim, da aplaudiram i da navijam za njih. To je dovoljno za mene. Meni je dovoljno da 
država napreduje i da su pravi ljudi na pravom mjestu. Hoće li oni pričati na pres  konferenciji ili neće, potpuno 
je nebitno. Bitna je suština, 1.000 eura prosječna zarada u oktobru, dragi građani. To je ono što vas čeka.  
 Što se tiče pitanja gospodina Kovačevića, izvinjavam se, vraćamo se na temu, lokalne samouprave 
upravo treba da se bave projektima. Lokalne samourprave ne treba da bistre velike politike, da govore o 
etničkim, religijskim i drugim temama. Lokalne samouprave treba da se bave projektma, da predlažu 
projekte. To je suština. Kada sam bio ministar finansija, sjećam se jedne situacije, mislim da je bila 2021. 
godina, u kapitalnom budžetu 25. septembra kada je bio zadnji dan za predaju kapitalnih projekata bilo je 
samo 45 miliona eura projekata. Onda smo mi morali da sjednemo iz Ministarstva finansija sa svim 
predsjednicima opština, sa gradonačelnicima i tako dalje i da zajednički pronađemo sve te projekte. Meni je 
drago da je sada drugačija situacija, da imamo lokalne samouprave koje predlažu projekte i koje traže 
podršku od centralne vlasti. Centralna vlast je tu da razmotri sve te projekte. Kada imate gotov projekat, 
predajte ga. Sa zadovoljstvom ćemo ga razmotriti i javno ćemo dati ocjenu jednog takvog projekta. Suština 
priče je da vi kao lokalna samouprava predstavljate nove projekte i da razmišljate o razvoju i o budućnosti ove 
zemlje. To je jedan princip koji podržavamo. Hvala puno. 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:02:02) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Poslanik Marko Kovačević ima pravo na komentar.  
            Izvolite, tri minuta. 
 
 
 MARKO KOVAČEVIĆ (19.07.24 16:02:08) 
 
 Hvala, gospodine premijeru. 



 Moram da Vam kažem da Vam je lako pustiti suzu za drugoga kad prethodno toliko suza od toga 
drugoga popijete. Što se tiče Vašeg odgovora, on je zadovoljavajući. Ako pogledate šta su aktivnosti opštine 
Nikšić i mene kao predsjednika u kontinuitetu, Vi ćete vidjeti da su u pitanju uvijek projekti koje radimo ili mi 
sami ili u saradnji sa Vladom Crne Gore, da je to zaista niz projekata i da se više uradilo za tri godine nego za 
prethodnih 30 godina, kao u ovoj sferi ekonomije što Vi radite ovih dana. Dakle, u pitanju je to. Međutim, neko 
stalno želi da skreće teme sa toga šta mi radimo na ono što su bile njihove teme 30 godina. Moja mana 
negdje jeste što možda malo više vodim istoriju i što od nekih principa i stavova ne odstupam i što vrlo često 
reagujem - kad bi možda trebalo da ponešto i pustim da ode tek tako. Uvijek ću raditi na razvoju Nikšića i 
Crne Gore i uvijek ćemo predlagati projekte i uvijek će svaka vlada, ne samo ova Vaša, imati našu podršku u 
sprovođenju reformi koje su za dobro svih građana Crne Gore. Ovo što mi danas radimo za Nikšić i za dobro 
svih Nikšićana, kao što čvrsto vjerujem da će i ova Vlada, pogotovu u nekom budućem periodu raditi na dobru 
svih građana Crne Gore, pa i ovih koji primaju 3.000 u onome dijelu u kom im nešto treba. Ali, prvo treba da 
rješavamo ove prioritete. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:03:39) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Kovačeviću.  
 Predsjednik Vlade Milojko Spajić ima pravo na odgovor na komentar. Želite li? Ne želite. U redu. 
 Kolega Vukovć je tražio proceduru.  
 Izvolite, kolega Vukoviću. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (19.07.24 16:03:55) 
 
 Trudiću se da budem korektan i u temi. Osjećam potrebu da reagujem na nešto što se danas čuje u 
kontinuitetu i što je pomenuo premijer i u poslednjoj diskusiji. Pročitaću Vam nešto, potpredsjednice Popović, 
pa mi Vi pomozite da građanima objasnimo o čemu se radi.  
 Citiram: "Kao jedan od najboljih studenata na smjeru Računovodstvo i revizija, svoj radni angažman 
započinje u Ministrstvu finansija Crne Gore u septembru 2015. godine." U septembru 2015. godine na vlasti u 
Crnoj Gori je Demokratska partija socijalista, ova koja ništa nije radila za Crnu Goru ni na jednom planu. 
"Nakon obavljenog pripravničkog staža, nastavio svoj dalji radni angažman u Ministarstvu finansija 
pokrivajući pozicije višeg savjetnika i samostalnog savjetnika u Direktoratu za ekonomsku i razvojnu politiku i 
koordinatora u Direkciji za fiskalne analize i projekcije  ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:04:44) 
 
 Kolega, samo da Vas pitam, čiju biografiju čitate? Izvinite, čiju biografiju čitate? 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (19.07.24 16:05:00) 
 
 Sad ću da Vam kažem. 
 ... u Direktorata za državni budžet gdje je obavljao i bio uključen u najodgovornije poslove pomenutih 
direktorata. 
 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:05:03) 
 
 Kolega Vukoviću, čitate biografiju nekoga ko nije ovdje trenutno, makar tako mislim. /Upadica/ A i ako 
je tu, ovo nije procedura. Ovo je kršenje procedure, ne mogu da Vam dam riječ. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (19.07.24 16:05:14) 
 
 Znate čije je ovo biografija, gospođo Popović? 



 Ovog gospodina kojega je pomenuo premijer. Koji je 2019. godine glasno govorio u Ministrarstvu 
finansija, dokazivao da je nemoguće podići minimalnu platu ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:05:36) 
 
 Ugasila sam Vam mikrofon, jer je ovo kršenje procedure. Čitate biografiju osobe koja nije trenutno u 
sali. /Upadice/ Problem je u tome što znate, koleginice i kolege, zabranjeno je pominjati osobe koje nisu u 
sali, jer te osobe nisu u mogućnosti da odgovore. /Upadica/ Molim vas, dok ja vodim sjednicu Skupštine biće 
ovako kako kažem. Principijelno, ovo je poslovnička obaveza, a znate da se nikada nije desilo da 
komentarišemo osobe. Kršenje procedure je ako to radimo. Komentarišemo osobe koje nisu u sali.  
 Idemo dalje. 
 Kolega Ervin Ibrahimović. Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.07.24 16:06:38) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana predsjedavajuća sa saradnicima, uvaženi premijeru, predstavnici Vlade, koleginice i 
kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo, 
 Ovo je treći put u ovom Parlamentu da postavljam isto pitanje, jer cijenim koliko je važno za naše 
građane koji su na privremenom radu u Njemačkoj i vjerujem uvijek kada bih postavio ovdje pitanje da  bismo 
bili  još jedan korak bliži rješavanju toga pitanja.  
 Moje pitanje glasi: 
 Kada će Crna Gora potpisati sporazum o priznavanju vozačkih dozvola sa Saveznom Republikom 
Njemačkom, odnosno kada će se potpisati ova inicijativa napokon kako bismo mogli da kažemo građanima 
da ova država brine za naše ljude i u inostranstvu? 
 Svi znate ovdje i Vi, uvaženi premijeru, znaju građani i naša dijaspora da Bošnjačka stranka njeguje, 
prije svega, bratske, prijateljske odnose sa našom dijasporom i uvijek smo tu na braniku kada treba i njima 
pomoć. Uvijek ovdje kažemo, treba biti dvosmjeran proces. Ne samo da dijaspora čini u svom gradu, svojoj 
državi, nego treba i država da uzvrati kada njima treba. Mislim da ovo pitanje treba da problematizujemo dok 
se ne riješi. Pokušaću da približim, posebno za nove kolege ili građane koji ne znaju problematiku naših ljudi. 
Nažalost, znate da je u Njemačkoj veliki broj građana Crne Gore. Kažem nažalost, jer ta snaga da je ovdje u 
Crnoj Gori, Crna Gora bi bila mnogo jača, kvalitetnija i mnogo bi više dali.  
 /Upadica/ 
 Kolega, evo vidite. Razumijem kolegu Slavena, on zaboravlja da dijaspora nije samo bošnjačka, ali ja 
ovo pitanje ću uvijek pokretati ovdje i moje kolege iz Bošnjačke stranke, jer želimo da ga izdignemo iznad 
ovih jeftinih političkih priča. Tamo ljudi žive i rekao sam da probam da približim. Zamislite Vi, uvažena 
potpredsjednice, kada naši ljudi stignu, dođu u Saveznu Republiku Njemačku i druge zemlje Evropske unije 
nailaze ne samo na problem jezik, oni mogu svoju vozačku dozvolu da koriste šest mjeseci, a poslije toga 
moraju da polažu vožnju teoretsku i na kraju ispit. U nekim pokrajinama moraju sve to da prođu, a u nekim 
imaju olakšice. Znači, imamo ekonomski aspekt, imamo vrijeme i mi uskraćujemo njima mobilnost i sjutra da 
mogu da konkurišu na ozbiljna mjesta. Za razliku od Crne Gore i Kosova, dvije nezavisne međunarodno 
priznate države, imamo Srbiju, Bosnu i Hercegovinu, Makedoniju, gdje su oni ovaj sporazum potpisali sa 
Saveznom Republikom Njemačkom. Njihovi građani kada dođu u Njemačku, odu kod nadležnog organa, 
daju svoju vozačku dozvolu i zamijene za njemačku dozvolu. Međutim, naša država od 2015. godine još nije 
potpisala taj sporazum. Vjerujem da se stvaraju uslovi da ćemo obradovati naše ljude koji su na privremenom 
radu u Njemačkoj i da će biti napokon potpisan taj sporazum. Zašto kažem da vjerujem? Bošnjačka stranka, 
ponavljam, ima visoku agendu saradnju sa dijasporom i postavlja dijasporu gdje joj je mjesto. Ona nema 
razervnu državu, ona je najveći prijatelj ove države i moram odgovoriti na njihove potrebe, a ovo su velike 
potrebe. Predstavnicima Bošnjačke stranke, posebno u zadnjem periodu otkada smo članica Evropske 
narodne partije, najjače partije u Evropskom parlamentu, na svim sastancima je tema priznavanje vozačkih 
dozvola u Njemačkoj. Podsjetiću vas, znači Bošnjačka stranka i CDO su dvije partije koje su u Evropskoj 
narodnoj partiji. Na zadnjim izborima prije mjesec Evropska narodna partija je potvrdila svoju snagu i opet je 
najjača u Evropskom parlamentu. Idemo korak dalje, reizabrane su dvije dame, dvije velike žene: 
predsjednica Evropskog parlamenta Roberta Mecola i Ursula fon der Lajen, na čelu Evropske komisije.  
 Ovo pominjem zbog toga koliko je Bošnjačka stranka važna kao jedina partija koja je u Evropskoj 
narodnoj partiji važan most između Crne Gore i Brisela. E zato sam pun optimizma. U razgovorima sa 
predstavnikom CDO i drugim političkim predstavnicima iz Bundestaga dobio sam ohrabrujuću informaciju da 



više nije samo suština, nego u pravom smislu u ovoj godini postoje šanse da se napokon potpiše ovo pismo 
nade. 
           Zato kažem, uvaženi premijeru, naši ljudi se susreću sa velikim problemima. Vjerujem da je vaša 
Vlada svjesna toga. Interesuje me da li Vi možete reći građanima kada će biti potpisan ovaj sporazum sa 
Republikom Njemačkom i napokon barem tako da kažemo našoj dijaspori da njihova matica, da njihova 
domovina misli na njih. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:12:14) 
 
 Zahvaljujem, kolega Ibrahimoviću.  
 Ima riječ predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 16:12:23) 
 
 Hvala, uvaženom kolegi Ibrahimoviću.  
 Znamo da ste se Vi zalagali za potpisivanje jednog takvog sporazuma i u prethodnoj vladi. Nažalost, 
vjerovatno niste imali podršku sa vrha, ali znam da ste imali veliku želju da ste uputili jednu takvu inicijativu  
Saveznoj Republici Njemačkoj i znam da ste dali sve od sebe što ste mogli da tada to postignete. Njemačka 
je krajem prošle godine poslala jednu ekipu koja je radi istraživanja saobraćaja u Crnoj Gori da bi početkom 
2024. godine Njemačka ambasada u Podgorici je, zajedno sa Institutom za istraživanje saobraćaja 
Njemačke, dala pozitivno mišljenje na jednu takvu inicijativu. Mi sada radimo intenzivno i kada sam imao 
direktan razgovor sa kancelarom Šolcom pomenuo sam to pitanje kao jedno od najbitnijih pitanja koje 
opterećuju naše građane koji žive u Njemačkoj. On je rekao da će se to pitanje definitivno staviti u prioritetnu 
trasu, tako da očekujemo, već smo dobili informaciju da 10. jula imamo zadnji presjek stanja. Dobili smo 
informaciju da je većina njemačkih pokrajina podržala jednu takvu inicijativu, tako da se nadamo da ćemo 
imati i potpisivanje sporazuma već na jesen. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:13:52) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanik Ibrahimović. Imate pravo na komentar.  
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.07.24 16:13:58) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče Vlade.  
 Ohrabrili ste me i ovo potvrđuje i ono što sam i rekao u razgovoru sa predstavnicima Bundestaga da 
postoji baš kvalitetna informacija i u našim redovima, da će biti potpisana ova izjava namjere o međusobnom 
priznavanju vozačkih dozvola između Savezne Republike Njemačke i Crne Gore. Hajmo još jednom da 
iskoristim svoje tri minuta i Vas i predstavnike Vlade još jednom podsjetim - danas su Rožaje, Plav, Gusinje, 
Petnjica, Bijelo Polje, Pljevlja, Berane i drugi gradovi na sjeveru prepuni ljudi iz dijaspore. Prelijepo je biti sada 
tamo, ne samo zbog temperature nego vidjeti ta draga lica, te uspješne ljude koji su veliki potencijal Crne 
Gore. To je dobro ne samo za te gradove gdje su oni došli u svoj zavičaj, dobro je i za državu. Sa druge 
strane, toliki broj ljudi treba sve nas da upozori da li smo iskoristili taj toliki potencijal, da li je država spremna 
napokon da zaustavi depopulizaciju sjevera. Takođe, da stvorimo uslove da ti uspješni ljudi, koji su veliki 
potencijal za ovu malu državu Crnu Goru, da investiraju i da otvaraju svoje biznise i stvaraju kapital u našoj 
državi. Za sada nismo bili spremni. Koristim priliku uvijek da pričam o dijaspori. Možda to nekome smeta, ali 
vjerujem da smo svi barem toliko u obavezi da im se zahvalimo na svemu što rade. Ako je ko primjer kako se 
voli država i svoj kraj, to je dijaspora. Ako je ko primjer kako treba investirati i pomoći ljudima, to je dijaspora. 
Ako hoćemo da uspostavimo neko mjerilo humanosti, to je dijaspora.  
 Podsjetiću, najveći investitor, najkonstantniji investitor u Crnoj Gori je dijaspora. Svake godine od 300 
do 500 miliona stigne preko doznaka. U to ne dolazi ono što oni investiraju, što šalju prijateljima, pomoć 
studentima, ljudima koji su u nevolji. Sa druge strane, prisjetimo se kada je bila kovid pandemija, odmah je 
reagovala naša dijaspora i podijelila sa nama strah i onu brigu kroz koju je Crna Gora prošla i prikupili su 
milione kako bi pomogli Crnoj Gori da se što kvalitetnije bori sa pošasti koja je bila tada. Ovo pominjem iz 



razloga da moramo shvatiti da i dijaspora ima neku potrebu, da ne gledamo samo što oni za nas rade, barem 
da im pomognemo u svakodnevici, za neki problem koji imaju u svome kraju i koji imaju,  uvaženi premijeru, 
u državi primaoca. Zato imamo i diplomatsko-konzularna predstavništva na kraju.  
            Dakle, ovdje samo otvaram jedno pitanje - da li dovoljno radimo na potrebi naše dijaspore. Ja kažem 
- ne radimo. Odavde treba poručiti da je ovaj Parlament spreman da omogući našoj dijaspori da glasa u 
našim diplomatsko-konzularnim predstavništvima kao u skoro svim zemljama u okruženju. Tada ih trebamo 
još više primaći. Već su u Evropi i Sjedinjenim Američkim Državama i treće generacije, uvažena 
potpredsjednice. Nemojmo da dozvolimo da zaborave svoj kraj. Izgubiće i naša dijaspora, a najviše će 
izgubiti Crna Gora. Zato vjerujem da će se u 2024. godini završiti ovo pitanje. Koristim priliku da još jednom  
zahvalim svim ranijim vladama, svim institucijama, diplomatsko-konzularnim predstavništvima koji su ipak 
pokazali volju da se ovaj problem riješi. Vjerujem da 44. Vlada, uvaženi premijeru, ima šansu da potpiše 
sporazum sa Saveznom Republikom Njemačkom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:17:52) 
 
 Zahvaljujem, kolega Ibrahimoviću.  
 Da li predsjednik Vlade želi komentar?  
 Kolega Ibrahimoviću, samo jedno obavještenje kada je u pitanju dijaspora. Uprava za saradnju sa 
dijasporom, Skupština Crne Gore, odnosno Ženski klub Skupštine Crne Gore i Odbor za rodnu 
ravnopravnost organizuje konferenciju, 25. jula u Vili Gorica, a tema je "Doprinos crnogorskih žena u 
dijaspori, pogled izvan granica i unapređenje rodne ravnopravnosti". Tako da pozivam sve koleginice da, 
naravno i kolege koji žele da dođu i da poslušaju tu konferenciju da budu u Vili Gorica 25. jula u 17.30 h.  
 Izvolite, kolega Bogdanoviću. Sada Vi imate pitanje za premijera. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (19.07.24 16:19:00) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Skupštine.  
 Poštovane koleginice i kolege, članovi Vlade, gospodine predsjedniče Vlade,  
 Trideset godina vladavine bivšeg režima dokazale su da se u Crnoj Gori najbolje... Ali, to očigledno 
nisu bile obične bitke, to su bile bitke organizovanog kriminala i korupcije vješto upakovane i zamaskirane iza 
vještačkog nacionalizma. Dakle, ta tridesetogodišnja epopeja nije bila ništa drugo do saga o izdaji u kojoj su 
pojedinačni lični interesi i interesi organizovanog kriminala i korupcije zamijenili ideale društva i države. To je 
bio državni sistem i vlast koja nije bila zasnovana na Ustavu i zakonu, nego isključivo na korupciji i strahu. 
Vladali su gvozdenom šakom, a mi smo bili ti koji smo primali udarce. Primjenjivali su metode kojima su 
zauvjek oblatile našu državu i našu istoriju. U moći junačine, a pred pravdom kukavice i štrajkači glađu. 
Strašne stvari su radili - od organizovanog kriminala i korupcije, preko ubistava, teških ubistava, surovih 
zločina, sušenja ljudskog mesa na Njegušima, preko šverca cigareta i opojne droge pa do višemilionske 
pljačke ove države, jer su 30 godina bili iznad Ustava, iznad zakona, iznad države i iznad pravde.  
           A oni koji su umislili da su iznad pravde, sjećamo se dobro da su zdušno, poštovane koleginice i 
kolege, gospodine predsjedniče Vlade, podržavali objavljivanje privatnih transkripata razgovora lidera 
opozicionih političkih subjekata. Sada, kada se objavljuju transkripti razgovora u kojima se objavljuju njihove 
prljave tajne i prljavi poslovi, napadaju se mediji i naravno novinari koji objavljuju takve tajne. Kao da smo 
zaboravili da je Milivoje Katnić objavio privatne transkripte razgovora gospodina Bečića, gospodina 
Krapovića i moje malenkosti na zvaničnom sajtu Vrhovnog državnog tužilaštva. Dakle, ne kao 
zainteresovana javnost, ne kao novinar, nego kao najviši državni tužilac. Gdje su tada bili kritičari? Gdje je 
tada bila moralna indignacija? Gdje su tada, gospodo, bile suze za privatnost i pravdu? Dakle, oni koji su nas 
špijunirali, oni koji su nas nezakonito pratili, oni koji su nas nezakonito fotografisali i snimali sada kukaju za 
privatnost. Kao licemjerni glumci, koji su svih ovih godina mijenjali maske, dok su njihova lica i dan danas 
ostala ista.  
         Zato smo, poštovane koleginice i kolege i poštovani predsjedniče Vlade, svjedočili nakon 30. avgusta 
jednoj od najvećih posljedica njihovih postupaka, brojni su to zaboravili, ali ta porodica nije. Jedan agent 
Agencije za nacionalnu bezbjednost je pronađen mrtav, sa oproštajnim pismom u kom navodi da sebi 
oduzima život zbog osjećaja odgovornosti prema onom što se zove profesionalna čast. Dakle, tjerali su 
profesionalce da prate, prisluškuju, uhode, snimaju i fotografišu lidere opozicionih političkih subjekata, da se 
igraju sa njihovim životima i da se igraju sa njihovom čašću. Gdje su sada oni koji govore o revanšizmu prema 
Peruničiću, prema Zoranu Lazoviću, prema Veselinu Veljoviću i prema brojnim drugim izvršiocima najtežih 
krivičnih djela? Gdje su sada riječi sažaljenja za čovjeka koji je sebi oduzeo život zbog sramote koju su mu 
nanijeli? Gdje su sada suze za čovjeka kojeg su zbog političkih igara, organizovanog kriminala i korupcije 



gurnuli preko ivice i vječno zaboravili? Sjećamo se, poštovani građani Crne Gore, kako su nas sve ovo 
vrijeme nazivali - od četničke bagre, preko glibova, neandertalaca, a svako okupljanje opozicije znate kako se 
završavalo? Hapšenjima, procesuiranjima i prebijanjima. Ti batinaši danas govore o političkom revanšizmu, 
kao da su zaboravili sramotne političke tragove koje su ostavili za sobom.  
          Zato pitanje, gospodine predsjedniče Vlade: Da li postoji jedan jedini primjer odnosa 44. Vlade Crne 
Gore, sektora bezbjednosti, Specijalnog državnog tužilaštva ili bilo kog dijela državne ili javne uprave prema 
našim političkim oponentima? Da li smo se ikada spustili tako nisko kao što su oni to činili? Da li smo ikada, 
gazeći svoju čast, pokušali da pogazimo njihovu? Da li smo na bilo koji način upotrijebili ono što je bilo 
upotrijebljeno protiv nas svih ovih 30 godina? I ako jeste, ko je to činio i da li je za takvo nešto odgovarao? 
Toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:24:23) 
 
 Zahvaljujem kolegi Bogdanoviću.  
 Riječ ima predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 16:24:30) 
 
 Hvala, uvaženom poslaniku Bogdanoviću.  
 Kao predstavnik izvršne vlasti, obaveza mi je da kažem da se izvršna vlast sada apsolutno ne miješa 
u rad SDT-a, SPO-a i drugih relevantnih institucija koje rade svoj posao i koje potpuno nesmetano, prvi put 
vjerovatno poslije ko zna koliko vremena, rade svoj posao i doveli su nivo vladavine prava u Crnoj Gori na 
onaj nivo da nam Evropska unija kaže - dobili ste IBAR; imate, doduše minimalan ali nivo potreban za ulazak 
u Evropsku uniju. To je velika stvar za Crnu Goru. Ta vladavina prava nije samo priča, ta vladavina prava nisu 
samo zakoni. To je primjena i odnos prema svim građanima Crne Gore. Svi ti ljudi su građani Crne Gore. Ko 
god bude optužen, ima pravo da dokaže svoju nevinost i neće biti bilo kakvih političkih pritisaka ili bilo kakvih 
političkih namještenih procesa prema opoziciji i bilo kome drugom u Crnoj Gori. /Upadica/ Ti što nas optužuju 
da izvršna vlast na bilo koji način pritiska SDT, SPO i druge relavantne institucije u ovoj državi - izgleda 
polaze od sebe i od toga šta su oni radili kada su bili u ovoj poziciji. Garantujem Vam da ni ja lično ni bilo ko iz 
mog okruženja to ne radi i da nema apsolutno nikakvog revanšizma, niti smo targetirali bilo koga u ovoj 
državi. Mi radimo savjesno. Ubijeđen sam da je SDT i SPO i druge institucije rade potpuno savjesno. Čitav 
bezbjednosni sektor ubijeđen sam da radi vrlo savjesno i odgovorno i podržavam njihovu borbu protiv 
korupcije, kriminala i mafije do kraja. Mislim da je to jedna od najbitnijih bitki koju ova država vodi. Mislim da je 
ta bitka jako bitna za sve građane, osim povećanja standarda koje je takođe bitna tema, osim Evropske unije 
koja je takođe bitna tema - vladavina prava i borba protiv organizovanog kriminala i korupcije je jedna od 
najbitnijih tema koja opterećuje građane decenijama. Drago nam je da se najzad vidi kraj korupciji i kraj 
organizovanom kriminalu u Crnoj Gori. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:27:07) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Pravo na komentar ima poslanik Bogdanović.  
 Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (19.07.24 16:27:12) 
 
 Hvala, predsjedniče Vlade, na detaljnom i usmenom i pisanom odgovoru. Iz ovog pisanog odgovora 
se jasno da zaključiti da hapšenje osumnjičenih za izvršenje najtežih krivičnih djela iz oblasti organizovanog 
kriminala i korupcije, u prvom redu Veselina Veljovića, Zorana Lazovića i brojnih drugih članova i šefova 
organizovanih kriminalnih grupa, niti može biti niti će se ikada smatrati političkim revanšizmom. Ako u ovom 
trenutku nemamo niti jednog visokopozicioniranog političara u zatvoru Spuž partije koja je u prethodnih 30 
godina vršila vlast, postavlja se pitanje zašto pravda boli. Da li zato što pogađa pravo mjesto, i ako u ovom 
trenutku nemamo niti jednog jedinog političara partija koje su ili sada ili u prethodnih 30 godina vršile vlast  
-postavlja se pitanje da li smo mi jedina zemlja na svijetu bez političke korupcije. Pitam Vas, gospodine 
predsjedniče Vlade, da li je politički revanšizam hapšenja Veselina Veljovića, optuženog za stvaranje 



kiriminalne organizacije, za dva krivična djela krijumčarenja, za pranje novca, za zloupotrebu službenog 
položaja ili je politički revanšizam pretvaranje jednog minornog saobraćajnog prekršaja u najteže krivično 
djelo protiv ustavnog uređenja, za koje je zaprijećena višedecenijska kazna zatvora i hapšenje Dragana 
Krapovića pred njegovo troje maloljetne djece. Postavlja se pitanje ko je ovdje kriv - onaj koji je prodao i 
državu i grb i zastavu za prljavi novac, ili onaj koji je postao žrtva političkih igara. Znamo mi da je pravda 
slijepa, ali znamo i da nije glupa da bi se njena kičma savijala pred Lazovićima, pred Milovićima, pred 
Katnićima, pred drugim članovima i šefovima kavačkog ili škaljarskog klana. Postavlja se ovdje pitanje da li je 
politički revanšizam hapšenje lažnog policajca Zorana Lazovića, koji je prodao i izdao sopstvenu zakletvu 
koju je dao sopstvenoj državi za prljavi novac, ili je politički revanšizam nasilan upad u kuću majke Milana 
Kneževića, njeno hapšenje, njeno procesuiranje i ostavljanje haosa za sobom. Postavlja se pitanje koliko 
smo mi kao građani uopšte spremni da zatvaramo oči pred ovakvim i ovolikim nepravdama. Da li je politički 
revanšizam hapšenje Petra Lazovića optuženog za izvršenje desetak najtežih krivičnih djela iz oblasti 
organizovanog kriminala i korupcije - od proizvodnje i stavljanja u promet opojne droge, preko šverca opojne 
droge i cigareta do višemilionske pljačke ove države, ili je politički revanišizam nezakonito praćenje, 
snimanje, uhođenje i špijuniranje lidera opozicionih političkih subjekata, njihovo javno blaćenje na sramotnom 
digitalnom trojancu zvanom udar.me. Postavlja se pitanje da li je politički revanšizam hapšenje Milivoja 
Katnića, koji je sa 1.700 eura mjesečnih prihoda došao do višemilionski vrijedne imovine, ili je politički 
revanšizam hapšenje mitropolita crnogorsko-primorskog, koji se pojavio na protestima građana da podrži 
građane koji su se usprotivili sramotnom Zakonu o slobodi vjeroispovjesti.  
          Postavlja se zaista pitanje kakva je, gospodo, to bila država čija se kičma savijala pred Zoranom 
Lazovićem, pred Petrom Lazovićem ili pred Milivojem Katnićem. Kakva je to država koja je štitila i kriminalce 
i lopove, a kažnjavala i sankcionisala borce za istinu, borce za pravdu, a što i ne reći - borce za svoju vjeru i 
za svoje principe. E to je bila država koja je izdala sopstvene građane, iznevjerila sve u njoj,  gdje su najviši 
sistemski policijski funkcioneri oblatili i osramotili i službene značke i naravno službene uniforme. Postavlja 
se pitanje da li je politički revanšizam hapšenje specijalnog državnog tužioca Saše Čađenovića, ili je politički 
revanšizam rečenica - Hapsi marvu, koja je postala simbol ovog Parlamenta,  nakon čega su parlamentarci i 
parlamentarke završili u službenim policijskim maricama i zatvoru u Spužu. Poštovani građani Crne Gore i 
predsjedniče Vlade, da znate ta riječ marva nije bila samo uvreda, nego riječ koja je otkrila koliko nisko može 
pasti jedan sistem koji je bio spreman da melje i da drobi sve pred sobom ko mu se znao suprostaviti.  
           Ovako bih mogao naravno da nabrajam do sjutra, ali neću. Mislim da je dovoljno da oni koji misle da je 
pravda osvetoljubiva prije nego što to i pomisle i izgovore, makar na sekund pogledaju u oči onih kojima je 
nanijeta užasna trodecenijska nepravda. Oni koji pod maskom političkog revanšizma pokušavaju zaštititi  
svoje prijatelje - treba građani Crne Gore da znaju da u Crnoj Gori ima najmanje desetak onih koji pokušavaju 
svoju đecu sačuvati od njihovih prijatelja. E takvu smo državu naslijedili, ali je sigurno takvu nećemo vratiti 
građanima Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:32:40) 
 
 Zahvaljujem kolegi Bogdanoviću.  
 Pravo na odgovor ima premijer. Ne želi, u radu.  
 Samo ako mi kažete đe sam prekršila proceduru. Izvolite.  
 Čujem Vas, kolega Mugoša, odlično svaki put kad dobacujete iz klupe.  
 Izvolite, daću Vam proceduru. 
 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 16:33:06) 
 
 Ja ću se Vama obratiti. Vratiću se na situaciju kad ste kolegi Vukoviću oduzeli riječ. Nemam problem 
niti sa jednom kvalifikacijom koju je kolega Bogdanović iznio, ali mislim da je bilo vrlo neukusno ime, odnosno 
ne ime nego primjer jednog časnog čovjeka, koji nažalost danas više nije živ, koristiti u političke svrhe i u 
svrhe političkog govora u Parlamentu. Mislim na primjer, svi dobro znamo o kome se radi, vrlo je neukusno 
zbog porodice tog čovjeka, jer svi mi znamo o kome se radi. Vrlo je dakle neukusno... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:33:38) 
 
 Molim Vas, kolega Zirojeviću.  
 Kolega Zirojeviću, isključiću Vam mikrofon.  



 Kolega Zirojeviću, isključila sam Vam mikrofon. /Upadica/ 
 Kolega Zirojeviću, oduzela sam riječ. /Prekid/ 
 Kolega Zirojeviću izreći ću Vam opomenu. /Upadica/ Kolega Zirojeviću, izričem Vam opomenu. 
 U redu. Idemo dalje.  
 Kolega Abazoviću, izvolite.  
 /Prekid/  
 /Upadice/ Molim kolege da ne dobacuju iz klupa. Kolege, molim vas dozvolite kolegi Abazoviću da 
postavi pitanje. /Upadice/  
 Kolega Abazoviću, izvolite.  
 Nadam se da će vam kolege iz Demokratske partije socijalista i iz SD-a dati pravo da možete da 
govorite.  
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.07.24 16:35:35) 
 
 Nikakav problem nije.  
 Uvažena potpredsjednice Parlamenta, uvažene koleginice i kolege, uvaženi članovi Vlade, uvaženi 
građani Crne Gore,  
 Nadam se da se možemo vratiti onome što je bit današnje sjednice iako možda u momentima to 
izgleda kao da smo u nekoj neozbiljnoj formi. Prije nego što postavim pitanje, koje je bilo i prošli put aktuelno, 
naravno dobio sam odgovor i preko Twittera reći samo dvije, tri stvari ne kao ispravka navoda, ne kao želja da 
oponiram, nego da se složim sa kolegama. Istine radi, mislim da je vrlo važno istaći. Prvo, podržavam ideju 
Sunčanog grada. Ona je i potekla u ranijem periodu i mislim da je dobro da Željezara dobije jednu solarnu 
elektranu pored one aktivnosti koju treba da radi. Drugo, što se tiče vozačkih dozvola, to je uradila prethodna 
vlada ostalo je samo da verifikuju sve federalne jedinice Savezne Republike Njemačke. Nadam se da će se 
to desiti ubrzo i da će onda Vlada Crne Gore, nova, aktuelna, potpisati sporazum. Ovo su činjenice.  
 Druga stvar, vezano za ekonomiju, ako bude bilo potrebe saopštiću ih. U svakom slučaju, važno je 
zbog građana da uvijek i u svim situacijama pričamo istinu, a čini mi se da to nije karakteristika kada je riječ o 
premijeru i kada je riječ o nekim članovima Vlade.  
 Moje pitanje, poštovani građani Crne Gore, bilo je sljedeće: Da li Milojko Spajić stoji iza napada na 
sektor bezbjednosti, odnosno iza sinhronizovane akcije koja je imala za cilj da unizi i na neki način 
delegitimiše poziciju šefa SPO-a Predraga Šukovića, a to da bude uvertira za napade na glavnog specijalnog 
državnog tužioca Novovića?  
 Zašto sam postavio ovo pitanje? Zato što je Andrej Milović, i dalje aktuelni ministar Vlade Crne Gore, 
kako je sam rekao, kičma Milojka Spajića na jednoj pres konferenciji prije nekih mjesec dana, saopštio da on 
nije bio sam u tim napadima i da je dobijao direktive da bi se ponašao na način na koji se ponašao. Podsjetiću 
da smo imali Odbor za bezbjednost u martu na kome je bila ta velika rasprava. Neki su ga doživjeli na način 
na koji su ga doživjeli. Lično sam i tad saopštio da nikad u svom životu nisam vidio da neko sazove odbor pa 
da se toliko sam ukopa koliko je tad uradio ministar pravde, povukao je cijelu Vladu. U tom trenutku sam 
saopštio da je sa njim završeno u političkom smislu, a sada ću, na osnovu odgovora, reći šta čeka i 
gospodina Spajića.  
 Gospodin Spajić je dao odgovor. Ne znam da li je ostao pri istom, ili je ujak ili Vlade Bojović promijenio 
tekst, ali čućemo ga svakako. On je rekao da ne stoji iza tih napada i da on nema razloga da bilo koga 
napada, niti misli da je to što je rekao ministar pravde tačno. Zapravo da je to netačno i da on nikoga nikada 
nije afirmisao da bilo kome podmeće, da tako kažem, klipove u ono što je rad Specijalnog državnog tužilaštva 
ili Specijalnog policijskog odjeljenja. Zašto je ovo važno, poštovani građani? Zbog sledeće činjenice i onoga 
što je bilo moje pitanje u prethodnom Premijerskom satu. Ja sam vrlo uredno, čini mi se, i kulturno pitao 
premijera da li je on suvlasnik kompanije Das Capital. U kakvim odnosima je bio u toj kompaniji? Da li je bio 
zaposleni? Da li je bio suosnivač? Da li je plaćen porez na dobit državi Singapur? Da li je tamo posjedovao ili 
posjeduje nekretninu? Šta je razgovarao sa Do Kvonom? Na nijedno od ovih pitanja nisam dobio odgovor. 
Odgovor je bio da mu je to dosadno, da se to nije odnosilo na period kad je on bio premijer itd. Zbog građana 
Crne Gore i istine radi, želim da podsjetim da je bivši premijer i bivši predsjednik Crne Gore Milo Đukanović u 
jednoj TV emisiji, na pitanje novinara Nikole Markovića tada da li posjeduje firmu na Kipru, rekao je da je ne 
posjeduje i kada je ovaj pokazao papir da ipak posjeduje - on je rekao to je bilo te davne 2014. godine; ja 
nikada nijesam poslovao preko te firme, nijedna poslovna aktivnost mi nije išla, zaboravio sam da postoji itd.  
 Ja mislim da su ova pitanja koja sam postavio od suštinskog značaja. Zašto? Sve puštam da vrijeme 
pokaže. Kao što svaku prevaru koju je rekao Milojko Spajić vrijeme razotkriva, ja sam dopustio, nijesam 
vikao, nijesam ništa iako nekad budem i temperamentniji, ja sam dopustio da Američka komisija za hartiju od 
vrijednosti pokaže da je on 16. investitor u Terri i Luni, odnosno u kripto prevari koju je odradio Do Kvon. 



Imenom i prezimenom jedini političar na svijetu koji je na toj listi, jedini državnik na svijetu koji je na toj listi je 
Milojko Spajić.  
 Ponavljam, zbog građana ne zbog tebe, da bi bilo dobro da da te odgovore, a siguran da i ako ih ne da 
i ako nevaspitano bude ponovo odgovorio na način što će pokušati da unizi poslanike, lidere opozicije ili 
čovjeka iz opozicije, mislim da će se iznenaditi odgovorima nekih međunarodnih institucija. Odgovorno tvrdim 
da je on imao najveći interes da napada gospodina Novovića. Odgovorno tvrdim da je imao najveći interes da 
napada gospodina Šukovića. Odgovorno tvrdim da sva spletka oko izbora direktora Policije se između 
ostalog desila zbog toga. Odgovorno tvrdim da je niz nezakonitih odluka, vezano za sektor bezbjednosti koje 
su donijete u prethodnom periodu, a koje je rušio sud od izbora direktora Policije do izbora generalnog 
inspektora ANB-a, vođen ličnim motivima za prikrivanje nekih radnji koje mogu da imaju i šire političke 
implikacije.  
 S tim u vezi, ja bih apelovao da bih bio zadovoljan, ako to premijer naravno želi, da da odgovore na 
ova pitanja. Ona su od suštinskog značaja, a mi ćemo naravno i na tom odboru ako se ikad održi, s obzirom 
da se od Parlamenta napravio jedan neviđeni cirkus, ako se održi to kontrolno saslušanje, vjerovatno imati u 
jednoj diskusiji, koja će striktno biti posvećena tome, priliku da čujemo još neke stvari koje su možda 
interesantne za širu javnost i koje trebaju da razotkriju karakter vlasti. 
 Eto toliko za sada. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:42:44) 
 
 Zahvaljujem, kolega Abazoviću. S obzirom na to da sam opomenula i isključila mikrofon kolegi 
Vukoviću zbog spominjanja osobe koja nije u sali, negdje Vas molim i sve ostale kolege da u diskusiji ne 
spominjete imena ljudi koji nijesu u sali, jer nijesu u prilici da vam odgovore. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.07.24 16:43:15) 
 
 ...sjednici iz Poslovnika, član 105. Pročitaću ga, gospođo Popović, iako sam siguran da Vi to znate:  
 Poslanici i drugi učesnici u pretresu dužni su da poštuju dostojanstvo poslanika i Skupštini da se jedni 
drugima obraćaju sa uvažavanjem. Nije dozvoljeno korišćenje uvredljivih izraza, ili iznošenje činjenica i 
ocjena koje se odnose na privatni život poslanika i drugih lica. 
 S tim u vezi, želim Vas pitati da mi objasnite po kojem kriterijumu ste poslaniku DPS-a Ivanu Vukoviću 
oduzeli riječ, da ne može spominjati šefa kabineta gospodina Krvavca, a poslanik vaše partije je bez Vaše 
opomene, bez oduzimanja riječi, pominjao osobe i zloupotrijebio govornicu. Takođe i jedan tragičan slučaj, 
takođe govorio je i o gospodinu Katniću, kao da mu je sud pravosnažno presudio u skladu sa onim za šta ga 
optužuju.  
 Znači, samo želim da mi objasnite. Čini mi se da je ovo procedura. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:44:20) 
 
 Procedura je, kolega, na mjestu. Da Vam objasnim. Kolega Vuković je čitao biografiju osobe koja je 
radila u Ministarstvu finansija i trenutno je šef kabineta premijera. Osoba koja je čiste biografije, koja nema 
kriminalnu prošlost i osoba koja nije procesuirana od nadležnih državnih organa. 
 Molim vas, osobe koje je pomenuo kolega Bogdanović su, koliko ja znam, u Spužu, vodi se neki 
postupak protiv njih i prema tome ne možemo stavljati u istu ravan ova dva slučaja.  
            Eto, to Vam je odgovor. Sada idemo dalje.  
 Izvolite. Premijer ima pravo na odgovor.  
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 16:45:17) 
 
 Hvala, potpredsjednice. 
 Drago mi je da građani mogu da čuju... /Upadice/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:45:30) 
 



 Molim kolege iz Demokratske partije socijalista da dozvole da se ova sjednica privede kraju. 
 Molim vas, nemojte da urušavate sopstveni integritet dobacivanjem iz klupe. /Upadice/ 
 Hvala, kolega Huter. Paziću. Hvala, kolega. 
 Ima riječ predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 16:46:15) 
 
 Drago mi je da građani mogu da čuju kojim temama se bavi opozicija i šta njih interesuje. Upravo zbog 
toga, zato što su te teme prevoladavale kada su oni bili na ovoj poziciji vlasti, građani su imali prosječne 
zarade od 500 eura, minimalne zarade od 222 eura, minimalne penzije od 143 eura i upravo zbog toga smo 
imali enormni deficit Fonda PIO, upravo zbog toga što su tolišne zarade bile. Vi ste govorili o velikim 
investicijama i ja podržavam investicije. Ali, naši građani su bili robovi u tim investicijama, oni su primali 
mizerne zarade. Naši građani su primali mizerne zarade, mi smo podigli dostojanstvo ovih građana  sa 500 
eura prosječne zarade, koja je bila do prije 3,5 godine, za manje od četiri godine mi smo podigli prosječnu 
zaradu na 1000 eura, što vi nijeste mogli ni da sanjate. /Upadice/ Nijeste mogli ni da sanjate. 
 Gospodin Abazović takođe je bio nesposoban kao premijer da bilo šta uradi po pitanju standrada 
građana. I on se bavi nekim dječjim temama, kao gospodin Medojević, kao gospodin Abazović, kao sva 
gospoda koja se bave temama koje ne interesuje građane Crne Gore. Ukoliko imate bilo šta nelegalno što 
sam radio, bilo kada, slobodno dajte tužiocu. Ali nemate. Na sva pitanja koja ste postavili ja sam dao 
odgovore u kampanji kada ste me politički targetirali, kao opoziciju. Tada ste bili u poziciji vlasti, koristili ste 
poziciju vlasti protiv svojih političkih oponenata. Ja to ne radim. Nemam ništa protiv Vas, ne koristim ni jednu 
instituciju protiv Vas, niti bilo koga drugog. Vi ste slobodan građanin, širite se kao da imate neku novu kičmu 
izgleda (možda ste je ugradili). Ja Vam kažem - ništa Vam neće faliti u ovoj državi kao opozicionaru, imaćete 
svu zaštitu svi iz opozicije. Niko ko nije kriv, neće biti targetiran od ove vlasti, SDT-a, SPO-a siguran sam u to. 
 Mi ćemo podržati rad SDT-a, SPO-a i svih institucija do kraja na način na koji Vi nijeste mogli da 
podržite, nijeste znali da podržite. I to je u radu, jer ste smijenjeni zbog toga. Dobili ste minornu podršku 
građana, imate tri, četiri poslanika, sve je okej. Završili ste svoju priču. Nažalost, borbe protiv organizovanog 
kriminala i korupcije nijeste mnogo uradili. Mi moramo da se borimo sa jednom takvom aždajom od korupcije 
i organizovanog kriminala. Za sedam, osam mjeseci uradili smo mnogo više nego ikada u istoriji Crne Gore. 
To ne kažem ja, to kažu relevantne institucije Evropske unije. A znate li šta su institucije Evropske unije 
govorile o vašoj vladi? Da ste rak - rana. Nijesam ja to rekao. Ponavljam, vi ste kao Vlada bili rak - rana 
Balkana i evropskih integracija. Ispunjenost, obaveza putu prema Evropskoj uniji je bila na istorijskom 
minimumu. Znate li što to znači? Ako pogledate bilo koju državu istorijski od 27 članica Evropske unije, kako 
su napredovale prema Evropskoj uniji, nikada niko nije imao tako nizak procenat ispunjavanja uslova na 
evropskom putu kao vaša Vlada. Nikada. Zbog toga ste vi bili rak - rana evropskih integracija Crne Gore.  
          Kada je vaša Vlada pala, došla je 44. Vlada, i mi smo prodisali. Crna Gora je dobila IBAR. Vi ste 
zaustavili Evropu sad 1 za penzionere. Evropa sad 1 se realizovala početkom 2022. godine za radnike. 
Ukoliko se sjećate, dragi građani, tada smo najavili da će do kraja 2022. godine i penzioneri da vide 
minimalnu penziju od 450 eura. To je kraj 2022. godine. To je prošla Vlada gospodina Abazovića zaustavila,  
43. Vlada je zaustavila. Nažalost, mi smo morali tu mjeru da sprovedemo i sproveli smo je sa zakašnjenjem 
tačno, ali nijesmo mogli prije. Ta mjera je sprovedena januara 2024. godine, godinu i nešto poslije obećanja 
koje nijesam mogao da ispunim jer nijesam bio u poziciji da ga ispunim. Vi ste to zaustavili tada. Usporili ste 
i Evropu sad 2. Evropa sad 2 koja se upravo primjenjuje i koja će biti primijenjena do kraja oktobra 2024. 
godine je trebala mnogo ranije da se primijeni. Ali, vi ste rušenjem 42. Vlade i odlaskom u vlast sa DPS-om, 
ali ne ovim DPS-om, ne sa ovom omladinom koja sjedi ovdje, otišli sa najgorim DPS-om u istoriji - 
najmračnijim, najmasnijim, najgorim DPS-om. Ne ovim DPS-om, vi ste otišli sa najgorom verzijom DPS-a, sa 
onim kekečinama kojih smo se, hvala bogu, otarasili. Imamo mladu ekipu iz DPS-a ovdje i drago mi je zbog 
toga. Vi ste otišli sa tim ljudima i srušili ste 42. Vladu, srušili ste napredak ove države, ali nijeste ga zaustavili 
do kraja. Taj napredak se nastavlja. 
         Imamo minimalne penzije od januara 2024. godine koje sada iznose 450 eura. Od januara 2025. godine 
penzije će svima u državi porasti minimum 7% (50 eura u prosjeku minimum). Znači, od januara 2025. 
godine, godinu dana pošto smo povećali minimalne penzije na nivo 450 eura, porast će penzije svima u 
državi za 50 - 60 eura. Za to smo se borili. Ne jednokratno, svakoga mjeseca će penzioneri imati dodatnih 50 
- 60 eura, od januara 2025. godine. Za manje od pola godine. A svi radni građani Crne Gore,  njih 300.000, će 
imati povećanje zarada. Svih 300.000, bez ikakve diskriminacije će imati te zarade (neko više, neko manje). 
Ovi što su siromašniji, što imaju niže zarade, će imati veće povećanje. Ovi što su bogati, imaju 3000 eura, 
imaće manje povećanje procentualno. Ali i oni će imati povećanje. I vi sa 3000 i 2000 eura imaćete 



povećanja. Biće vam procentualno manje, ali ćete dobiti minimum 150 eura i vi povećanja. I to je država za 
koju smo se borili. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:54:08) 
 
 Predsjedniče Vlade, imali ste prekoračenje od 2,5 minuta. Toliko prekoračenje ću dati kolegi 
Abazoviću. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.07.24 16:55:54) 
 
 Dakle, dozvolite ako je moguće da kažem proceduralno i odgovor, a onda naravno Vi slobodno 
nastavite i iskoristite svoje pravo.  
 Uvažena potpredsjednice Popović, ja bih Vas zamolio da za nevaspitanje ovoga čovjeka najmanje što 
zaslužuje jeste upozorenje. Ja nijesam ovdje da stajem u odbranu i da budem advokat bilo koga, svi mogu da 
ustanu i proceduralno da kažu što žele. Ja ću dati svoj odgovor, jer imam tu mogućnost. Ali, mislim da ovakvo 
ponašanje ne treba da tolerišu ljudi koji sjede za tim stolom. Ja bih Vas zamolio da, u cilju zaštite digniteta ove 
Skupštine, zaista reagujete na neke upute koje nijesu bile direktno na moj račun, ja se sa tim potpuno slažem, 
ali jesu u cilju zaštite dostojanstva svih poslanika ovdje. To je moja proceduralna reakcija. 
 Sada da se vratim na odgovor ako dozvolite.  
 Gospodine Spajiću, Vi nemate političk problem. Vi imate medicinski problem, Vi ste patološki lažov. 
Ovo je uvreda, jeste. Ovo je uvreda i ovo je riječ koja je potpuno kompatibilna sa onim što mislim o Vama. Sad 
ću Vam reći zašto. Prihvatam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 16:56:02) 
 
 Gospodine Abazoviću, pošto ste me upozorili zbog toga što nijesam upozorila premijera zbog nekih 
riječi koje su neki doživjeli kao neprimjerene riječi, ja evo sada i Vas molim - nemojte da koristite takve izraze.  
 Molim Vas nemojte. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.07.24 16:56:26) 
 
 Slažem se. Prihvatam kritiku, mislim da je potpuno na mjestu i ja sam je vrlo ciljano rekao. 
 Dakle, za mene on nema nikakav politički problem, on ima problem koji je medicinskog karaktera. Ja 
ću sada da objasnim na niz primjera zašto je to tako. 
 Prvo, nijedno pitanje se nije odnosilo na to što je odgovorio, ali on ima politički pravo da kaže nešto 
drugo. Zašto on bježi od ovih pitanja koje sam ja vrlo jasno postavio, nema veze. Pojaviće se opet ... ili neka 
druga institucija i daće odgovore na ta pitanja koja sam postavio. Jer, ja ih nijesam postavio bez neke. To je 
prva stvar. 
 Druga, kad pominjem ljude koji nijesu ovdje imenom i prezimenom, neću im ponavljati imena, to su 
javni funkcioneri i oni kreiraju politiku države koju ovaj čovjek želi da baci na koljena. Moja je obaveza da 
upozoravam, kao što sam upozoravao i na kriminalce, na sve ljude koji su učesnici kreiranja politike da Crna 
Gora padne na koljena.  
 Poštovani građani Crne Gore, znate li kad su ovi ljudi došli u Crnu Goru? Kad su vidjeli da će litijama 
i atmosferom da se promijeni vlast u Crnoj Gori. Znate ko ih je doveo? Međunarodni lobi, ljudi iz Trebinja, 
Banja Luke, Beograda i ljudi koji su u Njemačkoj. Znate đe su ovi ljudi bili prije 2020. godine? Ako jednog 
vidite da je bio opozicionar, ova priča - borili smo se protiv aždaje, protiv DPS-a itd. Ako jednog identifikujete, 
liše Borisa Pejovića, složiću se sa tim, da je imao neku ulogu u rušenju one aždaje i one vlasti  sigurni budite 
da to nije tačno. Ovaj čovjek je došao kao pulen Zdravka Krivokapića, a on kao pulen određenih ljudi koji su iz 
naših susjednih država i za koje će se već saznati kada su jer im je bilo jasno da će da se promijeni vlast. 
Četiri obveznice je izdala Crna Gora: dva puta po 500 miliona, dva puta po 750 miliona, dva puta po 500 
miliona DPS, dva puta po 750 miliona Milojko Spajić. Znate li zašto vi radite hedžing auto puta? Jer preko 
toga uzimate novac. Smijte se, ali vi znate, i prošli put ste se smijali. Polako. I  Katnić kada je bio na vrhunsku 
svoje moći je govorio - prijavi. Znate što Vi pričate? Molim Vas, sačekajte. Sad već nije toliko prijatno, vidim 
da nije toliko prijatno. Ja sam bio glavni u .... da dođe do 42. Vlade. Vi ne bi bili ne tu, nego ne bi bili možda i 



u Crnoj Gori da se te promjene nijesu desile. Ja sam dao šansu mladim ljudima kroz ekspertsku Vladu. 
Između ostalih, i Vama i Vi ste to zloupotrijebili. Znate zašto? Zato što su Vam namjere nečasne. Da Vam 
objasnim oko istine vezano za ekonomiju, za koju ste Vi rekli da ćemo da bankrotiramo.  
 Gospodine Spajiću, Vi ne možete da dostignete moje rezultate, makar ne za dvije godine. 
 Poštovani građani Crne Gore, kad sam ušao u kabinet, prosječna plata u Crnoj Gori  bila je 535 eura, 
kad sam izašo bila je 809. To je rast od 51%. Kad sam ušao u kabinet, najniža penzija  bila je 149 eura, kad 
sam izašao bila je - 296. Duplo veća. Kad sam ušao u kabinet, mi nijesmo imali GDP na šest milijardi, prvi put 
u istoriji smo 2022. godine završili sa šest milijardi GDP-a. Šta je razlika između 43. i 44. Vlade? Ja Crnu Goru 
nijesam zadužio jedan jedini cent. Uzeli smo 100 miliona kredita i svaki cent su našli u državnom trezoru. 
Nijesmo takli Fond PIO, nijesmo takli ni jedan fond koji građani imaju kao vid štednje, za razliku od njih koji su 
intervenisali i uvukli ruku u vaš džep da bi vam povećali zaradu. 
 Gospodin Milojko Spajić je juče izašao, ja sam i to sačekao, uredno sam ga pitao u decembru, znajući 
što će se desi, đe vam je Evropa sad 2, a juče je izašao sa nečim što nije Evropa sad 2. Vi ste slagali ljude. 
Stotine hiljada građana Crne Gore zna, u ovom momentu ko gleda Skupštinu, da ja pričam istinu. Vi ste 
ljudima obećali minimalnu zaradu 700 eura, dali ste im 600. Vi ste građanima obećali da će povećanje da 
bude 25% na zaradu, imaće prosječno između šest i 12% povećanja. Vi ste rekli da će u Crnoj Gori da bude 
puna zaposlenost, a imate u Fiskalnoj strategiji do 2027. godine da ćete da je smanjite na 7%. Vi konstantno 
pričate neistine. Zaboravili ste minimalnu penziju od 600 eura, zaboravili ste je u ovom trenutku i zamrzli ste 
penzije minimalne da u naredne dvije godine s onima od 450 eura i rekli ste da će građani od naredne godine 
imati 7% rast penzija. Samo da podsjetim građane, 43. Vlada je svakom penzioneru od njih 120 hiljada 
podigla penzije 17%, pritom se nijesmo zaduživali, samo smo imali ekonomsku aktivu. Jednu stvar nijeste 
donijeli kao novu vrijednost. Vi vašu politiku zasnivate isključivo na manipulacijama i vama se nijesu poklopile 
brojke. Znate ovo što vi kažete, rekli ste, prevarili ste, da smo mi govorili da ćete prodati Elektroprivredu Crne 
Gore, pa kao to nije bila istina. To je bila istina, nego smo vas u tome sputali, kao što je istina da hoćete da 
radite autoput bez tendera. Rekli ste ljudima da ćete ašov da postavite 1. septembra. Ja ću da Vam donesem 
ašov 1. septembra u kabinet ako Vas ne budem vidio tamo đe kopate kamen temeljac. Ja ću da vam 
donesem ašov i možda da Vas sa ašovom upozorim za neke druge stvari. /Upadica/ Javite se. 
 Ako ste Vi, Milojko Spajiću, navikli da manipulišete ljudima na način koji ste vidjeli da može da uspije 
u Crnoj Gori, i da jedan nacionalizam koji smo se mi trudili da pobijedimo, i jedan kriminalni režim koji smo se 
tzrudili da pobijedimo, zamijenite ekonomskim populizmom iza kojeg se kriju zle namjere za Crnu Goru - mi 
vam to nećemo dozvoliti. To mora da Vam bude jasno. Tako da vam je pametnije da odgovarate na pitanja 
koja su Vam se postavila, a ne da manipulišete i mlatite tu, jer Vam to ne pristoji. I za način na koji 
komunicirate treba da Vas je sramota. Morate da znate da tako ne možete da se ponašate, makar ne u 
odnosu na mene i Klub u kojem ja pripadam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:03:52) 
 
 Kolega Abazoviću, četiri minuta  prekoračenja. Molim Vas završite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.07.24 17:04:14) 
 
 Imao je i on prekoračenje, uvažena potpredsjednice. Jeste dva minuta, ali na kraće vrijeme ima dva 
minuta. Indeksom je potpuno identično prekoračenje. 
  Uvaženi građani, mislim da je svima sve jasno, ja sam isto neko ko je navijač da se desi 
rekonstrukcija Vlade. Drago mi je i da druge kolege koje su na to prvo gledale kao da navijam za DF, sada 
shvataju da je to najbolji način. Ništa ne treba preduzimati. Samo vas molim zapamtite - nemojte poslije da 
tražimo Milojka Spajića po Evropi i svijetu kad se ovdje dese neke stvari koje će se desiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:05:12) 
 
 Procedura? 
 Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.07.24 17:05:15) 
 
 Zahvaljujem. 



 Prije svega želim Vama da se obratim. Mislim da ste bili dužni da upozorite gospodina Spajića na koji 
način treba da se obraća i prema sadašnjem Klubu Demokratske partije socijalista, a i prethodnicima koji su 
sjedeli u ovim klupama u Parlamentu, koji su mnogo toga dobrg donijeli ovom Parlamentu i ovoj  državi. Ali 
neka, zna se ko sudi i kako sudi šta je ko uradio. Ja želim naravno da poručim gospodinu Spajiću  da smo ga 
i te kako dobro pročitali. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:05:57) 
 
 Samo mi recite, kolega Erakoviću, ako tražite kaznenu repliku, na šta tražite kaznenu repliku. Šta je 
uradio premijer, koje uvrede, recite mi da bih mogla da Vam dam. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.07.24 17:06:32) 
 
 Ne mogu više da ih ponovim - najmračniji, kriminalci. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:06:34) 
 
 /Upadice/ Znate li što znači kekečine, kolege? Kekečine su metuzalemi, stari ljudi, vječni ljudi. To nije 
uvreda. Molim predstavnike Vlade, molim poslanike da se čujemo. 
 Kolega Erakoviću, daću Vam pravo na kaznenu repliku, ali ponavljam - kekečina nije uvreda, nije 
uvredljiva riječ. Možda je nešto drugo bilo uvredljivo. 
 Izvolite, imate pravo na tri minuta. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.07.24 17:07:26) 
 
 Molim vas samo da se čujemo. 
 Gospodine Spajiću, ja mislim da ste, što se tiče većine crnogorske javnosti, Vi već odavno pročitani. 
Vi možete danas, uz podršku vašeg PR tima, ovdje uporno iz odgovora u odgovor da ponavljate cifre koje ste 
dobili kao zadatak, koji treba da ponovite što više puta da bi građani Crne Gore  povjerovali u ono što vi želite 
da povjeruju. Ali, vjerujte, onog dana kada ti građani Crne Gore dobiju plate koje ste im Vi navodno obećali a 
nijeste ispunili i kada odu u bilo kojii market i kada uporede šta mogu da kupe za te plate - sve te brojke istog 
trenutka će da padnu u vodu. Ono što je činjenica i ono što je najvažnije u ovom trenutku, na osnovu 
podataka Eurostata, životni standard u Crnoj Gori je danas manji u odnosu na životni standard koji je bio 
2019. godine. To je, nažalost, činjenica. Nema toga u ovoj Skupštini ko se nebi obradovao da mi danas 
mnogo bolje živimo nego te 2019. godine, ali, gospodine Spajiću, to nije tako. 
 Gospodine Spajiću, otkada ste došli u Crnu Goru, zajedno sa Zdravkom Krivokapićem, naučili smo 
ovdje u ovoj Skupštini koliko možemo da Vam vjerujemo i koliko znači Vaša riječ. Možda ste Vi studirali van 
Crne Gore i možda ste davno otišli iz Crne Gore, da ne znate šta znači riječ i šta znači ono što obećate. u 
Crnoj Gori. To je nekad bila najveća svetinja. Vama očigledno to ništa ne znači. Čuli smo danas različite  
komentare na ono što ste sve ubjeđivali građane Crne Gore, počevši od Vaših ličnih podataka, počevši od 
Vaših porodičnih stvari, pa do velikih obećanja iz domena finansija i državnih pravaca. Vidjeli smo da ste 
toliko puta prevarili i građane Crne Gore i crnogorsku javnost. Kažem Vam i još jednom ponavljam, možda ste 
davno otišli iz Crne Gore da znate šta znači riječ i šta znači obećanje. Neću da Vam interpretiram kako se 
nazivaju oni koji ne ispunjavaju svoja obećanja, ili oni koji daju lažna obećanja. Dovoljno sam pristojan i 
kulturan u ovom domu da tu riječ ne upotrijebim. Ali, gospodine Spajiću, vjerujte, građani Crne Gore će to 
dobro da prepoznaju. Nastavite, ponavljajte cifre, ali onaj kalkulator koji ste obećali građanima Crne Gore 
otišao je u etar, kao i mnoga obećanja koja ste im prije toga saopštili. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:10:56) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću.  
 Procedura. Izvolite, kolega. 
 
 
 BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 17:11:03) 



 
 Kolega Abazoviću, ispravka navoda. Mislim da je korisno za javnost, gospodine Nikoliću. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:11:19) 
 
 Ovo je procedura, meni se obraćajte. 
 
 
 BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 17:11:22) 
 
 Može i procedura, uvažena koleginice Popović.  
 Kada već pominjemo obećanja, građani Crne Gore se vrlo dobro sjećaju izbornog obećanja 2012. 
godine da ćemo otvoriti 40.000 novih radnih mjesta i fabriku čokolade itd. Da se to obećanje ispunilo za osam 
godina, danas ne bi bilo nezaposlenih, uvažena koleginice Popović. Takođe smo ovdje imali priliku da 
čujemo da ćemo u međuvremenu povećati PDV, od uvaženog kolege Erakovića, pa vidimo da od toga nema 
ništa. Imali smo, onda, priliku da čujemo da ćemo se zadužiti na stotine miliona eura za tekuću potrošnju i od 
toga nemamo ništa. Čuli smo da ćemo ukinuti Fond PIO, pa da neće biti penzija. Čujemo opet neke 
kalkulatore. Znate li šta ti kalkulatori pokazuju? Tri milijarde zaduženja preko deset godina povećane plate za 
50 eura plus kamate.  
 Uvaženi građani Crne Gore, imate priliku da provjerite sve ovo što sam rekao. Uđite na razne 
kalkulatore, pa ćete da vidite. Kada već pominjemo Eurostat, vrlo je interesantno da kolege iz DPS-a 
nijednom dosad nijesu pomenule da je inflacija efekat globalne krize. Upravo u tom dokumentu na koji se 
pozivaju mogu upravo da nađu da nije bilo Evrope sad 1, tj. da Evropa sad 1 nije uticala na inflaciju, kao ni 
Evropa sad 2. Tako da je najbolje pitanje - kako bi građani Crne Gore živjeli sa ovakvim cijenama, a sa 
platama od 222 eura, penzijom 145 i prosječnom platom 500 eura. To je pravo pitanje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:13:16) 
 
 Zahvaljujem, kolega.  
 Ovo je bila procedura.  
 Samo trenutak. Kolega Boris Pejović je tražio proceduru. Ovo nije bila procedura, nego je bio 
komentar na izlaganje kolege Erakovića. Imate pravo na odgovor na komentar. Izvolite. /Upadice/ 
 Kolega Pejović je zloupotrijebio proceduru. Ovo nije bila procedura nego je bio komentar na izlaganje 
kolege Erakovića. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.07.24 17:14:29) 
 
 Zahvaljujem.  
 Mislim da ona jučerašnja tužna slika sa prezentacije ovog programa najviše govori koliki ste uspjeh 
postigli. /Upadice/ 
 Potpredsjednice, mogu li Vas zamoliti da mi vratite vrijeme? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:14:56) 
 
 Molim službu da vrati vrijeme kolegi Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.07.24 17:15:00) 
 
 Dakle, jučerašnja slika mnogo više govori nego hiljadu riječi koje bismo danas mogli ovdje da 
saopštimo vezano za program koji ste juče saopštili. Što se tiče predizbornog obećanja o 40.000 novih radnih 
mjesta, kroz investicije i kroz projekte koji su realizovani u međuvremenu u Crnoj Gori - taman toliko je i bilo 
novozaposlenih.  
 U svakom slučaju, jedino što mogu, kolega Pejoviću, da konstatujem jeste da su preporuke 
Međunarodnog monetarnog fonda bile takve da, ukoliko neko misli da ponovo poveća plate, jedini način na 
koji je trebalo razmišljati jeste da se poveća PDV. Međutim, očigledno da se krenulo nekim drugim putem. U 



koliko velikoj smo opasnosti govori isti taj komentar Međunarodnog monetarnog fonda za ovaj program kojeg 
ste već proglasili toliko uspješnim, Evropa sad 1, u kojem se konstatuje da je državni budžet u velikoj 
opasnosti, dominantno Fond za zdravstveno osiguranje koji mora da se puni iz dodatnih prihoda, da to 
zahtijeva dodatna zaduženja i da na taj način idemo i dalje i dalje u dodatne finansijske probleme.  
 Ono što mene najviše brine jeste da preporuke stručnjaka koji su najveći svjetski stručnjaci iz domena 
ekonomije, koji upozoravaju našu Vladu i upozoravaju u kom pravcu ovo sve ide, niko ne sluša i  niko ne 
konstatuje. Očigledno je neko umislio da je najpametniji. Očigledno je neko umislio da zna mnogo više od 
najvećih svjetskih eksperata, ili je neko sa namjerom krenuo da uništi ovu našu državu - ili zbog sopstvenih 
ličnih interesa, ili zbog interesa nekih drugih država. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:17:36) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću.  
 Premijer je imao pravo na odgovor na komentar na Vaše izlaganje. Međutim, on ne želi da da 
komentar na izlaganje. Onda idemo dalje.  
 Izvolite, kolega Zogoviću, imate pitanje. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (19.07.24 17:17:53) 
 
 Poštovani građani, kolege poslanici, uvažena potpredsjednice Skupštine, poštovani predsjedniče 
Vlade, potpredsjednici Vlade i ministri,  
 S obzirom na to da već drugi put postavljam premijeru Spajiću jedno isto pitanje, mogu da počnem sa 
postavljanjem pitanja, iako se premijer Milojko Spajić ne nalazi u sali. Očekivao sam da će interesovanje za 
ovo pitanje mnogo više biti u opozicionim redovima. Jer, kao što znate, napokon i u današnjem radnom danu 
da se vratimo na ono što su životni problemi građana i ono zbog čega smo dominantno mi iz koalicije Za 
Budućnost Crne Gore odlučili da podržimo ovu parlamentarnu većinu i 44. Vladu, kako bi stvorili preduslove 
da gospodin Milojko Spajić i njegov kabinet isporuče građanima sva ona ekonomska obećanja i benefite sa 
kojima su izašli na prethodne parlamentarne izbore.  
 Na osnovu članova 187 i 187a Poslovnika o radu Skupštine Crne Gore, predsjedniku Vlade 
gospodinu Milojku Spajiću, u ime Poslaničkog kluba Za budućnost Crne Gore - Demokratska narodna partija, 
postavio sam sledeće poslaničko pitanje: 
 Da li ste zadovoljni dosadašnjom dinamikom sprovođenja programa Evropa sad 2? Koji je krajnji rok 
za implementaciju svih mjera iz ovog programa? Da li su neosnovane medijske najave da je ukidanje 
penzijskih doprinosa i reforma penzijsko - invalidskog osiguranja neophodan preduslov za punu realizaciju 
programa Evropa sad 2? 
 Gospodine Spajiću, kao što je poznato, već sam napomenuo, da Vam već drugi put postavljam ovo 
pitanje i da sam ga postavio za prethodni Premijerski sat koji je na zahtjev najjačeg opozicionog kluba 
prekinut jučerašnjom prezentacijom fiskalne strategije, od strane Vlade i parlamentarne većine koju nismo 
imali od 2021. godine, prilično je umanjena aktuelnost mog poslaničkog pitanja, ali svakako zbog velikog 
interesovanja javnosti, nije na odmet da čujemo i dodatna pojašnjenja.  
 S obzirom da program reformi Evropa sad 2 nije kao formalni dokument sve do juče prezentovan 
javnosti već na nivou usmenih obavještenja, uvažavajući činjenicu da ovaj program predstavlja političku i 
ekonomsku inicijativu koja ima za cilj povećanje prosječnih plata na 1000 eura, minimalnih plata na 700 eura, 
minimalnih penzija na 450 eura, što je već dobrim dijelom ispunjeno, uz podsticanje punog zaposlenja i 
ekonomskog razvoja, kao i povećanje životnog standarda građana - smatrao sam korisnim da otklonimo 
potencijalne nejasnoće koje u značajnoj mjeri proizvode i oni koji ne podržavaju politiku parlamentarne 
većine i Vlade na čijem ste čelu. Dok Vlada Crne Gore govori o programu Evropa sad 2 kao o nečemu što će 
dovesti do povećanja i poboljšanja standarda građana, sa druge strane stižu upozorenja da će ovaj program 
dovesti do potpunog sloma javnih finansija.  
 S druge strane, brutodomaći proizvod Crne Gore je u prvom kvartalu ove godine imao realan rast od 
4,4%, a planiran je 3,8%, pokazatelj je da aktuelna Vlada vodi odgovornu ekonomsku politiku stvarajući 
uslove za sigurnu implementaciju programa Evropa sad 2, koji se već sprovodi uvećanjem minimalnih 
penzija. Takođe, podaci Nacionalne turističke organizacije da u Crnoj Gori trenutno boravi 1,8% više turista 
nego rekordne 2019. godine, ukazuju da ćemo imati uspješnu turističku sezonu. Veći ekonomski rast od 
planiranog i uspješna turistička sezona morali bi biti uvertira za punu realizaciju Evropa sad 2, odnosno 
uvećanje minimalne i prosječne zarade.  
 Moramo posebno istaći stav Vlade da će se sredstva i zaduženja jedino koristiti za podmirivanje starih 
dugova i za investicionu potrošnju. Takođe, u trenucima globalne krize, neophodno je istaći i dodatno 



afirmisati svaku aktivnost koja podiže agregatnu tražnju i stvara uslove za brži ekonomski rast i razvoj, kao i 
dodatno oporezivanje luksuzne potrošnje za koju se mora naći privremena mjera. 
 Dozvolite, kolega Nikoliću. Gospodine Nikoliću, razgovaram o nečemu što su realni problemi 
građana, građani očekuju povećanje životnog standarda, a ne da ne izlazimo iz '48. godine.  
 Nadam se da će poslodavci ovih 5,5% od poreza na doprinose kojih će biti oslobođeni usmjeriti ka 
zaposlenima i na taj način dugoročno kreirati siguran ambijent gdje će nedostatak radne snage biti sveden na 
minimum. Strateški cilj ekonomske politike Crne Gore mora biti ostvarenje pametnog i održivog ekonomskog 
rasta, koji će doprinijeti unapređenju kvaliteta života svih naših građana. Upravo sa tim ekonomskim 
programom, Pokret Evropa sad na čijem ste čelu nastupio je na parlamentarnim izborima 11. juna 2023. 
godine i za realizaciju tog programa dobio najveću podršku građana.  
 Zato je veoma značajno da Vi, kao nosilac tog projekta, saopštite građanima kako ste zadovoljni 
dinamikom realizacije programa Evropa sad 2. Posebno želim da naglasim da je jedan od glavnih motiva za 
naš ulazak u parlamentarnu većinu i podršku Vladu bio stvaranje elementarnih preduslova da građanima 
isporučite ekonomske rezultate zbog kojih su vas podržali, što se nadam da ćete i učiniti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:23:56) 
 
 Zahvaljujem kolegi Zogoviću.  
 Riječ ima predsjednik Vlade gospodin Spajić. Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 17:24:05) 
 
 Hvala gospodinu Zogoviću.  
 Mislim da je svojim pitanjem negdje bio i vjesnik ovih dobrih vijesti za građane Crne Gore i za 
činjenicu da ćemo od oktobra imati prosječnu zaradu od 1.000 eura. Naveli ste neke nepobitne podatke koji 
govore o tome kako se ekonomija Crne Gore ponašala u prethodnih sedam, osam mjeseci. Mislim da su to 
podaci koji su na ponos svih nas. Bio sam neizmjerno zadovoljan kada smo imali čitavu skupštinsku većinu, 
ispred svih građana Crne Gore prezentujući zajednički fiskalnu strategiju i program koji treba da sprovedemo 
zajedno.  
 Mislim da je veoma bitno da naglasimo da je Evropa sad 2 kao program počeo da se realizuje 
početkom ove godine kada smo povećali minimalne penzije na 450 eura, što je bio nedosanjani san mnogih 
naših građana u poznim godinama. Vi znate, dolazite sa sjevera, koliko puno znači tih 450 eura koje smo 
zajednički izglasali i iznijeli ovdje, da za mnoge u Plavu, Andrijevici, u Beranama, Pljevljima 450 eura penzija 
nije samo za penzionere, nego se često koristi i kao neka vrsta socijalne mreže pomoći i svojim sinovima, 
ćerkama itd, jer je velika nezaposlenost i dalje prisutna na našem sjeveru. Radićemo maksimalno da se ta 
nezaposlenost smanji do nekih prihvatljivih nivoa, a trenutno je veoma visoka. Upravo će ovaj program da 
bude jedan dodatni podsticaj razvoja ekonomije u Crnoj Gori, podsticaj investicijama u Crnu Goru.  
 Mislim da je ekonomsko proljeće Crne Gore ispred nas. Mislim da će biti sigurno godina za godinom 
da ćemo da imamo jedan dinamičan ekonomski razvoj, dinamičan rast zarada, penzija. Već smo najavili rast 
penzija kao dio programa Evropa sad 2 u januaru 2025. godine. Ostali smo dijelom nedorečeni kada smo 
podigli minimalne penzije na 450 eura januara ove godine, rekli smo, zamolili smo naše građane koji nisu 
tada dobili neko značajnije povećanje penzija da se strpe i njihovom strpljenju je kraj. Mi ćemo do kraja 
ispuniti ono što smo rekli i januara 2025. godine sve penzije u Crnoj Gori će biti povećane. Taj program misli 
i na radnike, odnosno ljude koji trenutno su radna snaga i na ljude koji su nekada bili radna snaga, koji su dali 
u svojim najboljim godinama za taj minuli rad, odnosno za penzije. Penzioni fond ničim neće biti ugrožen. 
Imamo jedinstvenu situaciju da ćemo smanjiti doprinose na Fond PIO. Međutim, to neće ni na koji način 
ugroziti fiskalnu situaciju u ovoj zemlji. Zašto neće ugroziti fiskalnu situaciju u ovoj zemlji? Zato što ćemo imati 
suficit tekućeg budžeta sve tri godine koje slijede.  
 To je dokaz da nijedan euro zaduženja neće otići u tekuću potrošnju, neće otići u plate, penzije, u bilo 
kakve druge rashode koji su tekućeg karaktera. Otići će isključivo na vraćanje starih kredita, ogromnih kredita 
koje smo zadužili do 2020. godine. Otići će na investicije u infrastrukturu, u kapitalne investicije, ono što smo, 
nažalost, čekali decenijama ili godinama da se izgrade autoputevima. Imamo sada jednu veliku dinamiku. 
Ubrzaćemo tu dinamiku u budućnosti izgradnje infrastrukture u Crnoj Gori koja je u veoma lošem stanju. Vi 
znate da je naša infrastruktura u neodrživo lošem stanju i da mora podhitno da se unaprijedi. Jedva čekamo 
da unaprijedimo tu infrastrukturu. Mislim da je to jedan od najvećih prioriteta u budućem djelovanju i Vlade i 
skupštinske većine. Tako da osim programa Evropa sad 2, imaćemo mnogo drugih  ekonomskih programa 
koje želimo da prezentujemo građanima i koje želimo da sprovedemo jedan po jedan do kraja mandata ove 
Vlade. Hvala. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:28:34) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Pravo na komentar ima poslanik Zogović. Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (19.07.24 17:28:42) 
 
 Cjelokupnoj crnogorskoj javnosti je i te kako jasno da smo nakon smjene vlasti 2020. godine zatekli 
državu u katastrofalnom stanju. Posebno je dubok jaz i raslojenost bila između različih socijalnih kategorija, 
između onih koji su bili bliski establišmentu i vladajućem režimu i onih koji su jedva sastavljali kraj s krajem. 
Mislim da je pored borbe protiv organizovanog kriminala, isporučivanja rezultata na našem evropskom putu,  
veoma bitno da konačno počnemo da izgrađujemo društvo socijalne pravde i jednakih šansi za sve.  
 Zbog toga, mislim da će rezultati upravo ovog programa dati taj efekat i da će u krajnjem, pošto ste i Vi 
napomenuli da dolazim sa sjevera, zaustaviti i raseljavanje sa sjevera, a sve to će pratiti i investicije koje su 
najavljene, nastavak autoputa ka sjeveru Mateševo - Andrijevica, a nakon toga i ono što je najavljeno 
nastavak autoputa Andrijevica - Peć.   
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 17:29:50) 
 
 Zahvaljujem kolegi Zogoviću. 
 Pravo na odgovor na komentar ne želite. U redu. Idemo dalje.  
 Riječ ima poslanik Nikola Zirojević. Izvolite, kolega. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 17:30:04) 
 
 Zahvaljujem.  
 Predsjedniku Vlade sam postavio sljedeće pitanje: 
 Kako komentarišete izjave predsjednika Skupštine Crne Gore kojima je inicirao izgradnju kapele na 
Lovćenu, a koje duboko dijele crnogorsko društvo i potencijalno mogu dovesti do ozbiljnog pogoršanja 
međuvjerskih i međunacionalnih odnosa u Crnoj Gori? Kakav je Vaš stav o ovom pitanju? 
 Podsjetiću samo da je gospodin Mandić inicirao izgradnju kapele kazavši da smo, citiram, "dovoljno 
zreli kao društvo i kao zajednica da realizujemo tu plemenitu ideju koja će dovesti do pomirenja i okupljanja". 
Ovo je simbolično urađeno, tj. inicirano sa dodjele Trinaestojulske nagrade kako bi se nacionalnim 
Crnogorcima dodatno ubo prst u oko od sljedbenika dvanaestojulske ideologije.  
 Moram reći da u ovoj inicijativi, u ovoj ideji, nema ama baš nikakve plemenitosti, a da ima još manje 
doprinosa pomirenju. Mislim da je cjelokupna crnogorska javnost nakon ove inicijative vidjela koliko ona 
zapravo dijeli naše društvo. Moram da kažem da je ovo pitanje izgradnje kapele na Lovćenu u datom 
političkom trenutku pitanje koje gura crnogorsko društvo u ambis. Daleko smo mi od spremnosti da 
razgovaramo o ovim temama, jer vidimo da ni o temama koje mnogo manje dijele ne možemo razgovarati na 
adekvatan način.  
 Ono što je važno reći, a tiče se negdje istorijskog konteksta, jeste da ova kapela što se sada nudi nije 
Njegoševa kapela, već je to kapela Aleksandra Karađorđevića i da to nije ista građevina. Njegoševa kapela 
je, kako govore određeni istorijski zapisi, bila oštećena samo na južnom zidu. U periodu od 1921. do 1925. 
godine, tadašnje rukovodstvo Srpske pravoslavne crkve i kralj Aleksandar su je srušili tj. nijesu dozvolili njeno 
obnavljanje. Njeno obnavljanje su, kako tvrde određeni istorijski zapisi, inicirali Njeguši koji su čak i formirali 
Odbor za obnavljanje ove Njegoševe kapele. Međutim, u tom naumu su spriječeni upravo od strane srpske 
vlasti i Srpske pravoslavne crkve.  
 Nova kapela bi, mislim da je to sasvim jasno, to nije poruka koju šaljem danas samo ja već je poslao 
značajan dio Crne Gore, da ne ulazimo sada u to da li je veći ili manji jer se nikada nećemo složiti, ali bila u 
ovom momentu simbol dominacije velikosrpskog nacionalizma nad Crnom Gorom, baš kao što je i ova koju je 
izgradio tadašnji vladar Srbije. Ona bi danas bila simbol negiranja crnogorskog identiteta s kojim se, nažalost, 
u ovoj državi suočavamo gotovo svakodnevno. Svjedoci smo svi mi ovdje eksplozije mržnje koja se pojavila u 
Crnoj Gori nakon 30. avgusta 2020. godine. Kada govorimo o eksploziji mržnje koja se pojavila, biću do kraja 
korektan, osjećamo je i mi sa ove strane i vi sa te tamo strane. Prijeti se i jednima i drugima, poruke mržnje 



dobijamo i jedni i drugi. Vjerujem da se nakon tih poruka ne osjećaju prijatno ni vaše porodice, kao što se ne 
osjeća ni moja.  
 Pred kraj prošle godine, nakon što je izabrana Vlada kojom predsjedavate, situacija se donekle 
smirila. Imali smo dogovor oko popisa i tada je djelovalo da će stvari biti koliko-toliko bolje. Međutim, to je 
zasmetalo predsjedniku Parlamenta i njegovim istomišljenicima i, gle čuda, umjesto inicijative da gradimo 
puteve, da gradimo škole, da gradimo bolnice, sve ono za šta se vi makar deklarativno zalažete, mi dobismo 
inicijativu da gradimo ništa drugo do kapelu na Lovćenu. Mjesta u vrtićima nemamo, bolnice nam nemaju 
osnovne potrebe, zavoje, gaze i sl, ali treba graditi kapelu na Lovćenu.  
 Mislim da je, predsjedniče Vlade, nakon, nazvaću ih, tragičnih događaja na Belvederu kada je čini mi 
se Crna Gora bila na ivici građanskih sukoba, ovo pitanje najveći pokretač podjela i mržnje u Crnoj Gori. 
Mislim da smo to vrlo jasno mogli da vidimo svi nakon što je predsjednik Parlamenta iznio ovu njegovu ideju 
i inicijativu.  
 Dakle, da ponovim, izgradnja ove kapele ne bi značila ništa drugo nego pokazivanje nadmoći Srpske 
pravoslavne crkve u odnosu na državu Crnu Goru. Završavam, predsjedniče Parlamenta, brzo. 
Potpredsjednica je i drugima bila fleksibilna, nadam se da ćete i Vi, pogotovo zato što jednim dijelom govorim 
i o Vama. Dakle, one iste nadmoći koja je parafirana tzv. Temeljnim ugovorom između Srpske pravoslavne 
crkve i države Crne Gore. Ali, pravo da vam kažem, da sam vjernik Srpske pravoslavne crkve i Mitropolije 
crnogorsko-primorske, ne bih se toliko radovao jer je dosta toga drugačije od vremena pokojnog Amfilohija 
Radovića nego danas i, nažalost, status Mitropolije crnogorsko-primorske je i te kako lošiji nego što je bio za 
njegovo vrijeme.  
 Dakle, predsjedniče Vlade, pitam Vas da li ćete nastaviti da budete taoci nacionalističke politike 
predsjednika Parlamenta i političke strukture koju on predvodi, koju ste do sada vješto prikrivali tobožnjim 
insistiranjem na ekonomskim temama. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 17:36:28) 
 
 Prije nego što dam riječ predsjedniku Vlade, moram da pojasnim neke stvari jer je u ovom pitanju 
govoreno o inicijativi koju sam ja pokrenuo. Da bi se znalo šta sam pokrenuo, dužan sam građanima Crne 
Gore da to pojasnim.  
 Ideja o obnavljanju Njegoševe kapele nije ideja o obnavljanju kapele koju je izgradio kralj Aleksandar 
Karađorđević, dakle to nije ta ideja. Nije ideja da je gradi bilo koja vjerska organizacija, nego da je grade svi 
građani Crne Gore onako kako je sagradio Njegoš, da je grade i Crnogorci i Srbi i svi koji žele da mošti 
velikog, mogu reći i najvećeg čovjeka koga je izrodila Crna Gora, Petra II Petrovića Njegoša, mitropolita 
crnogorskog, počivaju u crkvi - što je bio njegov zavjet, njegov testament i on je predao prokletstvu sve one 
koji ne bi ispunili taj njegov zavjet. To ne bi bilo vlasništvo bilo kojeg pojedinca i ne bi se predstavljalo da je 
sagradio ovaj ili onaj pričajući o Njegošu, a gradili spomenike o sebi, nego bi ovo gradio narod Crne Gore, 
svak bi možda dao po evro. Nije skupa investicija obnavljanja jedne kapele. Moja procjena je bila da bi to 
moglo da ujedini i objedini oko jednog simbola Crnu Goru. To je bila procjena.  
 Ne bih volio da se ta ideja koju sam saopštio sada predstavlja kao ideja u kojoj sam ja želio da 
obnovim kapelu Aleksandra Karađorđevića, nego samo da imamo ono što je bio zavjet Petra II Petrovića 
Njegoša. Takođe, niko nije pominjao da će se rušiti mauzolej. Mauzolej ostaje na svom mjestu, jer su to 
gradili isto naši preci. Kada se govori o ovoj temi, koja je saopštena od moje strane u najboljoj namjeri vezano 
za pomirenje u Crnoj Gori, a ako ne postoji ta želja za pomirenjem, znači da još vrijeme nije zrelo za jednu 
takvu ideju. Ovo je ideja bila pokojnog mitropolita Amfilohija, ponovio sam je u ovom vremenu, neko će je 
možda za deset, petnaest godina ponovo saopštiti. Ideja je bila plemenita, ideja je bila pomiriteljska, nije bilo 
tu nikakve želje za bilo čijom dominacijom niti nacije niti bilo čega, nego smo mislili da je to nešto što priliči 
testamentu kojeg je napisao Petar Petrović Njegoš i predao prokletstvu sve one koji ne bi ispunili taj njegov 
zavjet. Zašto se to tumači na drugačiji način sada ne ulazim u to. To se tumači kao politika.  
 Želim da vam odavde kažem bilo je saopšteno, poštovani građani Crne Gore, u najboljoj namjeri, u 
najiskrenijoj želji za pomirenjem - ničije vlasništvo pojedinca, niti dizanje spomenika. Konačno, kralj 
Aleksandar je želio da napravi mauzolej i on je bio angažovao dvorskog vajara Meštrovića da uradi mauzolej 
i on napravio skice. Ali tadašnji mitropolit crnogorsko-primorski, kasnije patrijah Gavrilo Dožić nije se složio sa 
tim pozivajući se na tastament Petra II Petrovića Njegoša. Nije Aleksandrova kapela niti bilo kakve druge 
kapele, izuzev onu koju je projektovao, dizajnirao i sagradio Petar II Petrović Njegoš, a tu kapelu bi mogao da 
izgradi jedino narod Crne Gore, nezavisno od nacionalne ili druge pripadnosti i ona bi bila svih nas i svima 
nama na ponos.  
 Uzimajući u obzir da je jedan veliki čovjek Iso Mahmutović bio čovjek koji nije pristao da ruši kapelu u 
onom vremenu kada se rušila da bi se izgradio mauzolej, ja mislim da su naši Bošnjaci sa tim viteškim i 
veličanstvenim činom jednog predstavnika njihovog naroda dali dovoljan doprinos čuvanju i obraza i časti 



Crne Gore. Ako su oni mogli da pokažu veličinu u jednom vremenu, možda naša generacija još nije zrela  za 
to, ali ne bih želio da moju inicijativu neko pripisuje pobjedi bilo koje nacionalističke ideje i pobjedi bilo kojeg 
naroda. Ovo sam bio dužan da pojasnim zato što je u pitanju saopšteno nešto potpuno drugačije od onoga 
što sam rekao. Nisam pominjao Aleksandrovu kapelu i ne želim da se nešto što sam ja izgovorio tumači na 
drugačiji način i da se saopštava nešto što ja nijesam rekao. /Upadice/ Pa ne može da pita premijera što će 
da u mojoj priči stavi nešto što ja nijesam izgovorio. Ja hoću da pojasnim pred građanima Crne Gore šta sam 
rekao, a on može da pita šta god hoće, ali ovo slušaju građani Crne Gore i važno mi je da čuju šta sam ja 
imao da kažem. 
 Izvolite. Gospodin Nikola Zirojević. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 17:42:05) 
 
 Zahvaljujem. 
 Mislim, da je vrlo jasno o kojoj kapeli govorimo, ako govorite o istoj onoj koju je inicirao i pokojni 
Amfilohije Radović i vrh Srpske pravoslavne crkve. Kazali ste, to je jako lijepo, htjeli je da je svi građani grade. 
Mislim da ste vidjeli da Vam je poslata jasna poruka da svi građani ne žele ga je grade. Mislim da je to sasvim 
jasno i mislim da je i Vama jasno i nazire mi se neđe to iz Vašeg odgovora da ćete i sami odustati od ove 
ideje. Jer, kao što ste rekli, mislili ste da je vrijeme zrelo, ali Vam se pokazalo nakon što ste inicirali ovu ideju 
da vrijeme nije zrelo. Govorili ste o vlasništvu, ja ću Vam reći da smo mi mislili i za crkve i manastire u Crnoj 
Gori da će biti vlasništvo ove države i svih njenih građana, pa više nijesu. Tako da mi nećete zamjeriti ako 
Vam ne vjerujem kada kažete i da bi ta hipotetički izgrađena kapela bila vlasnštvo svih građanki i građana.  
 Kada govorite o tome da bi svako dao euro ili nebitno koliko, mislim da je preče od toga da damo po 
euro za kapelu, da damo po euro za neku bolnicu, da damo po euro školu, da damo po euro da nam  ne fali 
najosnovnijih medicinskih sredstava u bolnicama, da damo po euro za ovu đecu koja se liječe od poruka koje 
se šalju - nego da damo po euro za kapelu na Lovćenu.  
 I na kraju, pošto se ova priča dominantno svodi na Njegoša, ja ću samo sve nas podsjetiti na njegove 
stihove: "Ne bojim se od vražjega kota, neka ga je ka' na gori lista, no se bojim od zla domaćega". 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 17:43:55) 
 
 Sjajan stih. Često smo ga citirali mi kada smo bili u opoziciji. 
 Gospodine Spajiću, izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 17:44:10) 
 
 Hvala predsjedniku na pojašnjenju svojih navoda, tako da ne bih ulazio u dalju polemiku oko toga. 
Mislim da je manir kojim smo počeli 44. Vladu, koju ste spomenuli, gdje smo jednu jaku zahtjevnu i tešku 
temu popisa smo  riješili na pravi način. Mislim da je to negdje matrica kako treba da rješavamo sve teme u 
Crnoj Gori. Mislim da je to negdje bio, koliko razumijem, poziv predsjednika Parlamenta i ta jedna tema da se 
riješi na taj način i mi kao Poslanički klub ćemo uvijek težiti pomirenju i ujedinjenju Crne Gore. Znači,  Crna 
Gora, sve etničke grupe, sve religijske grupe, sve društvene grupe trebaju da se ujedine u Crnoj Gori, trebaju 
da se fokusiraju na tri najbitnije teme, a to su: Evropske unija, rast životnog standarda i vladavina prava.  
            Pomenuli ste i izgradnju bolnica i škola i tako dalje. Mislim da imamo jednu veliku šansu sada. 
Gradićemo bolnicu u Pljevljima, gradićemo bolnicu u Podgorici i klinički centar i dom zdravlja u City kvartu i 
mnoge druge zdravstvene ustanove - i u Budvi i u Kotoru i tako dalje. Mislim da je sazrelo vrijeme za jednu 
veliku neimarsku aktivnost što se tiče zdravstvenog i prosvjetnog sektora i imaćemo ogromne investicije u 
tom pravcu. 
 Što se tiče plana rasta, moram istaći da je preko 150 miliona eura planirano samo u prosvjetu, da 
bude uloženo u objekte prosvjete, u škole, u vrtiće i tako dalje. Značajno ćemo unaprijediti infrastrukturu u 
prosvjeti. Značajno ćemo unaprijediti naše škole, digitalizovati, modernizovati. Naša djeca će imati mnogo 
bolju atmosferu, mnogo bolje uslove nego što je to bio slučaj u prošlosti. Tako da su to tome o kojima 
primarno želimo da se bavimo za sve naše građane. Hvala  puno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 17:46:24) 
 
 Hvala gospodinu Spajiću. Izvolite, gospodine Zirojeviću. 



 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 17:46:30) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pa Vaš usmeni odgovor je bio donekle prilično različit od onoga što sam dobio pisano, zbog toga što 
je u pisanom dijelu Vašeg odgovora stajalo da ćete Vi zamoliti predsjednika Parlamenta da odustane od te 
ideje. Ja se iskreno nadam da i dalje stojite pri tome stavu, a vjerujem iz ovoga što sam čuo od predsjednika 
Parlamenta da je i on svjestan da ovo pitanje u ovom političkom trenutku ni na koji način ne doprinosi boljitku 
bilo kojeg građanina Crne Gore, niti ovog društva u cjelini.  
             Moram da Vam kažem, kada govorite o ovim temama i kada govorite o onome što su prioriteti Vlade 
koju vodite, nemate Vi problem sa nama, predsjedniče Vlade. Vi imate problem sa vašim koalicionim 
partnerima koje, evo kako čujemo, srećno bilo, u utorak uvodite u Vladu. Nijesam ja potencirao pitanje 
izgradnje kapele, nijesam ja potencirao izmjene Ustava, nijesam ja potencirao pitanje dvojnog državljanstva. 
To su teme koje su nama nametnute od strane jednog dijela parlamentarne većine i to su, moram Vam reći, 
teme koje je Vaš Klub poslanika u ovom Parlamentu priličnog dobro branio i slijedio ono što radi i govori 
predsjednik Parlamenta. Njemu svaka čast na tome, jer je on kao predsjednik Parlamenta koji dolazi iz kluba 
koji nije najbrojniji uspio da najbrojniji klub parlamentarne većine privoli da vi branite njegovu ideologiju. To 
nije ideologija na osnovu koje ste vi dobili glasove, to nije program na osnovu kojeg ste vi dobili glasove. 
Gospodin Mandić jeste i to je potpuno legitimno, on je sa tim izašao pred građane i dobio podršku, a vi nijeste. 
Ja bih sa Vama mnogo rađe govorio o ovome što ste naveli. Ja bih sa Vama mnogo rađe govorio o položaju 
mladih ljudi u Crnoj Gori. Ja bih sa Vama i sa ministrom, evo recimo sporta i mladih, mnogo rađe govorio o 
tome sa kojim se problemima suočavaju mladi koji se takmiče, koji predstavljaju Crnu Goru u takmičenju iz  
raznih video-igrica, takozvani e-sportovi. Đe smo tu.  
 Mnogo bih rađe, ja kao mlad čovjek, sa svima vama govorio o tim temama, ali evoga tu predsjednik 
Parlamenta i neda mi. Svako malo mi imamo neku temu koja po pravilu dolazi iz reda parlamentarne većine 
koja je ovog tipa. I onda treba ja sa nepunih 30 godina da se bavim kapelom na Lovćenu. Onda trebam ja sa 
nepunih 30 godina da se bavim biračkim inženjeringom koji će se sprovesti ukoliko se realizuje, a neće se 
realizovati ovo pitanje dvojno državljanstvo i onda trebam ja da se bavim svim ovim temama.  
         Opet Vam kažem, nijeste rekli ono što ste napisali u odgovoru - da ćete gospodina Mandića zamoliti da 
odustane od ove inicijative. Ja se zaista nadam da će to biti tako i zaista se nadam da je i gospodin Mandić, 
bez obzira na njegove političke interese, vidio koje je reakcije izazvala ova inicijativa i da će zaista ono 
prilikom dodjele Trinaestojulske nagrade biti posljednji put kada je ona pomenuta. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 17:50:12) 
 
 Gospodine Zirojeviću, politika je javna djelatnost gdje ljudi saopštavaju ideje i političke programe,  a 
građani se opredjeljuju prema tome. Ne možete zacementirati jedno društvo i reći - Mi smo sada ovdje 
zacementirani. Mi se sjećamo republika kada je bila samo republika članica zajedničke države, pa su neki 
ljudi došli, pa su donijelu ideju nezavisne Crne Gore, pa su neki objašnjavali da treba sve sačuvati kako je 
bilo. Postoji mnogo stvari koje se saopštavaju oko javne politike i građani se prema tome opredjeljuju. Ovo je, 
kažem, bila jedna, što se tiče mene, plemenita ideja vezano za ujedinjeje u Crnoj Gori.  
 Da li je ona prihvaćena ili nije. Ja sam registrovao sve te  rerakcije od te druge strane za koju sam 
vjerovao da  će da bude mnogo mekša, da će biti tolerantnija da i ta strana bi željela da se nekako dođe do 
nekog zajedničkog rješenja. Ali, mi sada imamo potpuno jedinstvo u Crnoj Gori vezano za temu evropskih 
integracija, vezano za temu povećanja plata, povećanja penzija, borbe protiv organizovanog kriminala. Nije ni 
to malo. Ja sam pretpostavljao da možemo da napravimo jedan veći iskorak od toga. Nije teško suočiti se sa 
tim šta misli opozicija, ali ipak treba poštovati da ovdje postoji neka parlamentarna većina. Kada smo mi kao 
opozicija nekadašnjoj parlamentarnoj većini saopštavali da ne treba mijenjati neke stvari, nijesu naš baš 
mnogo zarezivali nego su rekli - to je naš problem, imamo većinsku podršku i mi radimo to što mislimo da 
treba da radimo i tako je podijeljena Crna Gora.  
         Sada je Crna Gora nezavisna država. U toj nezavisnoj državi ostale su te podjele koje su trajale od 
vremena otkako se razdvajala Savezna Republika Jugoslavija na Srbiju i Crnu Goru. Ovo su stvari koje sam 
procjenjivao kao čovjek koji je dugo godina u politici, da bi možda bilo prihvatljiva i onoj drugoj strani. Ja 
odlično čujem šta ta druga strana poručuje, odnosno njeni politički predstavnici. Nijesam neuk da to ne mogu 
da shvatim i idemo dalje. Imamo stvari oko kojih smo veoma, veoma jedinstveni. Nije to malo, nego  vrlo 
puno. 
 
 



 NIKOLA ZIROJEVIĆ (19.07.24 17:52:56) 
 
 Vama da odgovorim. Meni se jako sviđa i ova polemika dva na jedan, nije nikakav problem. Mi smo 
mnogo toga prošli sa vama u političkom smislu, da bismo vam vjerovali da je ovo dobronamjerno, ali mi je 
zaista drago što ste kazali da postoji jedan opšti konsenzus oko pitanja članstva u Evropskoj uniji, oko 
ekonomskih pitanja, oko podizanja plata, penzija i svega ostalog. Zaista se nadam da ćete se i Vi, kao 
najmudrija glava u parlamentarnoj većini, u budućnosti baviti tim temama. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.07.24 17:53:41) 
 
 Hvala Vam, gospodine Zirojeviću. Hvala Vam i na otvorenosti što ste i problematizovali i ustvari  dali 
mi priliku ovdje saopštim šta sam ja stvarno rekao, jer ne bih volio da mi podmeću ono što nijesam rekao. Ima 
riječ poslanica Slađana Kaluđerović.  
           Izvolite. 
 
 
 SLAĐANA KALUĐEROVIĆ (19.07.24 17:54:09) 
 
 Poštovani premijeru, predstavnici Vlade, predsjedniče Skupštine, koleginice i kolege, 
 Kako smo kao i građani i kao političari svjesni da postoje monopoli i oligopoli posebno za tržištu 
maloprodajnih trgovačkih objekata i bankarstva, pa i na tržištu elektronskih komunikacija i osiguranja -  
zanima me koji su nam planovi i kakve korake ćemo da preduzmemo u budućem periodu po pitanju zaštite 
konkurencije, kako bi se spriječila zloupotreba moći, zbog čega pojedinci mogu da ostvaruju enormne profite, 
a što ide svakako na štetu građana i države Crne Gore, jer se time svakako urušava i naš interes, ekonomski 
ambijent i privredni rast zemlje. 
 Usled dogovorne konkurencije dolazi do neopravdano visokih cijena, što utiče na standard običnih 
građana  i zato je zaštita konkurencije multidisciplinarno i jedno od ključnih pitanja koje zahtijeva sistemski 
odgovor, kako bi se zaštitili interesi države Crne Gore i njenih građana. Mi smo ove probleme naslijedili i na 
nama je da ih rješavamo, zbog čega je vrlo bitno da imamo sveobuhvatan pristup i da reagujemo normativno 
i institucionalno na više nivoa kako nam ovo na čemu mi vrijedno radimo: podizanje plata, penzija, 
poboljšanje životnog standarda ne istopi pohlepa trgovačkih lanaca za dodatnim profitom.  
 Svjesni smo, i to je više puta u javnosti rečeno, da je profit trgovačkih lanaca iznosio u prethodnoj 
godini rekordnih 33 miliona eura. Čudno je i simptomatično je da su cijene nekih osnovnih namirnica u 
marketima različitih trgovačkih lanaca maltene istovjetne, što govori i upućuje na to da postoji dogovor 
između ovih konkurenata. Dogovaranje oko cijena i mraži je zabranjeno Zakonom o zaštiti konkurencije, a 
navešću da je praksa u državama Evropske unije da se taj postupak pokreće samo na osnovu indicije ili kada 
se stanje na tržištu identifikuje kao neobično. I pomenuću da smo i mi kao članovi Odbora za ekonomiju, i to  
iz redova parlamentarne većine, prije pola godine, dakle mjesec dana pošto je formirana 44. Vlada, postavili 
pitanje predstavnicima Agencije za zaštitu konkurencije - zbog čega se dešavaju situacije da cijene istih 
proizvoda u Crnoj Gori budu dva ili tri puta skuplje istih u odnosu na region, ili zašto su cijene u Podgorici ili na 
Primorju mnogo veće nego što su u nekim evropskim gradovima. To je bilo mjesec nakon što je izglasana 44. 
Vlada. Apelujem na Agenciju za zaštitu konkurencije, na njene predstavnike da nam saopšte rezultate do 
kojih du došli, jer vjerujem da su imali dovoljno vremena, opet pola godine je značajan period da bi mogli da 
dođu do određenih podataka, jer je svakako neophodno da pojačamo kontrolu trgovačkih lanaca, koja izaziva 
i ovoliko interesovanje i javnosti ne slučajno, farmaceutske indutrije kako ne bi došlo do rapidnog povećanja 
cijena koje nije zasnovano na realnim osnovama, a koje pojedini privrednici mogu vidjeti kao šansu za 
povećanje profita usled rasta platežne moći građana. To je što se tiče trgovačkih lanaca. 
 Dalje, imamo veliki udar na naše građane i kada su u pitanju visoke kamatne stope, aktivne kamatne 
stope, dok su pasivne, odnosno kamatne stope na oročivu štednju znatno niže. Tu su zaista preduzeti 
određeni koraci i pohvala za to, međutim građani su i dalje izloženi visokim kamatnim stopama,. A koliko 
dobro posluju banke, govori to da je profit banaka prošle godine iznosio 146 miliona eura. Od toga samo 
jedna poslovna banka 55 miliona eura, što je više nego naša najveća energetska kompanija Elektroprivreda. 
Kada smo kod Elektroprivrede navešću i primjer dogovorne konkurencije na tržištu osiguranja. Poslednjih pet 
godina na adresu Elektroprivrede stiže samo jedna ponuda za osiguranje, pa je tako prošle godine tender od 
milion i po eura propao, jer je ta osiguravajuća kuća u toku samog tendera navela i obavijestila da se na isti 
neće javiti i navela i praktično izdiktirala uslove po kojima treba raspisati tender kako bi se javili, a koji su po 
Elektroprivredu znatno nepovoljniji. E, sad postavljamo pitanje - Ako se prema Elektroprivredi, najvažnijoj 
državnoj kompaniji, tako ponaša jedna osiguravajuća kuća, kako će tek da se ponaša prema ostalim 
državnim kompanijama, kako će prerma običnim građanima da se ponaša? Možemo da došemo do sumnje 



da se dešavaju dogovori na tržištu osiguranja između samih privrednih subjekata gdje će koja osiguravajuća 
kuća da se javi, na koji tender određene državne firme. To ide direktno na štetu opet države i njenih građana.  
 Sledeći primjer dogovorne konkurencije - tržište elektronskih komunikacija i to ukupan profit vodeće 
trojke: M:tel, Telekom i ONE. Prošle godine je porasla za 144% i iznosila je 46 miliona eura, a za proteklih pet 
godina profit je bio 126 miliona eura. Ovo su ozbiljne cifre. Skoro smo imali jedan primjer dogovaranja cijena 
usluga, gdje su tri telekomunikaciona operatora podigli minimalnu cijenu pripejd dopune na isti iznos na pet 
eura i ta odluka je o povećanju počela da važi istog dana. Istog dana, na isti iznos, po istim uslovima. Ovaj 
problem sam aktuelizovala na Odboru za ekonomiju i to upravo kada smo imali ispitivanje članova za Savjet 
Agencije za elektronske komunikacije, gdje smo postavljali upravo ovo pitanje i pozvala sam Agenciju za 
zaštitu konkurencije da reaguje po ovom pitanju i ona je nakon toga reagovala. Opet dolazimo do situacije da 
je potrebno izvršiti određeni medijski pritisak i javno reagovali kako bi nadležne institucije počele da rade svoj 
posao.  
 Još jedna stvar, Agencija za zaštitu konkurencije treba da bude proaktivna u svom djelovanju. Dakle, 
ovo što sam pomenula, mi smo da li šest mjeseci, a nemamo ni jedan rezultat što se tiče trgovačkih lanaca. 
Morali smo da aktuelizujemo i da javno prozovemo Agenciju za zaštitu konkurencije da reaguje po pitanju 
operatora da bi se pokrenula istraga protiv ovih operatora. Ovo neka bude i konstruktivna negdje kritika 
samoj Agenciji za zaštitu konkurencije, jer nama su potrebne proaktivne institucije, a ne samo da se reaguje 
po određenoj prijavi. Svima je jasno da dolazi do dogovora na ovim tržištima, posebno kada su u pitanju 
trgovački lanci.  
           Negdje bih voljela da čujem Vaš odgovor. Imala bih još neke sugestije i negdje možda da pomenem 
način na koji vidim rješenje ovog problema, jer zaista ne treba da dozvolimo da sve ovo što mi radimo, a 
zaista i 43. Vlada je imala rezultate, ova 44. Vlada za osam mjeseci je postigla izvanredne rezultate i ne treba 
da dozvolimo da nam se ti rezultati istope zbog postojanja konkurencije, tako što će privredni subjekti da 
iskoriste tu situaciju. Kao država moramo da pokažemo snagu, kao država moramo da smislimo sistemski 
odgovor i da reagujemo da pritom izvučemo dobrobit za sve, da ne oštetimo privredne subjekte, a da 
zaštitimo interese građana. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 18:01:15) 
 
 Zahvaljujem, uvažena koleginice Kaluđerović. 
 Sada molim predsjednika Vlade da uzme riječ. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 18:01:24) 
 
 Zahvaljujem uvaženoj koleginici Kaluđerović na otvaranju jedne sjajne teme. Mislimo da je tema 
konkurencije nešto što je jako bitno i o čemu moramo da govorimo u budućnosti. Znate da nas evropski put 
obavezuje da je konkurencija jednostavno jedna od najbitnih tema koja će se desiti u pregovorima sa 
Evropskom unijom. Jedan od najbitnijih razloga zašto želimo da budemo dio jedinstvenog evropskog tržišta 
je upravo podizanje konkurencije. Samim tim, mislim da će se i cijene  pojedinih proizvoda i usluga smanjiti, 
smanjiće se i marže, unormaliće se marže. Mislim da je to pravi održivi put kako trebaju da se smanje cijene 
u Crnoj Gori, odnosno kako treba da se iskontrolišu na pravi način cijene u Crnoj Gori, tj. povećanom 
konkurencijom koja će se prirodno desiti ukoliko budemo dio jedinstvenog tržišta od pola milijarde ljudi. 
Upravo zbog toga i plan rasta Evropske unije koji je prezentovan zemljama Zapadnog Balkana, a koji je Crna 
Gora prihvatila i u kom je Crna Gora definitivno lider. Zašto? Zato što Crna Gora ima najambiciozniju agendu 
od svih zemalja Zapadnog Balkana u smislu napretka i u smislu reformi koje je prihvatila. Zbog toga mislim da 
će Crna Gora napredovati mnogo brže na putu uključivanja u jedinstveno evropsko tržište nego bila koja 
druga zemlja. Dokaz je i SEPA koju očekujemo, nadam se početkom oktobra bi trebalo da Crna Gora bude 
pridruženi novi član SEPA (jedina zemlja van evropske ekonomske zakjednice koja će biti član  SEPE). 
Mislim da će to pomoći da se smanje cijene transakcija sa Zapadnom Evropom, sa centralnom Evropom, sa  
ostatkom evropskog kontinenta koji je jako značajan za našu dijasporu i za sve doznake koje dobijamo iz 
dijaspore. Biće mnogo jednostavnije, mnogo jeftinije poslati novac iz dijaspore u Crnu Goru i iz Crne Gore 
naravno vani. Naši privrednici, naročito mali privrednici koji su ugroženi zato što nemaju način da primaju 
novac iz inostranstva na pravi način, će dobiti jedinstvenu priliku da otvore svoja tržišta i da ponude svoje 
produkte i svoje usluge i van Crne Gore.  
 Mislim da je to jedna fantastična stvar. Nastavićemo u 2025. godini druge reforme koje ćemo da 
sprovodimo da bi se uključili u jedinstveno tržište, a već 2026. godine očekujemo možda da budemo i dio 
jedinstvenog tržišta rada. Zbog toga je jako bitno da ubrazano povećamo standard građana da ti građani  ne 
bi napustili ovu državu. Jer, uzalud nama sve ove reforme i sva infrastruktura u Crnoj Gori ukoliko ne bude 



bilo ljudi koji će ostati ovdje, koji će privređivati, koji će raditi u firmama, koji će plaćati poreze, plaćati 
doprinose i koji će na taj način držati ovu našu zemlju. Mislim da je upravo prioritet broj jedan svih programa, 
i Evrope sad 1 i Evrope sad 2 i svih drugih ekonomskih programa, zadržavanje naših ljudi u Crnoj Gori. Da 
svaki naš građanin pronađe svoju sudbinu, pronađe svoju budućnost u našoj zemlji i da na taj način pomogne 
da se Crna Gora uključu u Evropsku uniju, ali i da imamo jednu sjajnu budućnost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 18:05:18) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Vlade. 
 Sada poslanica Slađana Kaluđerović ima pravo na komentar. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAĐANA KALUĐEROVIĆ (19.07.24 18:05:24) 
 
 Hvala. 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru i zaista saglasila bih se posebno u ovom dijelu da ulazak u 
Evropsku uniju eto ima možda određene mane, a ta mana jeste u mogućem odlivu stanovništva i kadra. Zato 
je veoma bitno i što mi donosimo mjere i što omogućavamo bolji životni standard građanima kako ne bi došlo 
do odliva danom stupanja u Evropsku uniju, a 2028. godina je bilizu. Svakako, u pravu ste, poglavlje broj 8 
koje se tiče zaštite konkurencije i državne pomoći jeste najizazovnije pored poglavlja i pored oblasti vladavine 
prava. Zbog toga definitivno moramo zbog toga obratiti pažnju na ovo pitanje koje se tiče svih građana.  
          Pomenuću da ovi problemi o kojima sam pričala nijesu posljedica našeg rada. One su posljedica  
dugogodišnje vladavine i dugogodišnjeg sistema. Iako nijesmo kreatori tih problema, svakako moramo da ih 
rješavamo. Računam ako smo uspjeli da za samo četiri godine povećamo minimalnu platu sa 222 na 450 
eura, pa na 600 i 80, ako smo uspjeli da minimalnu penziju povećamo sa 146 na 296, pa na 450 eura, ako 
smo uspjeli i donijeli IBAR zakone, koji nam omogućavaju veći pristup i bolji pristup evropskim fondovima, 
zbog čega nam između ostalog reformska agenda omogućava da apliciramo za skoro 400 miliona eura, ako 
smo ostvarili toliki napredak u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, za što mora svakako postojati 
politička volja, a rezultati pokazuju da ta volja postoji, zahvaljujući kojima ćemo imati i dodatne prihode od 
oduzimanja imovine stečene kriminalom - ako smo sve to uspjeli za samo osam mjeseci, računam da ćemo u 
naredne tri godine postići rezultate i da ćemo nadmašiti i naša očekivanja. Da konstatujem - radimo i 
zadovoljna sam rezultatima koje postižemo i kao građanka i kao članica parlamentarne većine. Ali, svakako 
treba ovim tempom da nastavimo i da spriječimo da neki drugi faktori umanje benefite koji osjećaju naši 
građani - da mapiramo sva polja koja mogu biti problematična i da kreiramo i unaprijedimo zaštitni 
mehanizam.  
 Stoga ću pomenuti kako ja vidim negdje rješenja kad je u pitanju zaštita konkurencije i kad su u pitanju 
monopoli i oligopoli. Oštrija kaznena politika.  Pomenuću da su u državama Evropske unije izuzetno visoke 
kazne za dogovaranje konkurencije. Nije namjera, niti cilj da kažnjavamo privredne subjekte koji dobro 
funkcionišu, ali jeste cilj da im ne bude jeftinije da  plate kaznu, nego da smanje cijene proizvoda koje su na 
policama. Dalje, pored oštrije kaznene politike, smatram svakako da treba pojačati kontrole i vjerovatno nam 
za to treba dodatni ljudski kadrovski potencijal, inspektori i slično.  
            Porez na ekstra profite. Ovo je jedna od ideja za razmišljanje. U zemljama Evropske unije postoji 
porez na neočekivanu dobit i neke zemlje su već uvele taj porez na očekivanu dobit. Konkretno, Austrija, 
Hrvatska, Italija, Litvanija, Mađarska i Španija, dok je ovaj porez na neočekivanu dobit na nivou rasprave u: 
Bugarskoj, Litvaniji i Poljskoj. Ovaj dodatni porez na očekivanu dobit služi i da država ima dodatne prihode, a 
služi i za to da se određene  kompanije stimulišu da smanje cijene svojih proizvoda. Što se tiče Hrvatske,  ona 
je uvela ovaj porez na očekivanu dobit bukvalno na sve sektore. Bilo koja firma koja pređe određeni prag 
prihoda, plaća porez na neočekivanu dobit. Mislim da bi mogli da razmišljamo negdje u tom pravcu da li to da 
bude za progresivno oporezivanje, ili za ekstra profit. Svakako smatram da postoji prostor posebno  kad 
pomenemo telekomunikacione operatore, trgovačke lance, banke i slično. 
            /Prekid/ i osnivanje državnih kompanija i to na tržištima posebno gdje postoje monopoli i oligopoli. 
Kao primjer ću navesti telekomunicakacioniu kompaniju. Mi znamo da je generalno telekomunikaciona oblast 
izuzetno profitabilna i ukoliko bi smišljeno imali strategiju za ulazak neke naše firme na tržište, smatram da bi 
to svakako bilo profitabilno za državu. Primjer imamo MTS-a u Srbiji koji je formiran i koji funkcioniše na nivou 
Srbije. Međutim, oni se nisu zaustavili na tome. MTS sad funkcioniše na teritoriji Crne Gore, mislim i Španije 
i još para zemalja. Zašto i mi ne bismo oformili, kad izanaliziramo situaciju na našem tržištu, 
telokomunikacionu kompaniju koja će imati negdje veći cilj, ne samo da postoji na ovom tržištu i da na taj 
način utiče na tržište kako bi imali cijene koje su usklađene a ne cijene koje nam diktiraju moćnici, a pritom i 



da možemo da izađemo na međunarodno tržište? To je slučaj sa telekomunikacionom kompanijom. Možemo 
da razmišljamo i o osiguravajućoj kući, možemo da razmišljamo o svim oblastima gdje vidimo da postoji 
nelojalna konkurencija. 
 Hvala. Ovo je negdje bila prilika da razgovaramo na ovu temu, jer smatram da je to tema kojoj se 
stvarno treba pozabaviti u budućem periodu kako ne bi došli u situaciju da se benefiti koje osjećaju građani 
od ovih donešenih zakona i mjera smanje ili da se bitno smanje. Zahvaljujem na odgovoru. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 18:11:21) 
 
 Zahvaljujem, uvažena koleginice.  
 Da li premijer ne želi komentar? 
 Idemo dalje. 
 Sada molim poslanika Adrijana Vuksanovića da uzme riječ i postavi poslaničko pitanje. 
 Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.07.24 18:11:34) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Pejović. 
 Uvaženi predsjedniče Vlade gospodine Spajić, sa ministrima, dame i gospodo,  
 Ja sam i za prošlu priliku Vam postavio pitanje, ali zbog poznatih okolnosti nisam uspio u tome. Zbog 
aktualnosti tog pitanja, i ovdje ga ponavljam, a to je:  
 Kako ocjenjujete odnos između Republike Hrvatske i Crne Gore za vrijeme Vašeg mandata? Mislim 
da je svima jasno u kojem kontekstu Vas to pitam. 
 Crna Gora je 26.06. dobila pozitivan IBAR i bilo mi je drago kad ste se zahvalili Republici Hrvatskoj, a 
onda je Vaša zahvala i konkretizirana dva dana nakon toga, 28.06, kada je na dnevnom redu ovog 
Parlamenta došla nepotrebna Rezolucija o Jasenovcu. 
 Predsjedniče Vlade, Vi ste nama obećali ekonomski prosperitet, obećali ste nam teme koje nas neće 
dijeliti. Što se tiče ekonomskog prosperiteta, samo ću Vas podsjetiti da ovih dana u Tivtu i drugim primorskim 
gradovima nema električne struje, da samo krenem od toga da usred turističke sezone nemamo redovno 
napajanje električnom energijom, a imamo crveni alarm itd. Međutim, dobili smo druge neke teme. Dobili smo 
teme i za koje ste Vi svjesni da su štetne, pa ste za intervju u POLITICO kazali da ste znali da će usvajanje 
Rezolucije o Jasenovcu biti štetno za Crnu Goru. Iako ste to znali, Vi ste izvršili naum koji Vam je dat od dijela 
parlamentarne većine. I kako mi da se ne zapitamo da ćete i u perspektivi za ono što budete znali da je štetno 
za Crnu Goru to isto uraditi. 
 Predsjedniče Vlade, '91 godine vlast u Crnoj Gori je bila instrumentalizirana od režima u Beogradu i 
tada je krenula u sud i rat na Dubrovnik i zagadila odnose sa Republikom Hrvatskom. Trideset tri godine 
nakon toga, ja ne mogu a da Vam ne kažem da ste instrumentalizirani od istih struktura koje su Vam donijele 
na sto Rezoluciju o Jasenovcu i došli smo opet do poremećaja u odnosima između službenog Zagreba i 
službene Podgorice, a Vi ste dobro svjesni da je Republika Hrvatska umnogome doprinijela uspješnosti Crne 
Gore na europskom putu.  
           Ono što nije htio predsjednik Vučić za Republiku Srbiju, to je htio predsjednik Vučić za Crnu Goru 
preko svojih političkih instalacija ovdje. On je korektno kazao da će uputiti izvinjenje ukoliko se usvoji ta 
Rezolucija za koju je sumnjao da će ikada biti usvojena. Nije došlo izvinjenje, nego konstatacija koju ja ovdje 
neću citirati iz poštovanja prema ovom domu. Rekao je da ne govorite istinu. On je naravno u svoj teatralnosti 
upotrijebio jedan drugi izraz koji nije primjeren. Sada smo tu gdje jesmo. Kreću nove teme, kreću nove teme 
koje će nas dijeliti, koje će nas pozicionirati u političko-ideološkim rovovima, a za sve to vrijeme mi ćemo kao 
zemlja patiti na evropskom putu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 18:15:51) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi poslaniče Vuksanoviću. 
 Sada molim predsjednika Vlade da uzme riječ. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 18:16:02) 
 



 Vi znate da smo u Ekspozeu napisali da smatramo da Crna Gora treba da bude Švajcarska Balkana i 
Singapur Evrope. Jedan od razloga zašto Crna Gora treba da bude Švajcarska Balkana, Singapur Evrope 
upravo multikulturalni, multietnički, multinacionalni, multikonfesionalni ili kako god ga zvali, multiidentitetski 
karakter Crne Gore, koji je rijedak. U ovom regionu mislim da Crna Gora ima jedinstvenu priliku da pokaže da 
i Srbi, i Bošnjaci, i Hrvati, Albanci i svi drugi, Romi i svi drugi narodi mogu da žive zajedno i mogu da zajedno 
prosperiraju i imaju fantastičnu budućnost u zajednici, a ne da se bore jedni protiv drugih. Povećanje prava 
jednih ne znači smanjenje prava drugima i ne smije da znači smanjenje prava drugima. To nikada nećemo 
podržati. Povećanja prava jednima ne smije da ide na uštrb drugih u Crnoj Gori. To je zlatno pravilo kojeg 
ćemo se do kraja držati.  
 Takođe u odnosima sa zemljama iz regiona, a posebno sa Hrvatskom koja je naš evroatlantski 
partner od 2017. godine, mi smo zajedno u NATO paktu. Od skoro smo zajedno i u priči koja se zove IBAR, 
jer je to jedna od velikih stepenica na našem evropskom putu. Zašto je to jedna od velikih stepenica? Zato što 
smo mi prva zemlja koja je preskočila tu stepenicu. To je nova metodologija koja još nije bila isprobana do 
Crne Gore. Mi smo sada ušli u završnu fazu pregovora sa Evropskom unijom o pristupanju Crne Gore 
Evropskoj uniji. Upravo zbog toga, relacija sa zvaničnim Zagrebom će biti apsolutni prioritet ove Vlade i zbog 
nas, a i zbog njih. Mislim da je budućnost relacija Crne Gore i Hrvatske jako bitna i za jedne i za druge. Mnoge 
hrvatske kompanije posluju u Crnoj Gori, mi smo značajno tržište, iako malo, ali značajno smo tržište za 
hrvatske kompanije koje prodaju svoje produkte i svoje usluge u Crnoj Gori. Za nas je Hrvatska takođe jako 
bitna zemlja koja nam je puno pomogla, recimo mnogo prevoda smo dobili svih eu, akija itd. direktno od 
Hrvatske bez ikakve naknade. Mi smo im duboko zahvalni zbog toga i zbog mnogih drugih stvari koje je 
Hrvatska uradila za Crnu Goru do sada. Mi ćemo to pamtitii i radićemo na najboljim mogućim odnosima 
između naše dvije zemlje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (19.07.24 18:18:55) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Vlade. 
 Sada molim poslanika Adrijana Vuksanovića da uzme riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.07.24 18:19:03) 
 
 Predsjedniče Vlade, na čudan način u najmanju ruku izražavate nekome zahvalnost. 
 Ja ne bih volio da ste mi tako zahvalni, odmah da Vam kažem. Kažete da su Vam prioritet dobri 
odnosi sa Republikom Hrvatskom. Ja Vam moram reći da ste na ovaj način ugrozili odnose. Ja Vam to 
govorim iz jednog vrlo ambivalentnog osjećaja. S jedne strane, ja razumijem reakciju i razumjeću dalje 
reakcije Republike Hrvatske, a, s druge strane, po svoj političkoj i svakoj drugoj savjesti je meni žao zbog 
toga, jer u misiji stranke kojoj pripadam je razvijanje dobrih odnosa između Zagreba i Podgorice. Vi ste na 
ovaj način, u najmanju ruku, te odnose uništili.  
         U pravu ste, Vi ste svjesni i dobijanja prijevoda koji su besplatno ustupljeni, a koji su veoma skupocjeni, 
i lobiranja, i oko otvaranja određenih pregovaračkih poglavlja, i zastupanja i svega toga. Mi smo sada zatvorili 
jedan prozor, prozor u evropski svijet. Nama je ostao drugi prozor u jedan drugi svijet, za koji znamo kako se 
ovdje obično oslovljava. Učinjeli ste zadovoljne one koji ne žele da vide Crnu Goru ispred sebe u evropskoj 
integraciji. Napravili ste političku štetu za koju ste bili svjesni da će biti šteta. Vi ste to uradili pri punoj svojoj 
svijesti, jer ste kazali da ste znali da će usvajanje Rezolucije biti štetno. I to ste uradili. Kako sad ljudi u Crnoj 
Gori da Vam dalje vjeruju da nećete napraviti neku drugu štetu? Ja Vam to govorim iz najbolje namjere. Ja ni 
jednoj Vladi Crne Gore ne želim ništa loše, jer je to moja Vlada, ali ovo sad što ste uradili je izuzetno loše za 
perspektivu Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:21:31) 
 
 Zahvaljujem kolegi Vuksanoviću. 
 Pravo na odgovor ima premijer. Ne želi. U redu. 
 Poslednje pitanje za danas ima koleginica Jevrosima Pejović. 
            Izvolite, koleginice. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:21:44) 



 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća Popović. 
 Uvaženi predsjedniče Vlade, poštovane kolege, dragi građani,  
 Kako u debelo uho zabosti nježnu riječ? Kako pronaći riječi otrežnjenja za kolege parlamentarce koji 
doživljavaju jedno hronično poniženje i koji dopuštaju, prije svega, da budu hronično poniženi Vašim 
ponašanjem? Kako doprijeti i do Vas, gospodine premijeru, da shvatite da ste Vi na toj poziciji Crna Gora? Vi 
kada idete na sastanak u Brisel, u Brisel ide Crna Gora i Vi kada govorite neistinu, tu neistinu govori Crna 
Gora. Neistinu govorite u moje ime, tu neistinu govorite u ime moje porodice, tu neistinu govorite i u ime 
grobova sa kojima trgujete i koje provlačite po dnevno-političkom blatu. Žao mi je što ne ostajete ovdje da 
čujete do kraja pitanje. Kada Vi sa te pozicije premijera ... 
 S obzirom na to da premijer nije ovdje, pretpostavljam da zna šta ću da ga pitam, tako da ćemo  
sačekati da se oporavi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:23:25) 
 
 Želite li pauzu? 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:23:30) 
 
 Besmisleno je ako čovjek nije tu. Ovo je već drugi put da premijer bježi od mene. Stvarno nijesam 
navikla da neko bježi od mene, naročito ne muškarci, ali evo dajte pauzu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:23:44) 
 
 Ja ću dati pauzu dva minuta jer premijer je tu. 
 Pauza dva minuta. 
             
                                                                   /Pauza/ 
 
            PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ: 
 Kolege, nastavljamo sa postavljanjem pitanja. 
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:26:42) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi predsjedniče Vlade, nadam se da ste se oporavili. 
 Kada iz međunarodne zajednice čujem da ste i njih prevarili, meni nije drago. Stidim se. Stidim se 
zbog Vaših neistina, nepromišljenosti, hazarderstva. Stidim se i površnosti, i nevaspitanja, i bahatosti. Zbog 
Vaših neistina, svi zdravorazumni ljudi u Crnoj Gori se stide. Zaista je bolno shvatiti da se Crna Gora stidi 
svog premijera.     
            I Vaši najbliži saradnici u Vladi, ministri koji sjede iza Vas su ljudi koje ste prevarili. Podržava Vas 
vladajuća većina koju ste nebrojano puta prevarili. Upravo zato politički potezi ove Vlade su motivisani  
isključivo međusobnim ucjenama koje vrijeđaju dostojanstvo građana. Ako Vi nijeste svjesni činjenice da 
javnost i međunarodna zajednica vidi svaku Vašu neistinu, trebalo bi da su svjesni Vaši saradnici. U toj Vladi 
sjede neki dobri ljudi. Znam da se i oni, kao i ostala zdravorazumna Crna Gora, stidi. Taj stid sam osjetila 
kada ste morali da se povučete iz predsjedničke trke, odnosno kada sam shvatila da nijeste govorili istinu za 
državljanstvo. Taj isti stid sam osjetila kada ste, tokom predizborne kampanje, nakon poricanja otkili da ipak 
poznajete Do Kvona. Da ste ga posjećivali u Beogradu za vrijeme dok je bio na Interpolovoj potjernici, da ste 
ipak radili zajedno, a sada posredstvom medija i kolega iz Amerike otkrivamo da ste imali i zajednički biznis. 
Vi bolje nego iko znate da kada ste u prvih 16 investitora, odnosno ulagača u kriptovalutu, Vi nju zapravo 
osnivate. Danas, nakon svih neistina koje su obilježile Vašu kratku političku karijeru, ja više i ne osjećam 
samo stid, ja osjećam strah. Strah me je šta bahatost i samopouzdanje, koje ne može da se osloni na 
integritet, može da uradi od naše budućnosti.  
  Vi ste premijer zemlje u kojoj se ljudi plaše. Plaše se obračuna kriminalnih grupa, plaše se jer su 
pripadnici manjina - seksualne, nacionalne, polne, plaše se da će ih ubiti prejaka riječ ili izlazak na izbore.  



 Zato Vas pitam, u ime svih tih ljudi koji ne žele više da se plaše i stide: Da li ćete otvoriti svoj kripto 
novčanik ili svoje kripto novčanike i dokazati da nijeste upleteni u međunarodne kripto prevare, na što 
ukazuju američki podaci i mediji? 
 Dakle, pitam Vas vrlo jasno: Da li ćete dati uvid u svoje kripto novčanike, jer mi imamo iz medija 
informacije da ste upleteni u međunarodne kripto prevare? 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:30:21) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Pejović. 
 Izvolite, kolega Lakoviću. Procedura. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.07.24 18:30:30) 
 
 Poštovana potpredsjednice, danas smo u pitanjima poslanika mogli da vidimo i neke izlive emocija, 
svaki čovjek ima pravo na emocije - danas smo vidjeli dosta ljutnje, bijesa, zavisti. Kažem opet, uz svako 
pravo na emociju, mislim da kad su one pretjerane, da ste iz predsjedavajućeg stola dužni da ih na neki način 
kanališete. To zaista, urušava  dignitet ovog doma. Ne poštuju se članovi Vlade koji ovdje dolaze da 
odgovaraju na pitanja i ovo nije u skladu sa članom Poslovnika koji reguliše da pitanja ne treba da imaju ni 
obilježja diskusije, a kamoli ovakvih izliva.  
          Tako da molim Vas da ubuduće vodimo računa o tome da zaista raspravu usmjerimo na ono što su 
pitanja, a ne na ono što su neke lične kvalifikacije. Danas smo čuli ovdje na račun premijera i uvreda i 
svakakvih drugih iskaza koji nijesu u skladu sa onim što je tema današnje sjednice. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:31:57) 
 
 Zahvaljujem, kolega Lakoviću. 
 Koleginica Jevrosima Pejović je imala jedan emotivni nastup. /Upadica/ Što se tiče postavljanja 
pitanja, ni u članu 187a i u članu 188 nigdje ne piše kako i na koji način se postavljaju poslanička pitanja.  
 Dakle, ona ima pravo ne ona, nego svi imamo pravo da postavimo pitanje i imamo pravo prije 
postavljanja pitanja ili nakon postavljanja pitanja da ga obrazložimo na svoj način. Ja, kao predsjedavajuća, 
ne mogu da kanališem raspravu, niti pitanje, niti obrazloženje kada je u pitanju postavljanje poslaničkog 
pitanja.  
 Vi ste tražili, kolega Konatar?  
            Proceduru ili šta ste tražili? Proceduru, izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 18:33:07) 
 
 Mi smo na kraju, potpredsjednice, danas jedne žustre i interesantne rasprave. U savakom slučaju, 
Premijerski sat treba da bude možda malo na većem tonu, ali zaista ne mogu da razumijem reakciju kolege 
Lakovića, da sad na kraju današnje rasprave, poslije rasprave u kojoj je premijer pričao o svemu osim 
odgovarao na pitanja. Mi ga osam sati slušamo. Ja mogu da vam tri rečenice ispričam koje su ponovljene 300 
puta danas. Onda imamo jednu koleginicu i gospodin Laković mrtav-ladan, zasmetala mu je diskusija  
koleginice Pejović. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:34:02) 
 
 Kolega Konatar, nemate pravo na proceduru. /Upadica/ Nemate pravo na ovu vrstu procedure. Na 
ovu vrstu procedure ima pravo jedino koleginica Pejović. Završite, ali ne pominjite koleginicu Pejović, jer 
nemate pravo na proceduru i na ono što je rekla koleginica Pejović. 
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 18:34:36) 



 
 Kakve veze ima šta je rekla koleginica Pejović? Ja ne pričam o tome što je rekla koleginica Pejović. Ja 
pričam o tome da je danas 100 puta prekršena procedura u tome što mi kao poslanici nijesmo mogli da 
dobijemo odgovore, što se ponavlja jedna ista priča. Ako nam to odgovara, meni nije jasno, ja moram kao 
kolega da reagujem. Zašto? Zato što, potpredsjednice Parlamenta, mi danas ne znamo kao poslanici što 
ćemo da radimo sljedećeg radnog dana. Mi ne znamo... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:35:14) 
 
 Kolega Konatar, ja bih Vas zamolila - nemojte to pitanje da postavljete meni. To pitanje postavite 
predsjedniku Parlamenta. To je jedno. /Upadica/ 
 Drugo, kolega Konatar možete li da me saslušate? Rekli ste da je prekršena procedura, jer danas 
nijeste dobijali odgovore od premijera onako kako vi mislite treba da odgovori premijer. Ja sam 
potpredsjednica Parlamenta, nemam nikakve veze sa predsjednikom Vlade, niti sa bilo kim iz izvršne vlasti. 
Ja ne mogu da utičem ni na premijera, niti na bilo kog ministra da odgovara onako kako to poslanici žele ili 
očekuju. Premijer, shodno članu 187a, ima pravo na odgovori onako kako on misli da treba da odgovori. 
 Molim Vas jednom rečenicom završite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.07.24 18:36:17) 
 
 On ima pravo da odgovara kako on hoće. Ali, ja ne mogu da dopustim da neko pokušava da 
disciplinuje poslanike da van bilo kakvog člana u Poslovniku govori kako poslanik treba da postavlja pitanje. 
I da mi sad kažemo da je to je normalno. Pa čekajte, ljudi. A da pri tome kao riba ćuti kad mi kao poslanici ne 
znamo kada će da bude ministarski sat. Pa to je ugrožavanje ovoga Parlamenta, a ne da li koleginica 
emotivno ili neemotivno postavlja pitanje. Pa kako da ne budemo emotivni kada se radi o sudbini države? I 
emotivni i ljuti i kako god hoćete. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:37:01) 
 
 Zahvaljujem, kolega Konatar. 
 Koleginica Pejović, procedura je li?  
           Jeste li se Vi isto javili za proceduru? 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.07.24 18:37:20) 
 
 /Prekid/ Ne znam kako je našao za shodno da on moju proceduru komentariše na ovaj način, 
prozivajući mene po imenu. Mislim da ste tu trebali odmah da ga prekinete. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:37:37) 
 
 Prvo, kolega, čuli ste me da sam ga opomenula i rekla da nema pravo na to.  
            Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.07.24 18:37:48) 
 
 Ja se nijesam ovdje referisao na bilo kakve emocije, nego sam rekao da je ovdje premijer uvrijeđen 
više puta. Ovdje se pominjalo mlaćenje, pominjalo se donošenje ašova u Vladu, kojim treba neko da se valjda 
udari. Pa se pominjalo da neko laže, da ne govori istinu. 
 Kažem ponovo, iz predsjedavajućeg stola, bilo da ste Vi, bilo da je kolega Pejović ili predsjednik 
Skupštine, red bi bio da se takvo izlaganje prekine i da se da upozorenje, da zaista ne bismo ovdje ušli u 
trivijalnu raspravu. Ne znam kako je prethodni kolega uopšte našao za shodno da komentariše moju 
proceduralnu reakciju. 
 Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:38:27) 
 
 Zahvaljujem, kolega Lakoviću. 
 Vi ste čuli da sam ja pokušala dva puta da reagujem i da spriječim kolegu Konatara da nastavi sa 
procedurom.  
 Izvolite, koleginice Pejović. Procedura. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:38:41) 
 
 Zaista ću biti kratka.  
 Čini mi se da dosta dobro poznajem Poslovnik, jer očigledno sam ga, za razliku od pojedinih, čitala i 
čitam ga s vremena na vrijeme. Vjerujem da emocije nijesu zabranjene, ali pretpostavljam da je kolega 
Laković mislio na emocije gospodina premijera kada je istrčao iz sale da se sabere do toaleta. Jedino je to 
bilo možda malo neprimjereno. Ali evo ja mu zaista opraštam. S druge strane, kolega Lakoviću, mislim da sve 
to što ste sada rekli, nije bilo problematizovano ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:39:22) 
 
 Koleginice Pejović, meni se obraćate, jer ovo je procedura. Imate još 15-ak sekundi. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:39:43) 
 
 Izvinjavam se. Sve ove riječi koje su bile uvrjedljive, nijesu bile u mojoj diskusiji nego su se čule u 
nekoj od ranijih diskusija. Ja se pitam zašto se kolega Laković nije tada javio za proceduru. A što se tiče 
govorenja neistina, ja bih zaista željela da koristim neke druge riječi, ali vjerujte mi ne zam kako. Ne znam da 
li postoji neki sinonim za neistinu, laž. Otvorena sam za svaku sugestiju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:40:11) 
 
 Zahvaljujem, koleginice. Ja molim sve kolege, na kraju smo današnjeg dana, da ne koristimo teške 
riječi, da ne koristimo uvredljive riječi, da ne vrijeđamo jedni druge, posebno ne predstavnike izvršne vlasti 
koji su danas gosti ovdje kod nas. Mi, kao dobri domaćini, moramo da vodimo računa o tome što ćemo da 
kažemo i kako se ponašamo. Sada pravo na komentar ima premijer. 
           Izvolite, premijeru. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (19.07.24 18:40:47) 
 
 Hvala, potpredsjednice. Mislim da nema potrebe da se brinemo oko uvreda koje konstantno dolaze, 
jer one ne govore o nama, nego više govore o onima koji plasiraju te uvrede. Tako da me apsolutno ne 
interesuju uvrede i nemojte da se brinete oko toga. Ovdje završavam današnje izlaganje.  
 Hvala svima. Građani, od oktobra imamo 1.000 prosječnu zaradu. Minimalna zarada za srednju školu 
će da bude 6.000, za visoku školu će da bude 800 eura, biznisi će imati najmanja poreska opterećenja u 
Evropi. Hvala vam svima na tome. Hvala Parlamentu na podršci jednom takvom programu. /Upadica/  
 Gospođa je podržavala Evropu sad 2 vatreno kada nije imala fotelju koju trenutno ima. /Upadica/ 
Mislim da sada zbog nekog razloga ne podržava više taj program, ali nama je bitno da građani podržavaju taj 
program i da će imati enormne benefite već od oktobra.  
           Zahvaljujem svima. Neću imati dodatne komentare. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:41:58) 
 
 Zahvaljujem se, premijeru. 
 Poslanica Jevrosima Pejović ima pravo na komentar. Izvolite. 
 



 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (19.07.24 18:42:07) 
 
 Zahvaljujem.  
 Molim Vas, predsjedavajuća. Mislim da bi bilo u redu da Vi sa te pozicije apelujete na gospodina 
premijera da se vrati, jer duguje pitanja. Ali, dobro je što su i građani bili u prilici da ponovo vide ponašanje 
premijera, da ponovo vide koliki je civilizacijski jaz između mene i njega i da je taj jaz prilično nepremostiv. 
Ovaj odgovor na kraju je jedna karikatura.  
          Ja sam imala zaista jedno dodatno pitanje. Htjela sam da premijera pitam da li će, kad već neće  ASK-u 
da objasni i da na uvid svoje kripto novčanike, građanima Crne Gore da kaže da li je njegov ovo kripto 
novčanik. Željela sam zaista da mu dam i ovaj papir i ovu šifru i mislim da ako ne želi ASK-u, da zaista treba 
građanima da odgovori kakve su transakcije tokom 2023. godine tu bile. 
 Na kraju sam samo željela da mu kažem da se svi ljudi mogu lagati neko vrijeme, da se neki ljudi 
mogu lagati i sve vrijeme, ali da je prosto nemoguće lagati sve ljude sve vrijeme. Meni je žao što premijer i 
dalje duva u taj balon neistina, jer kada dođe do tog pucanja, ta eksplozija će ga vjerovatno oduvati pravo na 
političko smetlište istorije. Nije da bi mi bilo žao zbog toga, ali bi mi bilo i te kako žao da premijer, sa kojim sam 
bila na istoj listi, završi u zatvoru, a čini mi se da svi putevi vode ka tamo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (19.07.24 18:45:02) 
 
 Zahvaljujem koleginici Pejović.  
 Ovim smo završili dio sjednice posvećen Premijerskom satu.  
            Zahvaljujem. 
 


